
PROSTĚJOV Pár dní před Vánoci prožili 

strážníci městské policie hororový zá-

sah. Na hlavním nádraží v Prostějově 

měli za úkol usměrnit chování opi-

lého čtyřiadvacetiletého mladíka. 

Ten se vzpíral ochrance, která ho 

chtěla z haly vyvést ven. Co 

následovalo, zaskočilo úplně 

všechny. Mladý muž vytáhl z 

bundy kus plechu a pořezal 

si krk! PROČ?
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Roční předplatné

Prostějovského Večerníku

nyní za cenu

AKCE PLATÍ
DO 30. LEDNA

Bývalý radní a zastupitel

FRANTIŠEK FRÖML

PROSTĚJOV Prostějovskou veřejnost zasáhla poslední 

den roku 2024 velmi smutná správa. Na Silvestra ve věku 

72 let náhle zemřel dlouholetý prostějovský komunální 

politik Ing. Arch. František Fröml. Večerníku to potvrdila 

rodina i pracovníci prostějovského magistrátu. 

František Fröml stál u zrodu Občanského fóra v Prostějově a poté krátce působil v ODS. 
V letech 1990 až 1998 byl členem jak zastupitelstva, tak rady města. Do komunální poli-
tiky se pak ještě na nějaký čas vrátil, když po dvě volební období do roku 2022 zastával 
funkci zastupitele za hnutí Změna pro Prostějov. „V komunální politice je hodně praco-
vitých a čestných lidí. Spolu s dalšími občany a osobnostmi města chci prosadit změnu 
k lepšímu. Chci, aby Prostějov bylo krásné město, kde všichni budeme chránit naše spo-
lečné tradice, bohatou historii a překrásnou architekturu našich památek,“ zastával vždy 
jasné názory František Fröml, který působil rovněž jako hlavní architekt města Prostějova 
a byl vždy velkým prostějovským patriotem.  

Rodina a přátelé se s Františkem Frömlem rozloučí na jeho poslední cestě právě dnes 

v pondělí 6. ledna v 10.15 hodin v obřadní síni na Městském hřbitově v Brněnské 

ulici v Prostějově. 

NÁHLE

Michal
KA DLEC

Michal KA DLEC

Pokračování
na straně 13



RUBRIKY www.vecernikpv.cz2

Předplatné levnějiPředplatné levněji

608 960 042608 960 042

Stane se z prostějovského 
zámku hotel?

Kostelecké zastupitelstvo 
jednalo o úplatkářské aféře

Prostějov si koupí 
vlastní mobilní kluziště!

Miloš Kvapil pokřtil 
svou sbírku Zvony osudu

REGION

Prostějov (mls) – Pokud sjedete 
z dálnice a chcete se dostat z Br-
něnské ulice do Určické, nemusíte 
nutně jet až do Okružní ulice. Ješ-
tě před prostějovským hřbitovem 
můžete odbočit vlevo a  zkratkou 
mezi poli dojet až do Určické. Ne 
každý o této možnosti ví, mobilní 
navigace ovšem ano. A tak se sta-
lo, že na odlehlé cestě výrazně na-
rostla osobní i  nákladní doprava, 
což vedlo k  výraznému zhoršení 
jejího stavu. S  tím je ovšem nyní 
konec. Na silnici by se měly brzy 
objevit značky zakazující vjezdu 
vozů nad 3,5 tuny. Výjimku bude 
mít pouze zemědělská technika.

Držovice (mls) – Na dohled od 
kostela svatého Floriána v Držovi-
cích se nachází rodinný dům číslo 
8. Rozsáhlý objekt stojí na nároží 
ulice. Dlouhodobě je v  havarij-
ním stavu a  nikdo v  něm nebyd-
lí. Proto bylo rozhodnuto o  jeho 
demolici. Záměr již požádal o de-
moliční výměr. Při odstraňování 
domu bude třeba postupovat se 
zvýšenou opatrností, aby nebyl 
poškozen sousední řadový dům.

Prostějov (mls) – Speciální 
barevné tašky na tříděný odpad 
dostanou lidé, kteří letos přijdou 
na prostějovský magistrát zapla-
tit poplatky za odpad. Žluté jsou 
určeny na plasty, ale i  na plech 
a nápojový karton, modré na pa-
pír a zelené na sklo. Každý dům 
či byt dostane jednu trojici. Pod-
mínkou pro předání je, aby lidé 
měli uhrazen poplatek za odpa-
dy. Ten od Nového roku v Pro-
stějově činí 996 korun, lidé nad 
65 let zaplatí 588 korun.

RYCHLÉ INFO

„7 DNÙ V KOSTCE“ Za uplynulými 7 dny 

Tři králové 

Zdroj: meteocentrum.cz

Vilma

Čestmír

Vladan

Břetislav

Bohdana

Pravoslav 
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Do práce příliš spěchat nebudete, 
a  máte recht! Zůstaňte na horách 
nebo v  teple u  rodinného krbu co 
nejdéle. Zádrhel může nastat pouze 
tehdy, když se bude důležitý pro-
blém v zaměstnání řešit bez vás. 

BERANI 21.3. – 20.4. LVI 23.7. – 22.8. 

Nečekanou návštěvou vás překvapí 
část příbuzenstva. Co překvapí, pří-
mo vás rozčílí! Měli jste totiž zcela 
odlišné plány, teď se budete muset 
věnovat tchýni. Nebude to nic moc, 
dojde k častým hádkám. 

Věnujte větší pozornost domácím 
zvířátkům, která jste poslední dobou 
hodně zanedbávali. Péče o ně se vám 
vrátí formou lásky, kterou k vám čtyř-
nozí přátelé budou chovat. Prožijete 
s nimi krásné chvíle. 

PANNY 23.8. – 22.9. 

Vy jste prostě pro lásku přímo stvo-
řeni. Prožijete další románek, tento-
krát však s osobou, která je již zada-
ná. Pokud se na to přijde, připravte 
se na následnou italskou divočinu ze 
strany jejího partnera. 

KOZOROZI 22.12. – 20.1. 

Jedno hloupé přeřeknutí vás bude 
stát spoustu peněz a  hlavně času. 
Neopatrností totiž urazíte člověka, 
který vám dal v poslední době hod-
ně vydělat. Teď bude chtít všechno 
zpátky. Ukecáte ho? 

VÁHY 23.9. – 23.10. 

Úvod roku bude pro vás velmi ná-
ročný po pracovní stránce. Dože-
nou vás totiž resty, na které jste se 
koncem uplynulého roku vykašlali. 
Pokud chcete všechno dohnat, oče-
kávejte sérii přesčasů. 

Jste jedni z mála, kteří dokáží splnit 
své novoroční předsevzetí. Ze své 
vlastní iniciativy se tak setkáte s pří-
buzným, se kterým jste se před mno-
ha lety pohádali a od té doby jste se 
neviděli. Teď se udobříte.  

Potkáte se s  velice milým člověkem, 
který vám rázem zlepší náladu. Tu 
budete mít špatnou po hádce v rodin-
ném kruhu. Brzy se ale na vaší tváři 
objeví úsměv. Hlavně poté, co s  do-
tyčným či dotyčnou skončíte v posteli. 

RYBY 21.2. – 20.3. 

Do práce moc spěchat nebudete, čeká 
vás tam totiž nepříjemné překvapení. 
Nadřízení přijmou nového zaměst-
nance, čímž vám výrazně vzroste kon-
kurence. Pokud nenajdete společnou 
řeč, přijdete o část peněz. 

První životní komplikace roku při-
jdou uprostřed týdne. Váš partner 
vám po bujarých oslavách Nového 
roku sdělí, že už s vámi nechce být. 
Co se dá dělat, smutek ale překonáte 
celkem velmi brzy. 

Trošičku vás potrápí zdraví, což při-
nese značné komplikace, a nejenom 
pracovní. Měli jste totiž domluve-
nou důležitou schůzku, kterou bu-
dete muset odložit. Zdraví je před-
nější, to mějte na paměti. 

Budete mezi prvními, kteří nabíd-
nou pomoc v  nouzi kamarádovi. Ve 
vašem případě postačí dobrá rada, 
kterých máte v  zásobě nepřeberné 
množství. Pokud se jí bude dotyčný 
řídit, dostane se z celé bryndy. 

Celý Prostějov bude nyní holt střízlivět. Nejen z novoroční „opičky“, 
ale také z mnohdy přehnaných předsevzetí. Málokterý z nás totiž má tak silnou vůli, 

aby splnil vše, čím se kasal poslední den v roce. Bohužel..

•• Pondělí ••
Nečekaný nález. „Do lesa chodím, abych našel svoji duši,“ svěřil se americký přírodovědec John Muir. 

Asi nikdo by nečekal, že v lese najde zrovna nabourané auto. To bylo k vidění začátkem týdne 
mezi stromy u silnice nedaleko Přemyslovic, kde k nehodám dochází poměrně často.

•• Úterý •• 
Ohňostroj a hvězdy. „Tvé sny jsou jako hvězdy: uvidíš je všechny zářit, až když zhasnou ohňostroje. 

I když tam byly i předtím, tak si je pro všechen ten jas ostatních světel neviděl,“ upozornil italský spisovatel 
Alessandro D'Avenia. Mnozí lidé hvězdám i svým snům uvyknou natolik, že se rádi nechají rozptýlit pohledem 

na ohňostroj, který pravidelně doprovází závěr každého roku. S představením vytvořeným na téma 
českých Večerníčků na prostějovském náměstí mezi lidmi letos panovala velká spokojenost.

•• Středa •• 
Krásný začátek. „Každý začátek je těžký,“ praví moudré latinské přísloví. Krásný začátek nového roku 

mohli prožít všichni, kteří ve slunečném počasí vyrazili na vyhledávaný Kosíř a procházeli přitom 
kolem spousty nádherně ojíněných stromů.

•• Čtvrtek ••
Na zdraví!  „Alkoholik je člověk, který pije víc než jeho lékař,“ praví známý Murphyho zákon. Není náhodou, 

že v zemi, kde podstatná část národa vstupuje do nového roku s pořádnou kocovinou, má 1,5 milionu lidí 
nakročeno k závislosti na alkoholu. Případnou pomoc najdou lidé z Prostějova, kteří do toho už spadli, 

na Setkání anonymních alkoholiků.  Ta se konají každý čtvrtek na adrese Šárka 10.
•• Pátek •• 

Příliš mlád na smrt. „Až umřu, na světě nic se nestane a nezmění, jenom já ztratím svou bídu a změním 
se ze všeho, snad stanu se stromem, snad děckem, snad hromadou kamení,“ napsal Jiří Wolker jen pár týdnů před 

svojí smrtí. Jeden z nejvýznamnějších českých básníků ve 23 letech podlehl tuberkulóze přesně před 101 lety.
•• Sobota ••

Běh až na vrchol.  Špatný běh je lepší než žádný. Užít si pohyb v mrazivém počasí mohli všichni,
kteří vyrazili na tradiční Běh přes Kosíř, jenž vystartoval z areálu lázní Slatinice.

•• Neděle ••
Hory a hranice. „Nikdy se nevzdávej, neztrácej naději, zkoušej své hranice.“ Tak zní krédo horolezkyně

Diny Štěrbové. Dokumentární film o první ženě na světě, která pokořila osmitisícovou hranici himálajské
Čo Oju, byl k vidění v prostějovském kině Metro 70.

Michal KADLEC

PROSTĚJOV Dvacetiminutová světelná a práskající show na prostějovském náměstí byla během 
silvestrovského večera naprosto fenomenální. Na rozdíl od loňského propadáku s videomappingem 
to bylo doslova pohlazení po duši. Silvestrovský ohňostroj s podtextem nejznámějších českých po-
hádek vyvolal na závěr bouřlivý potlesk několika tisíců spokojených návštěvníků centra Prostějova.

FENOMENÁLNÍ 
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PROSTĚJOV Do jeho rekon-
strukce se během posledních 
patnácti let „nasypalo“ více než 
100 milionů korun. Oprávně-
ně, o  tom žádná. Vždyť zámek 
na Pernštýnském náměstí patří 
k  historickým dominantám Pro-
stějova. Druhou věcí ale je, že se 
pro něj stále hledá to zásadní vy-
užití. O  jednom dobrém nápadu 
se na konci loňského roku disku-
tovalo na půdě prostějovského 
zastupitelstva. 
Zatím na zámku působí základ-
ní umělecká škola, je zde kavárna 
s městskou galerií a svým životem si 
žije i nádvoří zámku, kde se tu a tam 
koná nějaké představení. Ale co 
dál? Před lety se uvažovalo o muzeu 
oděvnictví, síni slávy prostějovských 
sportovců nebo se volné prostory 

plánovaly uvolnit pro účely muzea 
bohaté vojenské historie v Prostějo-
vě. Nic z  toho ale doposud nebylo 
realizováno.  Nedávno navíc magis-
trát vystěhoval Domovní správu 
a zámek se z větší části zase uvolnil. 
„Máme speciální pracovní skupinu, 
která se zaměřuje na budoucí využití 
zámku. Samozřejmě chceme, aby 
tato pamětihodnost lákala co nejví-
ce návštěvníků a turistů. A to nejen 
z regionu, ale celé republiky i ciziny. 
Aktuálně řešíme několik možností, 
stále výrazněji se ale nabízí možnost 
ubytovacích prostor, či dokonce zří-
zení hotelu. Já osobně to považuji za 
velmi dobrý nápad. V nejbližší době 
se dobereme závěru, jakým směrem 
bychom ohledně využití zámku 
chtěli pokračovat,“ uvedl primátor 
Prostějova František Jura.  (mik)

Kristýna BOHATOVÁ
„Při našem příjezdu byl 
ohněm zasažen celý ob-
jekt, ve kterém se nacháze-
la dvě vozidla, jedno z nich 
na LPG, a  tři tlakové lah-
ve. Vozidla i  tlakové lahve 
jsme vytáhli mimo objekt. 
Požár jsme zlikvidovali na-
sazením 4 C proudů a  vy-

sokotlaku. Zásah probíhal 
v  dýchací technice,“ uve-
dl krajský mluvčí hasičů 
Josef Koláček.
Při dohašování hasiči 
nalezli elektromotorku 
s  hořícím akumulátorem, 
který po uhašení vložili do 
vodní lázně. Příčinu požá-

ru na místě zjišťuje hasič-
ský vyšetřovatel. Škoda 
byla předběžně odhadnuta 
do jednoho milionu ko-
run. „Zásah se obešel beze 
zranění,“ dodal Koláček.
Na místě zasahovala pro-
fesionální jednotka hasičů 
z  Kojetína a  JSDHO Bro-
dek u Prostějova, Němčice 
nad Hanou a Nezamyslice.  

První polovina ledna patří už tradičně 
Tříkrálové sbírce. Ta letos dospěla do své-
ho 25. ročníku, Jestliže jste její koledníky 
ještě nepotkali, pravděpodobně na ně 
narazíte v následujících dnech. Pokud ne, 
můžete přispět například formou dár-
covské SMS nebo třeba přímo platbou 
na účet, podrobnosti najdete na webu 
Tříkrálové sbírky.
V  našem městě sbírku zajišťuje Cha-
rita Prostějov, s  níž město dlouhodobě 
spolupracuje a  podporuje ji. Charita je 
pro mě zárukou, že se vybrané peníze 
dostanou na správné místo. Například 
loni tímto způsobem vybírala peníze na 
rekonstrukci budovy Marta v prostějov-
ské Martinákově ulici určené pro zázemí 
pečovatelské služby, sociální rehabilitaci 
a krizové centrum. A také na přímou po-
moc osamělým matkám v  tíživé životní 
situaci a sociálně slabým rodinám. 
Každý z nás může v rámci svých možností 
alespoň drobně pomáhat ostatním. Tříkrá-
lová sbírka je jednou z cest, jak to můžete 
udělat. Budu rád, pokud se ke mně přidáte 
a nenecháte koledníky odejít s prázdnou.

František JURA,
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Kytička a obálka 
do porodnice! 

MOŘICE V noci na pátek 3. ledna likvidovali hasiči v Mořicích požár ga-

ráže. Zásah komplikovaly uložené tlakové lahve a vůz s pohonem LPG. 

Škoda dosahuje milionu korun, příčina vzniku je v šetření.

SEBEVRAHA

PROSTĚJOV Rok 2025 nezačal 
v  našem regionu vůbec šťastně. 
Hned třetí den roku došlo k tra-
gické události na železniční trati 
mezi Prostějovem a Bedihoštěm. 
Zatím neznámý muž tam podle 
policie ukončil dobrovolně svůj 
život skokem pod vlak. Na místě 
zasahovaly všechny složky IZS, 
vlaková doprava byla na trati 
z  Olomouce do Nezamyslic za-
stavena na několik hodin. 
„V  pátek 3. ledna krátce po půl 
šesté večer jsme přijali oznámení 
o  sražené osobě projíždějícím vla-
kem na železniční trati mezi obce-
mi Prostějov a  Bedihošť. Sražená 
osoba utrpěla při nehodě smrtelné 
zranění,“ potvrdil Večerníku Libor 

Hejtman, tiskový mluvčí Krajského 
ředitelství Policie ČR v Olomouci. 
„Byl to příšerný pohled, tělo toho 
chlapa se rozpláclo o lokomotivu,“ 
svěřil se naší redakci jeden z očitých 
svědků tragédie, který ještě prozra-
dil, že ke skoku muže přímo před 
rozjetý rychlík došlo na konci areá-
lu železáren ve směru na Bedihošť. 
Policisté zatím nezveřejnili věk ani 
identitu nebohého muže. „V  tuto 
chvíli nic nenasvědčuje zavinění ze 
strany cizí osoby. S největší pravdě-
podobností se jedná o sebevraždu,“ 
uvedl pouze mluvčí krajské policie 
Libor Hejtman s tím, že ve vlakové 
soupravě jedoucí od Prostějova na 
Vyškov cestovalo 150 osob a nikdo 
z vlaku nebyl zraněn.  (mik)

  Foto: Martin Zaoral 

Foto: Michal Kadlec 

VLAK
ROZDRTIL 

pro Večerník

původní
zpravodajství

MARTIN ZAORALMARTIN ZAORAL
Prostějovský Dům s pečovatelskou službou má 
přízemí a  dvě patra. „Pravidelně sem chodím 
za sestrou, která zde žije už 17 let. Po celou tu 
dobu všechny jeho prostory zútulňovaly obráz-
ky a květiny. Díky tomu se v něm jeho obyvatelé 
i návštěvníci cítili velice příjemně. Člověk se při 
pohledu potěšil, na život všech to mělo nepo-
chybně pozitivní vliv,“ popsala jedna z  našich 

pravidelných čtenářek, kterou velmi roztrp-
čilo, když několik dní před Vánocemi dorazil 
z Domovní správy Prostějov pokyn, že obrázky 
i květiny musí z chodeb nadobro zmizet. „Nyní 
je to tam zcela holé a nevlídné jako v koncent-
ráku. Působí to skutečně depresivně,“ srovnala 
starší žena, podle níž obyvatelé domu nevěděli, 
proč museli výzdobu v  některých případech 
dokonce pod pohrůžkou možného zrušení 
nájemní smlouvy odstranit. Na důvody jsme 
se tedy zeptali přímo u zdroje. „Stalo se tak na 
základě požadavků Hasičského záchranného 
sboru, který nám nařídil uvolnit požární úniko-
vou cestu. Jiná totiž v domě není. Nestalo se tak 
tedy na základě naší iniciativy. Naopak v přípa-

dě nedodržení tohoto nařízení by nám hrozila 
pokuta,“ reagoval na náš dotaz šéf Domovní 
správy Prostějov Vladimír Průša. Odstranění 
květináčů překážejících v cestě by se snad ještě 
dalo pochopit, ale proč musely ze zdí zmizet 
i obrázky? „Hasiči požadovali, aby na stěnách 
nebylo nic z hořlavého materiálu, kterým papír 
je,“ dodal Průša. Dle návštěvnice domova jsou 
takové požadavky naprosto nesmyslné. „Je to 
hrozná blbost, vždyť ty květináče stály u zdí, na 
průchod tam bylo místa tolik, že by tam snad 
projelo i hasičské auto. Absolutně nechápu, že 
výzdoba dlouhé roky nikomu nevadila a najed-
nou je vše jinak,“ uzavřela starší, nicméně stále 
nesmírně aktivní paní.  

PROSTĚJOVPROSTĚJOV „Z útulného domova tu udělali hotový koncentrák,“ netajila rozhořče- „Z útulného domova tu udělali hotový koncentrák,“ netajila rozhořče-
ní pravidelná návštěvnice Domu s pečovatelskou službou na adrese Polišenského 3 ní pravidelná návštěvnice Domu s pečovatelskou službou na adrese Polišenského 3 
v Prostějově. Jeho obyvatelé museli nedlouho před Vánocemi z chodeb odstranit v Prostějově. Jeho obyvatelé museli nedlouho před Vánocemi z chodeb odstranit 
vše, co dlouhá léta dělalo jejich dům domovem. Mnozí to nesli velice těžce, ostat-vše, co dlouhá léta dělalo jejich dům domovem. Mnozí to nesli velice těžce, ostat-
ně stejně jako ti, kteří k nim pravidelně mířili na návštěvu. Na důvody takového na ně stejně jako ti, kteří k nim pravidelně mířili na návštěvu. Na důvody takového na 
první pohled nepochopitelného kroku jsme se zeptali zástupců Domovní správy, první pohled nepochopitelného kroku jsme se zeptali zástupců Domovní správy, 
která dům spravuje. která dům spravuje. 

PROSTĚJOV Minulý pátek chvátala prostějovská náměstkyně primátora 
Marcela Župková s kytičkou a obálkou s deseti tisíci korunami do porodnice. 
A bylo proč! O den dříve se tu totiž jako první Prostějovánek roku 2025 man-
želům Evě a Jakubovi Kunertovým narodil chlapeček. Jmenuje se Mikuláš 
a náměstkyně primátora k tomu pogratulovala oběma rodičům.  (mik) 6

HOTEL HOTEL 
NA ZÁMKU! NA ZÁMKU! 



Martin ZAORA L
Rondel v  Olomoucké ulici pat-
ří dlouhodobě k  nejvytíženějším 
v Prostějově. Jeho větve vedou nejen 
do Držovic, ale také ve směru do 
obchodní zóny, na dálnici D46, ale 
i na severní obchvat města. Na něco 
takového však nebyla kruhová kři-
žovatka stavěná. Už přede dvěma 
roky se zdálo, že je řešení na světě. 
Investice za zhruba 20 milionů ko-
run měla být v  režii Olomouckého 

kraje, který s ní v rozpočtu počítal už 
na rok 2023. Po úpravách měl rondel 
mít tvar elipsy o šesti ramenech. Jen-
že z  toho nakonec sešlo. „Do cesty 
se postavila jedna soukromá firma 
se zahraniční účastí, která odmítla 
poskytnout souhlas nezbytný pro 
vydání stavebního povolení. To nás 
naštvalo, asi budeme muset přistou-
pit k  nepopulárnímu vyvlastnění. 
To však nebude snadné, vše zřejmě 
skončí u soudů a  ty se mohou táh-
nout,“ vysvětlil již před časem po na-

šem dotazu po zdržení celé investice 
náměstek prostějovského primátora 
Jiří Rozehnal. 

VZNIKNE U TESCA 
DALŠÍ JÍZDNÍ PRUH?

Situace se ovšem stále zhoršuje, a tak 
se mimo jiné už objevily také zajíma-
vé návrhy na řešení zapeklité situace 
z  řad veřejnosti. „Navrhuji udělat 
mezi kruháčem u Tesca a kruháčem 
u KFC ve směru k Olomoucké uli-
ci místo jednoho dva jízdní pruhy. 
Tím se dá vyřešit problém obou 
kruhových křižovatek. Vozidla vy-
jíždějící od obchodní zóny u  Tesca 
by se prvnímu kruháči mohla zcela 
vyhnout a do Konečné ulice by řidi-
či vjížděli vlastním jízdním pruhem. 
U druhého kruháče u KFC navrhuji 

použít řešení kruháč ‚Petrský kostel‘. 
To by představovalo vjezd do kruhá-
če z Konečné ulice dvěma jízdními 
pruhy, pravý jízdní pruh by sloužil 
k  odbočení do Držovic a  rovně na 
obchvat a  levý pro odbočení do 
Olomoucké ulice. Kapacita obou 
kruháčů by se tím výrazně zvýšila 
a  současně počet vozidel případně 
stojících mezi oběma kruháči vzros-
tl na dvojnásobek. Na dálnici by už 
nikdo stát nezůstal,“ představil svoji 
vizi na webových stránkách města 
Martin Pekáček. Zda je vznik no-
vého jízdního pruhu v  budoucnu 
reálný, bude záležet na případných 
jednáních nejen mezi obcí Držovi-
ce, městem Prostějov a soukromými 
vlastníky, ale zejména Olomouckým 
krajem, který je správcem uvede-
ných komunikací.  

Napsáno

5. 1. 2015

Jak šel èas Prostìjovskem...
Èechy pod Kosíøem 

PROSTĚJOVPROSTĚJOV Prokletý starý barák! 
V  opuštěném domku nedaleko hlavního 
nádraží v  Prostějově našel už podruhé 
v  krátké době svoji smrt další bezdomo-
vec! A  to za dosti podivných okolností... 
Jak Večerník již informoval, 7. prosince 
bylo v  onom drážním domku v  Pražské 
ulici nalezeno tělo známé postavičky 
bezdomovecké komunity Josefa Jelínka. 
Policisté a  vzápětí i  „pohřebáci“ museli 
mít hodně tvrdou hroší kůži, neboť tělo 
bývalého cirkusáka nalezli ohlodané od 
psů. Dům hrůzy ovšem neřekl své posled-
ní slovo, letos hned v  pátek 2. ledna zde 
za výrazného přispění médií byla objeve-
na další ohlodaná mrtvola, tentokrát od 
potkanů! Večerník zná identitu druhého 
nebožáka, který na přelomu starého a nové-
ho roku našel smrt v  domku u  nádraží. Jak 
nám bylo potvrzeno z několika zdrojů, jed-
ná se o Silvestra Kulisina, který se nedávno 
vrátil po sedmnácti letech z  kriminálu, kde 
si odseděl trest za vraždu v  Nezamyslicích.   
„V pátek ráno se u nás stavil jeden z bezdo-

movců a svěřil se mi, že Silvestr to má už za 
sebou, že je mrtvý. Nějak se mi tomu nechtě-
lo věřit, ale předala jsem tuto informaci své 
známé, která je novinářkou jednoho interne-
tového serveru,“ svěřila se majitelka trafiky 
na hlavním nádraží v  Prostějově. To už se 
do zjišťování podrobností pustil i  Večerník 
a opakovanými dotazy bombardoval mluvčí 
krajské policie Irenu Urbánkovou. „Opravdu 
nemáme nahlášenou žádnou událost o úmrtí 
vámi uváděného muže,“ napsala nám třikrát 
za sebou, naposledy pak krátce před poled-
nem v  pátek 2. ledna, tisková mluvčí Kraj-
ského ředitelství Policie ČR Olomouckého 
kraje Irena Urbánková. Zřejmě jí to nedalo 
a možná se jí mnohonásobné dotazy noviná-
řů zdály už otravné. Každopádně uvědomila 
prostějovskou policii, aby se jela do drážní-
ho domku podívat, zda tam skutečně není 
mrtvola Silvestra Kulisina. A  byla tam! „Až 
dnes kolem poledne jsme přijali oznámení 
o  nálezu osoby beze známek života v  býva-
lém drážním domku v Prostějově. Přivolaný 
lékař prvotním ohledáním neshledal znám-

ky cizího zavinění. K přesnému určení úmrtí 
zhruba šedesátiletého muže byla nařízena 
pitva,“ poskytla Večerníku aktuální zprávu 
v pátek ve třináct hodin mluvčí krajské poli-
cie. „Totožnost mrtvé osoby je policii známa. 
S ohledem na rodinu ale nebudeme sdělovat 
žádné bližší informace,“ dodala vzápětí Ur-
bánková. „Znal jsem oba, a to jak Josefa, tak 
Silvestra. Kulisina jsem viděl ještě ve středu 
jedenatřicátého prosince ráno, večer jsem 
ho pak už nikde nemohl najít. V  pátek pak 
vtrhla do baráku policie, slyšel jsem, že mrt-
vola Silvestra byla ohlodaná od potkanů. Je 
to hrůza, ten barák je prokletý. Bůhví, co se 
ale ve skutečnosti stalo, je to celé nějaké div-
né. Ani Josef, ani Silvestr si nikdy nestěžovali 
na zdraví, a že by umrzli, to taky asi nebude 
pravda,“ svěřil se Večerníku muž, který si za 
žádných okolností nepřál být jmenován. Již 
dříve policie uvedla, že v  případě Josefa Je-
línka pitva neprokázala cizí zavinění na jeho 
smrti. Bude tomu tak i  v  případě Silvestra 
Kulisina, který s  největší pravděpodobností 
nepřežil Silvestra? 

Pokud si dobře vzpomínáme, tak ani 
na smrti dříve odsouzeného vraha 
Kulisina neshledala policie nic mimo-
řádného. Cizí zavinění bylo vylouče-
no, hovořilo se o zdravotních potížích 
zemřelého.  Druhá mrtvola, a  navíc 
znetvořená zvířaty v  krátkém čase, 
to už bylo moc i na majitele drážního 
domku, který se zanedlouho porou-
čel k  zemi. České dráhy ho nechaly 
zbourat. Bezdomovci sice přišli o dal-
ší místo k  přespání, na druhé straně 
přestalo existovat přímo děsivé místo, 
na kterém našli smrt dva lidé během 
velmi krátké doby.  (mik)

Pøíštì: 

www.vecernikpv.cz4

Z ruiny architektonický skvost. 

Foto: SOkA a Martin Zaoral

STÍNY MINULOSTISTÍNY MINULOSTIPO STOPÁCH STARÉHO
PŘÍPADU

PROSTĚJOV Prakticky denně se lidé potýkají s přetíženým 
rondelem v Olomoucké ulici u prodejny KFC. Obdobná si-
tuace panuje také na kruhové křižovatce u Tesca. „Kapacita 
obou křižovatek nestačí, kruháče jsou trvale přetížené a auta 
stávají od Olomoucké až na dálnici. Především v odpolední 
špičce je to katastrofa,“ upozornil Martin Pekáček. Vedení měs-
ta si je problému vědomo, již přede dvěma lety ve spoluprá-
ci s Olomouckým krajem připravovalo kompletní přestavbu 
rondelu v Olomoucké ulici, ta se ovšem pořádně zasekla. 

PROSTĚJOV Už vloni Večerník 
informoval o stížnostech mnoha 
Prostějovanů na bezpečnostní 
situaci v  bezprostředním okolí 
autobusového nádraží v  Janáč-
kově ulici. Přestože na chování 
několika nepřizpůsobivých osob 
upozorňovali lidé opakovaně 
a  vedení městské policie slibo-
valo častější hlídkovou činnost, 
dodnes se nic nezměnilo. 
Svědčí o tom aktuální stížnosti na 
webových stránkách prostějovské-
ho magistrátu, které téměř kopíru-
jí ty loňské. „V nočních hodinách, 
zejména o víkendech a o svátcích, 
tady v okolí autobusového nádraží 
a  obchodního domu Albert řádí 
po nocích nějací pánové. Hází 
tady do oken petardy, kopou do 

aut, takže tady houkají autoalarmy 
celou noc. Z  domovních vchodů 
si dělají záchody, hulákají, nadáva-
jí, hází tady odpadky. Bude to stá-
le stejná parta, co popíjí přes den 
u Alberta a nedávno řádila na par-
kovišti Tomi-remontu. Teď nejvíc 
řádí na Přemyslovce. Z těch pánů 
jde opravdu strach a my už se ně-
jakou dobu nevyspali,“ upozorňují 
magistrát obyvatelé ulic Janáčko-
va nebo Přemyslovka. „Zvýšíme 
v  těchto místech kontroly hlídka-
mi v  nočních hodinách, prosíme 
oznamovatele, pokud se situace 
bude opakovat, aby neprodleně 
zavolali na linku 156. Hlídka stráž-
níků bude vše řešit na místě,“ vybí-
zí občany znovu zástupci Městské 
policie Prostějov.  (mik) 
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Prostějovská policie vyhlásila

celostátní pátrání

po dvojici osob.

Strážci zákona žádají veřejnost

o pomoc při jejich dopadení —

— aby v případě zjištění místa

pobytu uvedených osob

neprodleně kontaktovali 

kterékoliv oddělení Policie ČR 

prostřednictvím bezplatné 

linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 10. srpna 2010 a tr-
valé bydliště má hlášeno v okre-
se Prostějov. Na hledaného 
vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání dne 26. pro-
since 2024. Jeho zdánlivé stáří 
je v  rozmezí od 14 do 15  let, 
měří mezi 170 až 171 centime-
try, má hubenou postavu, mod-
ré oči a hnědé rovné vlasy. 

se narodil 8. ledna 2009 a trva-
lé bydliště má hlášeno v  okre-
se Prostějov. Na hledaného 
vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání dne 5. dub-
na 2024. Jeho zdánlivé stáří je 
v rozmezí od 14 do 16 let, měří 
mezi 160 až 163 centimetry, má 
hubenou postavu, modré oči 
a plavé blond vlasy. 

TOMÁŠ BLÁHA

Člověk, který se rozhodl postavit 
si v Doloplazech na Prostějovsku 
rodinný domek, nebude na závěr 
roku 2024 vzpomínat v  dobrém. 
Jeho novostavbu totiž navštívila 
hodně nezvaná sešlost v  podobě 
zatím neustanovených zlodějů. 

Jak vyplývá z  policejní zprávy, 
neznámý pachatel vnikl do volně 
přístupné stavby a  v  domě pak 
odcizil pět kusů radiátorů, elek-
trické míchadlo a padesát metrů 
elektrického kabelu navinutého 
na bubnu. Majiteli tím způsobil 
škodu za 41 500 korun. Pokud 
se policii podaří pachatele vypá-
trat, hrozí mu obvinění pro trest-
ný čin krádeže.

41 500

PO DVOJICI
HLEDANÝCH

PROSTĚJOV, BRNO Pokud se říká, že boží mlýny melou pomalu, ale jistě, tak o našem justičním soukolí to platí dvojná-

sob. Už v srpnu 2020 bylo zahájeno první hlavní líčení s Ladislavem Kadlčíkem. Ten byl obžalován z toho, že od celkem 

229 lidí převzal peníze, přičemž jim smluvně sliboval roční úroky od 10 do 30 procent. Celkem tímto způsobem 

vybral rekordních 235 milionů korun. Podstatnou část z těchto peněz sice vrátil, minimálně 113 milionů však 

stále dluží. Teprve po dlouhých čtyřech letech se bývalý prostějovský hasič, který se dušoval, že peníze zhodnotí 

investicemi na burze, dočkal pravomocného rozsudku. Ten jej nakonec poslal na 8,5 roku do vězení.

Tomu dal, tomu dal a na 
toho už nezbylo. A  na 

ty další už vůbec ne! Tak 
by se dal vystihnout ob-
chodní model, jenž od 

roku 2004 do roku 2016 
uplatňoval tehdejší prostě-

jovský hasič Ladislav Kadlčík 
(49). Zatímco celá řada jeho 

klientů z  řad spolupracovníků 
i známých si díky velkorysým 

úrokům přišla na pěkné pe-
níze, na ty, kteří se přidali 
později, se už nedostalo. Za 
jeho zcela iracionálním po-
čínáním stála víra, že coby 
hasič o  svém volném čase 
dokáže na burze vydělat 
opravdu velké peníze. 
Ve skutečnosti však ka-
tastrofálním způsobem 

přecenil své možnosti i schopnosti. 
Zůstaly za ním pouze dluhy ve výši 
minimálně 113 milionů korun, 
které už zřejmě nikdy nesplatí. Jed-
ním z důvodů je i  fakt, že na příš-
tích několik let skončil ve vězení. 
Kromě toho přišel o  nemovitosti 
a zbytky peněz uložených na svých 
dvou účtech. 

Krajský soud v Brně Ladislava Ka-
dlčíka po dvou letech dokazování 
odsoudil k  devíti letům vězení. 
Podle původního rozsudku bylo 
u  soudu prokázáno, že obžalovaný 
poškodil celkem 178 lidí a způsobil 
škodu nejméně 113 631 237 korun. 
Soud jej naopak zprostil obžaloby 

v  případě dalších 51 poškozených, 
kteří od obžalovaného obdrželi 
zpět celou částku a v nemálo přípa-
dech kromě toho i tučné úroky. 
Proti tomuto rozsudku si však po-
dala odvolání jak obhajoba, tak 
i státní zástupce. 
Věc tedy putovala k  Vrchnímu 
soudu v  Olomouci. Ten o  kauze 
rozhodoval hned dvakrát. Nejprve 
původní rozsudek zrušil v  celém 
rozsahu a  věc vrátil zpět do Brna. 
Krajský soud v  Brně tak celou věc 
projednal ještě jednou a  rozhodl 
o tom, že navzdory tomu, že v mno-
ha případech peníze vrátil, je Ladi-
slav Kadlčík vinen ve všech bodech 
obžaloby. Celkovou škodu pak 
vyčíslil na nejméně 235 239 830 
korun. Částka z  podané obžaloby 
tak byla ponížena pouze o  zhruba 

3 miliony korun. To, že v některých 
případech peníze vrátil, bylo bráno 
pouze jako polehčující okolnost. Za 
podvod v takto velkém rozsahu mu 
soud udělil trest v trvání 10 let. 
Proti tomuto rozsudku se odvolal 
už pouze Ladislav Kadlčík. V  po-
lovině letošního srpna, tedy čtyři 
roky po prvním hlavním líčení, 
padl u Vrchního soudu v Olomouci 
pravomocný rozsudek. „Odvolací 
soud korigoval rozsudek v  délce 
trestu odnětí svobody z 10 na 8 let 
a  6  měsíců. V  ostatních výrocích 
zůstal rozsudek nezměněn,“ uvedla 
Klára Belkovová, asistentka před-
sedy soudu a  tisková mluvčí Kraj-
ského soudu v Brně. Rozsudek je již 
pravomocný a Ladislav Kadlčík by 
si jej měl již odpykávat ve věznici se 
zvýšenou ostrahou. 

pro Večerník
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MartinMartin ZAORAL ZAORAL

V nemocnici plival
na sestøièky!
PROSTĚJOV PROSTĚJOV Strávit první svátek 
vánoční s  bezmála třemi promile 
alkoholu v  nemocnici? Pro šede-
sátiletého muže z  Prostějova to 
ovšem zřejmě nebylo nic složité-
ho. Po vypití jednoho litru vodky 
agresivní muž napadal ve špitále 
zdravotnický personál, a dokonce 
po něm plival! Do akce museli na-
stoupit strážníci městské policie, 
kteří totálně zpitého neurvalce 
zpacifikoval a odvezli na záchytku! 

Michal KA DLEC
Komplikace s ošetřovaným mužem 
v  prostějovské nemocnici nastaly 
po jeho ošetření mezi sedmnáctou 
a  osmnáctou hodinou. „Šedesátile-
tý muž odmítl po vyšetření odejít 
z  ordinace a  slovně urážel vulgár-
ními výrazy zdravotnický personál. 
Choval se agresivně, a  dokonce po 

zaměstnancích nemocnice i  plival. 
Strážníci muže vyzvali ke zklidnění 
chování a také k uvolnění místnosti 
pro další pacienty. Muž výzvy upo-
slechl a  za doprovodu strážníků 
opustil nemocnici,“ popsal incident 
ve zdravotnickém zařízení Petr Za-
pletal, tiskový mluvčí Městské po-
licie Prostějov. „Dalším šetřením 
bylo zjištěno, že uvedený muž vypil 
lahev vodky o obsahu jednoho litru. 
Orientační dechová zkouška u  něj 
dosáhla hodnoty 2,84 promile al-
koholu. Své chování včetně samo-
statného pohybu nedokázal ovlá-
dat, a proto byl hlídkou eskortován 
k vystřízlivění na záchytnou stanici 
do Olomouce,“ dodal mluvčí pros-
tějovských strážníků Petr Zapletal 
s tím, že veškeré zjištěné protipráv-
ní jednání bylo oznámeno přísluš-
nému správnímu orgánu. PROSTĚJOV Že by vánoční 

svátky byly obdobím lásky a po-
rozumění pro každého, to tedy 
ani náhodou! Ne všichni Pros-
tějované se totiž k  sobě chovali 
slušně a  mile. Svědčí o  tom pří-
pad ze středy 25. prosince, kdy 
strážníci městské policie vyjíždě-
li k  na první pohled banálnímu 
případu rušení nočního klidu. 
„Vyslaná hlídka zjistila, že šesta-
padesátiletý muž a  jeho nevlastní 
dcera šli upozornit sousedy, kteří 
bydlí o patro výše, na rušení noč-
ního klidu. Jenže poukázání na 
nevhodné chování se nesetkalo 

s pochopením. Ze strany sousedů 
došlo nejprve k  hrubým nadáv-
kám, které přerostly ve fyzické na-
padení. Agresoři zaútočili pěstmi 
a  upozorňující dvojice také schy-
tala několik kopanců. Následkem 
útoku bylo zranění v oblasti hlavy 
u muže i jeho nevlastní dcery,“ in-
formoval Večerník Petr Zapletal 
z  Městské policie Prostějov. Jak 
dodal, na místo byla přivolána 
Zdravotnická záchranná služba 
a celá událost byla oznámena Po-
licii ČR, která si po příjezdu na 
místo případ převzala k  dalšímu 
šetření.  (mik)



Michal KA DLEC
Zatímco vloni se v  Prostějově čekalo na 
narození prvního občánka města až do 
8. ledna, letos tomu bylo mnohem dřív. 
Malý Mikuláš Kunert se narodil ve čtvrtek 
2. ledna v 6.11 hodin. Přesto se i letos stal 
Prostějov posledním městem kraje s  na-
rozeným prvním miminkem. „Vůbec nic 
jsme neplánovali, naopak. Mikulášek měl 
termín až 10. ledna, ale během Nového 
roku to všechno začalo a  jeli jsme rychle 

do porodnice. Je to naše první děťátko, 
syn je naprosto zdravý. Při narození vážil 
3,53  kilogramu a  měřil 51 centimetrů,“ 
prozradila Večerníku šťastná maminka 
prvního Prostějovánka roku 2025 Eva 
Kunertová. „Oslavy necháme až na doma, 
jak se manželka vrátí. A proč jsme zvolili 
jméno Mikuláš? Nikoho v okolí totiž s ta-
kovým jménem neznáme, tak asi proto,“ 
usmíval se pyšný tatínek Jakub Kunert. 
Malého Mikuláška přijela osobně přivítat 
také náměstkyně primátora Prostějova. „Ve-
lice ráda jsem rodičům pogratulovala a jmé-
nem našeho města jim předala finanční dar 
10 tisíc korun a  mamince velkou 
kytici,“ uvedla přímo v  porodnici 
Marcela Župková. 

Teodor HANÁK
20. 12. 2024 | 50 cm | 2,95 kg

Mostkovice

Mikuláš KUNERT
2. 1. 2025 | 51 cm | 3,53 kg

Prostějov

Šimon Jiří OŠLEJŠEK
3. 1. 2025 | 50 cm | 3,20 kg

Prostějov

Kristýna MÁLKOVÁ
2. 1. 2025 | 51 cm | 3,60 kg

Konice
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SAM 

VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek pořizujeme každou středu v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již miminko na pokoji nezastihneme a máte zájem, aby 
snímek miminka byl zveřejněn na této straně Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, zašlete fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz a dodejte k tomu 
údaje: jméno a příjmení miminka, datum narození, výška a váha při narození a také adresu bydliště, na kterou vám pak zašleme jako dárek graficky redakčně 
zpracovaný  obrázek. Pro snazší a rychlejší komunikaci uvádějte i tel. kontakt. Děkujeme! 
 Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Posílejte 

Filip, Jakub, Eliška,
Anna a Laura

PROSTĚJOV V  roce 2024 bylo v  Pro-
stějově přivítáno 255 dětí. Převažova-
li chlapci, kterých bylo 134, dívek pak 
121. Do života byla na radnici přivítána 
jediná dvojčata. A  která jména dostaly 
děti do vínku? V  dívkách vévodí hned 
čtyři, a to Anna, Laura, Eliška a Natálie. 
Všechna tato jména se objevila osmkrát. 
U chlapců ovládl pořadí Filip s desítkou, 
druhý skončil s osmičkou Jakub. 
Mezi dívkami přibylo šest Sofií, čtyřikrát 
bodovala Ema a Stela. Zdvojené jméno do-

stala od rodičů jediná dívenka. Třetí místo 
mezi chlapci patří šesti Tobiášům, čtvrté pěti 
Martinům. Zdvojené jméno nesou hned 
čtyři chlapci. Uvidíme, jak to bude příští rok. 
Poněkud varující je statistika, která ukazuje, 
že dětí neustále ubývá. V roce 2023 bylo při-
vítáno 336 dětí, v roce 2022 to bylo 363 dětí, 
v roce 2021 rekordních 395 dětí a rok před-
tím to bylo 390 dětí.  Za pouhé čtyři roky 
je úbytek 140 nových občánků obrovským 
skokem. Doufejme, že to v  letošním roce 
bude lepší.  (kib)

PROSTĚJOV Právě Prostějov byl le-

tos v pořadí posledním okresním 

městem Olomouckého kraje, kde 

přišel na svět první občánek roku. 

Stal se jím Mikuláš Kunert, který 

se ve čtvrtek ráno narodil rodičům 

Evě a Jakubovi Kunertovým. V pá-

tek ráno pak malého Mikuláška 

přivítali jak zástupci vedení 

prostějovské nemocnice včet-

ně primáře gynekologicko-po-

rodnického oddělení Martina 

Baláka, tak i náměstkyně primá-

tora Prostějova Marcela Župková. 

A Večerník byl tradičně u toho!
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G LO S A 
Kristýny 

M áme tady nový rok a i v něm 
budeme pokračovat v histo-

rickém pitvání prostějovských dějin, 
tak pojďme na to.

V lednu 1955 bylo odděleno 
muzeum a okresní archiv, kte-

rý se stal samostatnou institucí, a to 
včetně archiválií. Konalo se okresní 
zasedání zemědělských družstev. 
Novinkou na kulturním poli se pak 
stal Kulturní kalendář, jenž začal vy-
dávat místní Dům osvěty.

V lednu 1965 vznikla stálá di-
vadelní scéna pod kuratelou 

Jihomoravského kraje jako polo-
profesionální soubor. Kulturní ka-
lendář byl přejmenován na Kulturní 
zpravodaj. Zemřel Alois Grumlík, 
dlouholetý dirigent souborů Orlice 
a  Vlastimila a  zakladatel mužské-
ho pěveckého souboru „Ferdinand 
Vach“. Alois Grumlík se narodil 30. 
března 1893 ve Vídni. Od svých tří 
let však žil v Prostějově. Zde vystu-
doval reálku a v roce 1911 úspěšně 
odmaturoval. Po absolvování uči-
telského kurzu v  Brně působil jako 
učitel na obecných a  měšťanských 
školách. V roce 1917 se stal členem 
Pěveckého sdružení moravských 
učitelů. V  Prostějově se stal také 
členem Orlice a od roku 1927 jejím 
sbormistrem. Ve spolupráci s hudeb-
níkem a  sběratelem písní Josefem 
Vacou nastudoval směs hanáckých 

písní pro smíšený sbor, sóla a klavír 
nazvaný „Haná zpívá“. V  roce 1949 
se Alois Grumlík vzdal dirigentské 
činnosti v Orlici a Vlastimile. V Pě-
veckém sdružení moravských uči-
telů působil až do roku 1962. Orlici 
řídil naposledy v  listopadu 1962 na 
slavnostním koncertu ke 100. výročí 
založení sboru. 

V lednu 1975 zahájila činnost 
okresní manželská a předman-

želská poradna. Zemřel stavitel Jan 
Venclík. A  začal vycházet časopis 
Collegium cordis conditionis, který 
byl určen pro členy klubu koronární 
kondice, lidově řečeno „srdíčkáře“.

V lednu 1985 i Prostějov sevřely 
brutální mrazy a to způsobilo 

poruchy na potrubích vodovodních 
a  plynových. Byla zřízena komise 
pro převýchovu cikánů, jež měla od 
začátku s  tímto etnikem problémy, 
bylo jich tehdy evidováno 440. 

A co leden 2015? Prostějovská 
nemocnice nečekala dlouho 

na své první novoroční miminko. 
Stal se jím chlapeček s krásným čes-
kým jménem Matěj. Přišel na svět 
hned 1. ledna ve 2:55 hodin. Chla-
pec vážil 4 650 gramů a měřil 54 cen-
timetrů. Maminka byla z  Brodku 
u  Prostějova. Na svého prvního 
občánka Prostějov ale dlouho také 
čekat nemusel. O zhruba dvě hodiny 
později se mamince Pavle s trvalým 

bydlištěm v Prostějově narodila hol-
čička Claudia, měřila 50 centimetrů 
a vážila 3 250 gramů. Rodiče ji čeka-
li na Vánoce, ale holčičce se na svět 
nechtělo. Prvního občánka města 
Prostějova přivítali hned druhý den 
zástupci magistrátu – primátor Mi-
roslav Pišťák a  náměstkyně Ivana 
Hemerková. Mimo přání všeho nej-
lepšího dostala Claudia i dárek v po-
době 2 000 tisíc korun. Prostějovský 
úřad práce evidoval k 1. lednu 2015 
celkem 508 osob bez zaměstnání, 
o  290 více než na konci listopadu. 
Největší zájem mezi zaměstnavateli 
byl o  kvalifikované dělnické strojí-
renské profese, soustružníky, zámeč-
níky, svářeče a nástrojaře, mechaniky 
a  opraváře strojů. Druhou nejžáda-
nější skupinou profesí byla obsluha 
jiných pojízdných zařízení, byla i po-
ptávka po řidičích nákladních auto-
mobilů. Osm složitých let jedné pro-
stějovské rodiny zachytil hodinový 
časosběrný dokument, který v nedě-
li 4. ledna odvysílala Česká televize. 
V roce 2006 se stalo tragické neštěstí 
– sedmiletému Lukáši Hyblovi ex-
plodovala v  ruce třaskavina. To, že 
přežil s pouhou pětinou vlastní kůže, 
označovali lékaři za zázrak. Jenže 
Lukáš byl obrovský bojovník, stejně 
jako celá jeho rodina. Ostravská tele-
vize tehdy natáčela boj lékařů popá-
leninového centra ostravské fakultní 

nemocnice o Lukášův život. A když 
byl boj vybojován, stala se autorka 
Silvie Kleková tak trochu dalším 
členem rodiny a mohla zachytit i ná-
sledný Lukášův boj o  to, jaký bude 
jeho další život. V dokumentu byla 
vidět řada dalších tragických i  ra-
dostných momentů rodiny včetně 
soukromí jeho protagonistů, které 
snad nikoho nenechaly lhostejným. 
Dokument nesl název po hlavním 
hrdinovi příběhu – Luka.

LEDNOVÉ POHLEDY DO KRONIK

Laickým ohòostrùjcùm NAZDAR

aneb od archivu až po dokument

A N A L Ý Z A
Martina
Mokroše
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Jako první podotýkám, že mám 
ohňostroje ráda. Ale pouze ty, které 
jsou předem avizovány. Na nervy 
mi leze fakt, že dnes si může vystře-
lit každý jouda mající na pyrotech-
niku peníze. A že jich je. I letos mi 
připravili pár nocí ve stresu, protože 
usoudili, že světelné pásy rachotící 
oblohou si vychutnají nejen na Sil-
vestra, ale už o  Štědrém dnu a  ve 
dnech mezi tím. 
Můj 14letý pes byl v neustálém tře-
su, nechtěl se jít vyvenčit, nepřijí-
mal potravu. Kdykoli zazněla rána, 

ztuhl a  vibrace mu mohla závidět 
kdejaká deska.
Už slyším hlasy, jak jsem psa ne-
uměla vychovat, měla ho nacpat 
prášky, nemám prudit, když je to 
jednou za rok. Ani jedna z  odpo-
vědí není správná. Psa mám pět 
let, adoptovala jsem ho. Pochází 
z množírny a dodnes je mu normál-
ní svět v mnohém cizí. Už se přestal 
bát procházet dveřmi, nepočurá se, 
když vidí v mé ruce cokoli, co při-
pomíná hůl. Naučit ho, že rány jsou 
v pohodě, se mi opravdu nepovede.

Zdopovaný uklidňujícími prášky 
může být dvě hodiny, ale ne týden, 
to jaksi nejde. A jednou za rok by mi 
to fakt nevadilo.  
Souvislé bouchání trvající několik 
minut nepředstavuje pro zvířata až 
takovou zátěž, horší jsou nečekané 
petardy. I těch jsme si letos užili hod-
ně, zejména ve dne, protože ve tmě 
asi nemají ten účinek. Pár bylo tako-
vých, že se třásla i okna. 
Málokdo si uvědomuje, že stokrát 
horší dopady má tato „palba“ na divo-
kou zvěř, a to od ptáků po velké savce. 

Od myslivců mám fotografie uhynulé 
srny, která si úprkem před ohňostro-
jem způsobila otevřenou zlomeninu, 
či hnízda, kde samice výra ze stresu 
rozsápala všechna mláďata. 
Je mi jasné, že tábory pro a proti bu-
dou stále. Tak proohňostrojákům 
vzkazuji, že na tuto domácí srandu 
už dávno existují tiché ohňostroje. 
Záblesk sice zvířata může vydě-
sit, ale obejde se bez dunících ran. 
I když je mi jasné, že někteří jedinci 
k  životnímu štěstí potřebují slyšet 
to velké „bum bum“. 

NAZDAR

Ano ono je to dosti těžké. Ale píšu vlastní zkušenost. Vět-
šina lidí jsi za to může sama. Ano většina je závislých jako 
jsem byl já. Ale tady jde o to chtít se z toho dostat a musím 
říci, že je to dobrá životní zkušenost. Téměř k nezaplacení. 
Tam si člověk uvědomí co ztratil a čeho si nevážil. tak to 
můj příspěvek a byl jsem tam 8 let

Každého volba jaký smer zivotem si najde 
a jaké má priority nastavené

Pád na dno je možnost. Zůstat na něm je volba...

Ze dna (z ulice) se opravdu obtížně třeba hledá práce, aby bylo 
nájem. sice existuje síť sociálních služeb, bydlení, které nabízí je 
ale jen na přechodnou dobu a žádnou jistotu tam člověk nena-
jde. Mezi lidmi bez domova je také hodně těch s neléčenou du-
ševní nemocí, s psychiatrickou diagnózou. A to je teprve složité. 
Buďme rádi, že se nás to netýká. Mimochodem, pořád mi vrtá 
hlavou, proč jste poslal těch pět milionů zrovna Středulovi?

Spíš se jim nechce pracovat

souhlas

Ne, já bych neřekla, že nechce pracovat. Ze svého okolí vím, že 
"X" mladých lidí by rádo pracovalo, ale jsou nastavena výběrová 
řízení a jsou upřednostňovány UA. Tak to přesně je, občan ČR 
je odsunut na vedlejší koleje, ať už v pracovním procesu, ve zdra-
votnictví i v dalších odvětvích..tohleto se nedělo až do příchodu 
UA. Doufám že následující vláda udělá průtrž tady tomto již 
zavedenému nesváru.

Azylové centrum je permanentně obsazeno. Azylový dům pro muže a ženy a osamělé rodiče s dětmi, noclehárna, stejně jako nízko-
prahové denní centrum.
Dlouhodobě totiž dochází k nárůstu počtu lidí, kteří se ocitli v tíživé sociální situaci spojené se ztrátou bydlení. Zvyšuje se i počet mla-
dých lidí bez domova, potvrdil Večerníku ředitel centra Jan Kalla. Jak ale dodal, v centru jsou na příchod tuhé zimy připraveni.
A co si o celé situaci myslí obyvatelé? Přinášíme zajímavé reakce čtenářů na náš facebookový příspěvek k tématu.



BRODEK U  PROSTĚJOVA Po-
kud byste na ně narazili, asi by se 
ve vás krve nedořezal. Obzvláště 
v případě, že byste u sebe měli vlast-
ního pejska. V  posledním měsíci 
uplynulého roku se Prostějovskem 
potulovala dvojice obřích psů. Jed-
nalo se o příslušníky vzácného ple-
mene Moskevský strážní pes, kteří 
dosahují váhy až 70 kilogramů. 
Jeden z  nich měl přitom pokousat 
hned několik lidí, odchyceni byli 
u Brodku u Prostějova. 
Moskevský strážní pes připomíná 
svým vzhledem bernardýna a  už na 
první pohled vzbuzuje značný re-
spekt. Dvojice těchto obřích hafanů 
se toulala Prostějovskem. „Odchy-
ceni byli ve druhé polovině prosince 
u  Brodku u  Prostějova a  následně 
převezeni k nám,“ prozradil Večerníku 
vedoucí Útulku Voříšek v  Čechách 
pod Kosířem Leopold Dostál. Díky 
sociálním médiím se během následu-
jícího týdne provozovatelům útulku 
podařilo dohledat majitele. „Pocházel 
až odněkud z Ostravska, nechápu, že 
se ti psi mohli dostat tak daleko. U nás 

se oba projevovali velmi přátelsky, ale 
doneslo se k nám, že jeden z nich měl 
napadnout několik lidí. Pravdou je, 
že pokud byste ho potkali i  se svým 
psem a jim by se něco nelíbilo, mohli 
být dosti nebezpeční,“ dodal Dostál, 
který byl rád za to, že celá záležitost 
měla šťastný konec.   (mls)

KOSTELEC NA HANÉ Kriminalisté z Národní centrály proti organizovanému zločinu obvinili koncem listopadu 
starostu Kostelce na Hané Ladislava Hynka z braní úplatků. Podle policistů převzal postupně úplatky v celkové výši 
700 tisíc korun od zástupců stavební společnosti Porr. Případ se týkal i dvou významných zakázek v Kostelci na 
Hané. Jak se k celé záležitosti postavilo zastupitelstvo, v jehož čele Hynek stále stojí?
Martin ZAORA L
Kriminalisté mají svědectví o  tom, že 
Ladislav Hynek říkal úplatkům „sva-
čina“. Současný kostelecký starosta je 
obviněn z  toho, že měl výrazně ovlivnit 
výběrové řízení na dvě významné sil-
niční zakázky v  Kostelci na Hané. Jeho 
trestní stíhání souvisí s  kauzou, v  níž 
nejprve loni na podzim policie obvinila 
třináct lidí, včetně vlivného regionál-
ního podnikatele Roberta Knoblocha 
a  tehdejšího náměstka hejtmana za 
ODS Michala Záchu. Skupina upravila 
zadávací dokumentaci tak, aby soutěž 

vyhrála spřízněná stavební společnost 
Porr. Tu v  té době zastupoval Tomáš 
Tomanec, jenž byl s  Hynkem v  častém 
kontaktu. O Hynkovi mluvil podle pod-
řízených odposlechů jako o  „Láďovi“ 
nebo jako o  „Kosteleckých uzeninách“.
K celé záležitosti se muselo postavit i Za-
stupitelstvo města Kostelce na Hané. 
„V návaznosti na vzniklou situaci souvi-
sející s kauzou veřejných dopravních za-
kázek v Olomouckém kraji, která se týká 
i zakázek města Kostelec na Hané, nechá 
město prověřit situaci u  vyšetřujícího 
orgánu, a  v  případě, že bude shledáno, 
že městu vznikl nárok na náhradu škody, 

přihlásí se město se svým nárokem 
do trestního řízení jako poškozená 
strana,“ uvedl na posledním jedná-
ní kosteleckého zastupitelstva mís-
tostarosta Filip Štrunc. Text usnesení 
schválilo všech devět přítomných za-
stupitelů. Ladislav Hynek stále 
zůstává kosteleckým starostou, 
v závěru roku byl zdravotně in-
disponován, neboť byl po těž-
ké operaci. Dle svých slov tak 
neměl dost sil se k  záležitosti 
vyjadřovat.  (mls)

Kristýna BOHATOVÁ
Do areálu bývalé cihelny v  Držovi-
cích se odborníci z  Ústavu archeo-
logické památkové péče Brno vydali 
kvůli zemním pracím. Objevili jeden 
žárový hrob, jedenáct kostrových 
hrobů, z  nichž většina byla již v  mi-
nulosti otevřena. Dva z  hrobů však 
zůstaly nedotčené. „Za objev dese-
tiletí lze považovat hrob č. 10/2024, 
který poskytl pohřeb dospělého 
muže, bojovníka a  jezdce na koni. 
V  terénu takřka nečitelná hrobová 
jáma o rozměrech 230 krát 100 cen-
timetrů a  hloubce 45 centimetrů 
se nelišila od okolního sprašového 
podloží, proto zůstala dodnes utaje-
na," vysvětlil archeolog Pavel Fojtík. 
Kostra muže ležela v natažené poloze 
na zádech a byla orientovaná ve smě-
ru z východu na západ. V rohu jámy 
bylo železné kopí, při pravé ruce pak 
železný nůž, a především velmi dob-
ře zachovaný železný meč, takzvaná 
spatha o délce téměř 90 centimetrů. 
Archeologové našli i  železnou opas-

Na Nový rok vedou všechny cesty na 
Kosíř. Potvrdili by to všichni, kteří 
se tentokrát při pouti na hanáckou 
velehoru těšili z jinovatky pokrytých 
stromů a keřů. A když se kolem obě-

da sluneční paprsky prodraly přes 
cáry mlh a  zasvítily přímo na ojíně-
nou přírodu, nemohlo být krásněj-
šího pohledu. „Kdybychom nešli na 
Kosíř, tak by nový rok pro nás ani 

nemohl začít,“ shodli se manželé Ko-
vaříkovi z Olomouce, kteří se na výlet 
vydali i se svými třemi dětmi. 
Kdo nechtěl, nemusel na Nový rok 
ani vařit. Po vystání fronty si přímo na 

Kosíři mohl pochutnat na jelením gu-
láši hasičů ze Slatinek. Všichni tu pak 
potkali mnohé známé a  vzájemně si 
popřáli vše dobré do nového roku. 
Jisté rozčarování pro některé z  pří-
tomných znamenala pouze stále za-
vřená rozhledna. Zasvěcení už věděli, 
že poslední výletníci na ni vystoupali 
na podzim 2023 a od té doby je kvůli 
závažnému poškození nosných trá-
mů nepřístupná. A  zatím nic nena-

svědčuje tomu, že by se to mělo v do-
hledné době změnit. „Coby turisté 
jsme si na rozhledně ve veřejné sbírce 
koupili dva schody za dvacet tisíc ko-
run a teď se na ně ani nemůžeme jít 
podívat. A  rozhodně v  tom nejsme 
sami,“ komentoval Vladimír Grézl 
z pořádajícího turistického oddílu TJ 
Sigma Lutín, jehož členové měli na 
Kosíři pro příchozí připraveno hned 
5 tisíc medailí a stejné množství ka-
lendáříků s  vypsaným pořadovým 
číslem. Obrázek na nich byl více než 
výmluvný. Byli na něm dva známí 
nešikové Pat a  Mat s  rozhlednou, 
s níž to na první pohled vypadalo na-
hnutě. „Nejhorší na tom je, že nikdo 
nepřizná, že něco pokazil. Přitom to 
nyní vypadá, že kvůli hnilobě se bude 
muset vše dřevěné shodit a  fakticky 
postavit novou, tentokrát již kovou 
rozhlednu. A  na to nejsou peníze,“ 
dodal Grézl, jehož však jinak těšil 
velký počet účastníků novoročního 
výšlapu. „Za posledních pět let je to 

vůbec nejvíc, i když některé předco-
vidové roky byly ještě silnější,“ srov-
nal Vladimír Grézl. 
Navzdory početným davům pano-
vala na Nový rok na vrcholu Kosíře 
pohodová atmosféra, značně odliš-
ná od té, která před Vánoci vládla 
v přeplněných obchodních centrech. 
Chladnější počasí pak tentokrát 
vedlo k  tomu, že se lidé na vrcholu 
zdržovali o něco kratší dobu a jak to 
šlo, vydávali se na cestu zpět do tepla 
svých domovů.  
Novým rokem ovšem pohyb na 
Kosíři rozhodně neustal. Už první 
lednovou sobotu se tudy prohnali 
účastníci 46. ročníku Zimního běhu, 
který odstartoval ze Slatinic. A  běž-
ci se sem vrátí i na jaře. „Letos jsme 
vzdali pořádání pochodu Mánesova 
stezka. Budeme však nápomocni 
běžcům, jejichž stejnojmenný závod 
se v  květnu opět uskuteční. Zázemí 
opět najdou na stadionu v  Lutíně,“ 
uzavřel Vladimír Grézl. 

ČECHY POD KOSÍŘEM Muslimové musí do Mekky, křesťa-
né do Santiaga de Compostela a Hanáci na Kosíř. Toto pravi-
dlo se potvrdilo i první den nového roku 2025, kdy ze všech 
možných směrů na hanácký Mont Blanc putovaly skupinky 
lidí. Plastovou medaili ve zlaté barvě si pak od stále zavřené 
rozhledny odnášelo celkem 3 465 turistů, což je nejvíce od 
roku 2020, kdy tu bylo rozdáno rekordních 4 510 placek.  
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Ve středu 1. ledna přijali policisté 
na linku 158 oznámení o  rozbi-
tém okně na budově Českých 
drah v  Konici. Z  šetření na 
místě se zjistilo, že k  poškození 
skleněné výplně okna o  rozměru 
100 krát 180 centimetrů mohlo 
dojít vlivem odpálení zábavní 
pyrotechniky. Jednáním pa-
chatele, který petardu odpálil, 
byla poškozené společnosti 
způsobena předběžná škoda ve 
výši 1 000 korun. Případ šetří pol-
icie jako přestupek proti majetku. 

V  neděli 29. prosince odpoledne 
nechal poškozený zaparkované 
osobní vozidlo na parkovišti 
u hřbitova v Dubanech. Neznámý 
lapka během čtvrt hodiny, kdy 
bylo vozidlo opuštěné, roz-
bil sklo na předních dveřích 
a  ze sedadla spolujezdce odcizil 
volně položenou pánskou 
peněženku, ve které se nacházela 
finanční hotovost 1 000 korun, 
platební karty a  osobní doklady 
poškozeného. Poškozený si škodu 
předběžně odhadl na odcizení na 
1 700 korun a  na poškození na 
1 500 korun. Případ evidují poli-
cisté a  prověřují ho pro trestný 
čin krádeže a  neoprávněného 
opatření, padělání a  pozměnění 
platebního prostředku.  

Obdobný případ šetřili policisté 
ve stejný den i  v  Čelechovicích 
na Hané. Vozidlo bylo odstavené 
u odpočívadla mezi dvěma silnice-
mi a zloděje tentokrát zlákal batoh 
odložený na zadním sedadle. Roz-
bil okno a uvedené zavazadlo vzal 
a místo opustil. Tentokrát vznikla 
škoda na odcizených věcech 
6 300 korun a  na poškození 
2 000 korun. Spolu s  batohem 
zmizela kosmetika, cukroví, 
různé pochutiny, oblečení, dárky 
a dioptrické brýle. 

V  pátek 27. prosince odpoledne 
bylo policistům oznámeno vnik-
nutí do volně přístupné stavby 
rodinného domu nacházející 
se v  katastru obce Doloplazy. 
Neznámý pachatel přelezl obvo-
dovou zeď hrubé stavby a otvorem 
mezi krovy a  zdivem se dostal do 
objektu. V domě pak odcizil 5 kusů 
radiátorů, elektrické míchadlo 
a  50 metrů elektrického kabelu 
navinutého na bubnu. Pro snazší 
opuštění domu si zevnitř otevřel 
garážová vrata a místo činu i s lu-
pem opustil. Majitelům nemovito-
sti vznikla jeho počínáním škoda 
v předběžné výši 41 500 korun. Ve 
věci byly zahájeny úkony trestního 
řízení pro trestný čin krádeže. 
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Rok Počet 

2014 2 529 

2015 3 706 

2016 4 012

2017 3 382 

2018 3 835

2019 3 640 

2020 4 510

2021 Covid  

2022 1 854

2023 3 499 

2024 3 103 

2025 3 465 

Počty 
registrovaných 

na Kosíři 
za 12 let:

Zastupitelstvo nechá silnièní 
kauzu provìøit u policie!

DRŽOVICE Objev desetiletí se podařil archeologům v areálu bývalé 
držovické cihelny, kde objevili hrob dospělého muže z doby pozdní-
ho stěhování národů. V jámě byl kromě železného kopí a železného 
nože velmi dobře zachovaný železný meč, takzvaná spatha o  délce 
necelého jednoho metru. 

Foto: Facebook  

KLADKY Do konce uplynu-
lého roku se vleky v  Kladkách 
nerozjely. Vše aktuálně ovšem 
nasvědčuje tomu, že se blýs-
ká na lepší časy. Začátek nové 
sezóny v  jediném skiareálu na 
Prostějovsku plánují už v  prů-
běhu nadcházejícího týdne.  
Ještě po Vánocích to v Kladkách 
vypadalo beznadějně. Vysoké 
teploty nedovolovaly zasněžová-
ní. To se však na přelomu roku 
změnilo. Sněžná děla se v  areálu 
poprvé rozjela 30. prosince, za-
sněžovalo se i  na Silvestra. A  na 

Nový rok už zde bylo pěkně živo. 
Areál zaplnili natěšení milovníci 
sněhových radovánek, lyže však 
zatím nechali doma. „Bylo tu ve-
selo, spousta dětí sáňkovala nebo 
bobovala,“ popsal Jiří Křeček z TJ 
Sokol Kladky spravující areál. 
Všichni nyní pracují na tom, aby 
se v  areálu mohlo začít také co 
nejdříve lyžovat. „Budeme se sna-
žit sjezdovku dosněžit, v  týdnu 
mají teploty ještě klesnout, takže 
doufáme, že o nadcházejícím týd-
nu by se zde už mohlo začít lyžo-
vat,“ uzavřel Jiří Křeček.  (mls)

PŘEMYSLOVICE K  dopravní nehodě vyjížděly složky Integrovaného záchranného 
systému v pondělí  30. prosince k Přemyslovicím. Osobní vůz dostal na namrzlé silnici 
smyk, přetočil se přes střechu a skončil na boku v lese. Nehoda se obešla bez zranění.
„Řidičce byla za nepřizpůsobení rychlosti 
jízdy svým schopnostem, vlastnostem vo-
zidla, předpokládanému stavebnímu a  do-
pravně technickému stavu pozemní komu-
nikace, povětrnostním podmínkám a jiným 

okolnostem uložena pokuta ve výši  300 ko-
run,“ sdělila Večerníku policejní mluvčí 
Miluše Zajícová s tím, že nehoda byla beze 
zranění a vyřešena prostřednictvím eurofor-
muláře.  (kib)

 Foto: Facebook 

Pošta obnoví provoz 

Malé Hradisko  (mls) – Od čtvrtka 
2. ledna se podařilo v Malém Hradis-
ku obnovit provoz pobočky pošty 
Partner. Pobočka bude otevřena 
v  prostorách obecního úřadu na 
adrese Malé Hradisko v  místnosti 
bývalé pošty.

Konice rozjela portál obèana 

Konice (mls) – Od ledna 2025 byl 
spuštěn nový on-line portál občana, 
který lidem přinese řadu výhod a us-
nadní život. Na odkazu www.portal.
konice.cz lidé budou moci provádět 
elektronické platby místních 
poplatků za odpady či psa, budou 
moci vyplnit on-line formuláře pro 
podání některých žádostí a přihlášek, 
a to vše bez nutnosti osobní návštěvy 
úřadu. K  přihlášení na portál bu-
dou lidé využívat identitu občana. 
„Věříme, že nový on-line portál 
občana se stane oblíbeným nástrojem 
pro komunikaci s  městem Konice,“ 
vzkázala tajemnice Městského úřadu 
Konice Kateřina Čépe. 

Adventní èísla opìt v Nìmèicích 

Němčice nad Hanou (mls) – 
Do tradiční soutěže o  výtvarné 
ztvárnění některého z  advent-
ních čísel od 1 do 24 se po roce 
opět zapojila řada domácností 
v  Němčicích nad Hanou. Vznikla 
díky tomu krásná galerie orig-
inální výzdoby. Jednotlivá čísla 
Němčice zveřejnily na facebooko-
vém profilu města, kde pro ně 
mohli lidé až do neděle 5. ledna 
hlasovat. Slavnostní vyhlášení 
soutěže proběhne 17. ledna 
2025 v  19:30 v  sále kina OKO.  

„Finanèák“ vyrazí do Konice  

Konice (mls) – Loni v  červenci 
došlo v  Konici ke zrušení pobočky 
Finančního úřadu ČR. Letos v  led-
nu, kdy se podává daň z  nemovito-
sti, budou moci lidé vše potřebné 
vyřídit ve zdejším komunitním 
centru. Konkrétně zde prostějovští 
úřednici budou k dispozici v pondělí 
13. ledna od 8:00 do 16:30 hodin a ve 
stejný čas také ve středu 15. ledna.   

RYCHLÉ INFO

V Kladkách zasněžují, 

Auto skonèilo v lese
u Pøemyslovic! archeologové objevili zachovalý meè  

kovou přezku, železnou ocílku, 
úštěpy silicitů sloužících za křesací 
kameny a měděnou římskou minci. 
„U paty pravé nohy byla vyzvednuta 
velmi subtilní železná destičkovitá 
ostruha dokládající jízdu na koni, se 
kterou lze spojovat i neklamné sto-
py vážných, ale zdárně zhojených 
zranění utrpěných nepochybně při 
pádu z koně. Jednalo se o zlomeni-
nu levé kosti stehenní, a především 
pravé kosti pažní. Zlomenina po 
srůstu vedla k  viditelnému a  jis-
tě i  citelně omezujícímu zkrácení 
pravé horní končetiny," vysvětlil 
Fojtík. Další desítky nálezů arche-
ologové objevili také v  ostatních 
zkoumaných hrobech.  

„Objevy z  Držovic reprezentují do-
posud nejseverněji lokalizované po-
hřebiště z doby pozdního stěhování 
národů. Držovická cihelna se tak 
řadí k  důležitým lokalitám počátku 
6. století našeho letopočtu nejen 
v  českých zemích, ale i  v  širší ob-
lasti středního Podunají. Jde svým 
způsobem o unikátní doklady doby, 
kdy se zde usazení příslušníci ger-
mánského kmene Langobardů po-
stupně přesouvali do Panonie, dneš-
ního severozápadního Maďarska, 
aby na konci svého putování v roce 
568 dorazili až do dnešní severní 
Itálie, kde je jejich jméno dodnes 
uchováno v  geografickém označení 
Lombardie," dodal archeolog.

3 4653 465
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PROSTĚJOV Vila Josefa Kováříka na Vojáčkově 
náměstí v  Prostějově navržená ve stylu archi-
tektonické moderny brněnským architektem 
Emilem Králíkem a postavená v letech 1911–1912 
je významnou stavbou našeho města. Je kultur-
ní památkou představující spojení architektury, 
umění a řemesel. Na její stavbě se podílela prostě-
jovská firma Konečný & Nedělník a řadu kovových 
a uměleckých prvků dodala firma Vulkania. V ob-
jektu byly jesle, v roce 1991 se budova vrátila rodi-
ně majitele. Potom zde do roku 2000 sídlil školský 
úřad. Často kolem ní procházíme či projíždíme 
nebo ji jen tak vidíme od Národního domu. Jsme 
svědky jejích proměn. Někdy je částečně zahalena 
lešením, jindy probíhá renovace oken, ale i uvnitř 
se pilně pracuje. Po letech chátrání a uzavřenos-
ti se zásluhou svého majitele Družstva 
Kováříkova vila opět probouzí k životu. 
Rozhovor s předsedou Družstva se tak 
točil zejména kolem probíhající rekon-
strukce pozoruhodného domu.

Vilu jste v červnu 2017 koupili po letech chátrání 
a nezájmu. Jaké jste s ní měli plány?
„O tom, že je vila na prodej, jsem se dozvěděl od svého 
kamaráda. Vždy jsem ji vnímal jako sirotka stojícího stra-
nou zájmu a vyhlížejícího své rodiče. A tak se mi zalíbila 
představa, že bych jí mohl pomoci.“

V jakém stavu se objekt nacházel?
„Vila měla střechu v havarijním stavu a jihozápadní část 
krovu byla úplně shnilá. Voda protékající ze střechy zni-
čila i část stropu v místnosti pod ní. Původní vybavení 
ve vile prakticky nebylo, tedy žádný původní nábytek. 
Vila byla v době, kdy byla neobydlená, třikrát vykrade-
na. Zmizely prakticky všechny kovové prvky. Dokonce si 
zloději dali práci a ulámali okenní kliky. Také byly ukra-
deny lampy z lodžie. A v důsledku odcizení měděných 
prvků z kašny v atriu došlo i k jejímu zdevastování pově-
trnostními vlivy. 

Vydala vila nějaké „tajemství“?
„Na to jsme dosud nenarazili, třeba na nás ještě čeká.“

Nechali jste zpracovat stavebně-historický prů-
zkum, získali patřičná povolení a  začali s  rekon-
strukcí. Co bylo největším problémem? 
„Největším problémem byl havarijní stav střechy, kon-
krétně žlabu za atikou na jižní straně. Vlivem nečistot, 
které se ve žlabu po desetiletí usazovaly, došlo k  jeho 
prorezivění. Protékající voda kapala na krovovou kon-
strukci a v jihozápadní části ji zcela zničila. Opravit krov 
a krytinu byl první naléhavý úkol.“ 

Na co jste nejvíce pyšný?
„Největší radost mi asi udělalo dokončení restaurování 
oválné vitráže. Odborné práce udělal samozřejmě re-
staurátor, ale na nás bylo, abychom tuto tři metry širo-
kou a přibližně sto kilogramů vážící vitráž snesli ze šesti-
metrové výšky a po restaurátorské obnově ji opět usadili 
zpět. Při práci nás potkalo mnoho nečekaných situací, 
jež se ale nakonec všechny podařilo zdárně vyřešit. Tato 
vitráž je teď opět ozdobou vily.“

Je těžké opravovat památkový objekt?
„Památková obnova je náročný proces po mnoha 
stránkách. Nejdříve musíte porozumět, co to vlast-
ně památková ochrana je. Komunikace s  památkáři 

je důležitou součástí tohoto procesu. Před realizací 
památkové obnovy je třeba zpracovat památkové 
průzkumy na všechny památkově hodnotné prvky, 
například omítkové vrstvy, kamenné a kovové prvky 
a otvorové výplně.“ 

Nedávno jste se pustili do opravy jižní uliční fa-
sády. Jaké jsou vaše plány na příští rok?
„Po dokončení opravy jižní fasády počítáme s montáží 
parapetů, půl zahrádky a  mříže se zvěrokruhem, které 
ozdobí uliční fasádu. V  této souvislosti jsme požádali 
příslušné pracovníky magistrátu a městské policie, aby 
při plánování kamerového systému počítali s možnos-
tí umístit kameru tak, aby měla v záběru i tuto fasádu. 
Obáváme se, aby nedošlo k opětovnému odcizení hod-
notných prvků. V  příštím roce bychom chtěli vyrobit 
a namontovat dvě střešní makovice a pokročit s přípra-
vou památkové obnovy kašny v atriu. Vedle toho prů-
běžně provádíme repasi oken severní fasády a atria.“

A  co interiér vily? Bylo zde vybavení na vysoké 
úrovni uměleckořemeslného zpracování – obložení, 
dekorace, svítidla, nábytek, hudební pokoj, jídelna 
s nádhernými lustry a hala obtáčená dřevěným scho-
dištěm s krbovými kamny a hodinami. Mnohé věci 
už zde nejsou a ani vybavení nebude původní, auten-
tické. Máte představu, jak interiér bude vypadat? 
„Interiér vily je v současné době mimo horizont našeho 
plánování. Finanční prostředky významně limitují roz-
sah prací, které můžeme za jednotlivé roky zvládnout. 
Rádi bychom nejdříve obnovili hlavní halu vily, to zna-
mená ozdobnou mříž kamen, schodiště, hodiny, které 
jsou uloženy v prostějovském muzeu, a lustr.“ 

Nakonec zřejmě přijde na řadu venkovní část 
propojená se zahradou. Byla zde veranda se scho-
dištěm směřujícím k pergole a terase, atrium s fon-
tánou a dřevěný zahradní altán.
„O atriu s fontánou jsem se již zmiňoval, ale zahrada je 
prozatím úplně mimo náš plánovací rámec.“

Líbí se mi váš záměr zpracovat historii rodin 
Kováříkových a Wichterlových a jejich rodokmenů 
v podobě historických panelů. Překvapilo mě i vaše 
badatelské úsilí v tomto směru a zjištění rodinných 
vazeb Wichterlových a  Kováříkových přes rod 

Chmelařových. Podařilo se vám zde něco zajímavé-
ho objevit?
„Ano, na spojení obou rodin jsme narazili při studiu his-
torických pramenů. Mělo by to být přes manželku Fran-
tiška Kováříka Olgu Chmelařovou a manželku obchod-
níka s kůžemi Jana Wichterleho Josefu Šalomounkovou. 
Tyto ženy by měly mít společného předka z  rodiny 
Chmelařových. Je tam ale stále spousta nejasností, které 
se zatím nepodařilo rozluštit. Jsme pochopitelně v této 
oblasti amatéři a hlavní problém nám dělá, že nedoká-
žeme přečíst matriční záznamy, které jsou k  dispozici. 
Zatím jsme nenašli odborníka schopného je přečíst.“

V letošním roce se vila začala otevírat veřejnosti. 
Konaly se zde komentované prohlídky, koncert pě-
veckého sboru Nota Bene a začátkem října i výtvar-
ná výstava v rámci Festivalu současného umění. Jaký 
máte z těchto akcí pocit?
„Ve vile jsme letos přivítali několik návštěv. Provedl jsem 
je a  představil, co jsme již zvládli a  jaké máme plány. 
Kromě toho zde proběhly organizované akce, jimž vila 

vytvořila prostor pro realizaci. Všechny se myslím po-
vedly a přivedly do vily další návštěvníky. Zvlášť musím 
podtrhnout koncert sboru Nota Bene, pro mě osobně 
představoval nejsilnější emotivní zážitek spojený s vilou. 
Pokračovat budeme na některých akcích. Už jsme před-
běžně domluveni a věřím, že další to bude inspirovat.“  

Rekonstrukce jsou velmi náročné a je to běh na 
dlouhou trať. Máte toho ještě hodně před sebou. 
Co bude pro další postup důležité? 
„Ano, je to běh na dlouhou trať. Finanční rozpočet na 
kompletní památkovou obnovu přesahuje 25 milionů 
korun. Jsme vděčni a chtěl bych touto cestou poděkovat 
za 1 229 200 korun, které jsme od roku 2018 obdrželi 
od města Prostějova, a za 1 218 000 korun obdržených 
od roku 2020 od Olomouckého kraje. A  samozřejmě 
také za finanční dary, jež dosud přesáhly 1 500 000 ko-
run. Dárci je posílají na náš transparentní sbírkový účet 
6969696977/0300. Památková obnova vily se stala vý-
znamnou součástí mého života a patří mezi hlavní věci 
dávající smysl mému životu.“ 

ZZAJÍMAVOST:

ING. MARTIN
RADIÈ

PPROFIL:

PODNIKATEL 
OOBOR:

 v čele její obnovy již sedm let
říká Martin Radič, který říká Martin Radič, který stojístojí
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„James Bond? Bude to„James Bond? Bude to

 
PROSTĚJOV Už tento pátek se všechny prostory Národního domu otevřou u příležitosti konání 34. tra-
dičního městského plesu v  Prostějově. Letos organizátoři lákají na tematický bál spojený s  tajemným 
Jamesem Bondem. Co všechno můžeme očekávat od tradice, která dlouhá léta otevírá celou plesovou 
sezónu v prostějovském regionu? Na to se Večerník zeptal první náměstkyně 
primátora Prostějova Milady Sokolové, která je na magistrátu odpověd-
ná za kulturní akce ve městě. 

Paní první náměstkyně, prostějovský ples tradičně zahajuje 
 celou plesovou sezónu v regionu. Udrží si tuto tradici i letos? 
„Desátého ledna proběhne v Prostějově první ples sezóny, domnívám se 
ovšem, že v tomto termínu proběhne letos plesů více, nebude to pouze 
ten městský, tradiční. Je znát, že jsme velmi tancemilovné město!“

Minulé ročníky městského bálu měly vždy velice 
 atraktivní pojetí a téma. V jakém stylu proběhne letos 
 a proč jste vybrali zrovna Jamese Bonda? 
„V minulých letech jsme výběrem tématu vždy zahájili celoroční osla-
vy. Vzpomněli jsme dobu roku 1390, kdy byl Prostějov povýšen na měs-
to, dobu založení pernštejnského zámku, ale i Jiřího Wolkera. V letošním 
roce se opět najde řada výročí, ovšem žádné z nich se nejevilo 
jako zcela vhodné pro náplň plesu. James Bond? Jednoduše – 
bude to zcela něco jiného!“

Na co dalšího se mohou letos návštěvníci 
 v pořadí již 34. tradičního městského 
 plesu v Prostějově těšit?
„Těšit se mohou nejen na různá taneční show či úžasný fo-
tokoutek, menu či nápoje ve stylu Jamese Bonda, ale také 
si jako James Bond vyzkouší, co obnáší takové kasino.“ 

Vždy na závěr plesu probíhá bohatá tombola 
 s charitativním podtextem. Bude tomu tak i letos?
„Samozřejmě. Pan primátor předá šek ihned bě-
hem večera po losování tomboly. Tentokrát finance 
poputují prostějovské Charitě, a  to konkrétně na 
Domov Daliborka.“

Michal KA DLEC

Plesová sezóna
Plesová sezóna je zpátky a jak už je nepsanou tradicí, první dva mě-

síce nového kalendářního roku patří právě těmto společenským se-

tkáním. Na své plesy se mohou těšit studenti maturitních ročníků, 

kteří si pro své blízké rozhodně připraví bohatý program a spoustu 

zábavy. Na úvod nesmí chybět ale ani ples pořádaný městem, na 

který následně navazují i tradiční spolky v obcích. Zkrátka na vás 

nyní čeká bohatý program, z něhož si jistě každý vybere to své.  

PÁTEK 10. LEDNA

19.00 Reprezentační ples SOŠp a SOUs Prostějov, Společenský dům Prostějov

19.30 XXXIV. tradiční městský ples, Městské divadlo v Prostějově

20.00 Ples farnosti Povýšení svatého Kříže, sokolovna Čechovice

PÁTEK 17. LEDNA

19.00 Maturitní ples OA Prostějov, Společenský dům Prostějov

20.00 Hasičský ples, SRC Nezamyslice

PÁTEK 24. LEDNA

19.00 Stužkovací ples Střední zdravotnické školy Prostějov, Společenský dům Prostějov

SOBOTA 11. LEDNA

19.00 XIX. obecní ples Pivín, sál Obecního domu 

19.30 IX. ples obce Výšovice, kulturní dům Výšovice

19.45 15. školní ples ZŠ a MŠ Vrbátky, sokolovna v Dubanech

20.00 Zimní ples, sportovní areál v Pěnčíně

20.00 XXIV. sokolský ples, sokolovna Otaslavice

20.00 Tradiční hasičský ples SDH Suchdol, kulturní dům Suchdol 

20.00 Obecní ples Čehovice, kulturní dům v Čehovicích

20.00 Hasičský ples SDH Dětkovice, společenský sál v Dětkovicích

20.00 Hasičský ples SDH Kostelec na Hané, sokolovna Kostelec na Hané

SOBOTA 18. LEDNA

19.00 Reprezentační ples CMG, ZŠ a MŠ Prostějov, Společenský dům Prostějov

20.00 Ples KPŠ Tištín, sokolovna Tištín

20.00 Retro ples, Restaurace u Toma, Kelčice

20.00 XXIX. hasičský ples, kulturní dům Brodek u Konice

20.00 IV. obecní ples, společenská místnost MŠ Horní Štěpánov

SOBOTA 25. LEDNA

19.00 Reprezentační ples RG a ZŠ Otto Wichterleho, Společenský dům Prostějov

20.00 Sokolský ples, sokolovna v Dubanech

20.00 Hasičský ples, kulturní sál Dobrochov

20.00 Myslivecký ples Ptení, aula – ZŠ Ptení

PÁTEK 31. LEDNA

19.00 Maturitní ples SOŠPO, Společenský dům Prostějov



pro Večerník 

původní
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC
Stížnosti přicházejí do redakce Ve-
černíku už od samotného závěru 
roku. Hodně lidí, a obzvláště z pro-
stějovských sídlišť, doslova rozčilu-
je nebývalý nepořádek u  popelnic 
a  kontejnerů. „Už od začátku pro-
since tady nechávají pracovníci tech-
nických služeb bordel jako někde 
v  Bronxu! Kontejner sice vysypou 
do auta, ale spousta odpadu se pak 
válí na chodnících nebo okolo kon-
tejnerů. A za takový bordel budeme 
platit víc? To snad město nemůže 
myslet vážně,“ napsal Večerníku muž 
ze Sídliště E. Beneše v  Prostějově 
a své vyjádření doplnil svědecky fo-
tografií ze svozového místa komu-
nálního odpadu. Další občané Pro-
stějova protestují i  prostřednictvím 
stížností přímo na webu magistrátu. 
„Vzhledem k  rostoucím nákladům 
by se asi dal pochopit nárůst plat-
by za svoz komunálního odpadu. 
U naší pětičlenné domácnosti z dů-
vodu zrušení prominutí platby za 
třetí dítě však nárůst dělá zhruba 

44 % oproti roku 2024. Původně jsme 
platili 3 456 koruny, letos to bude 
4 980 korun. Ovšem co nechápu, je 
nespravedlnost plateb za svoz od-
padu. Bydlíme v  dvougenaračním 
domě a popelnici o objemu 120 lit-
rů naplníme za týden v osmi lidech 
zhruba z  jedné třetiny, protože se 
snažíme odpad třídit. Kde je pak 
nějaké zvýhodnění? Proč v  dnešní 
době není zpoplatněno skutečné 
množství odvezeného komunálního 
odpadu, případně četnost odvozu 
popelnice? Proč musíme doplácet 
na ty, kdo u  rodinného domu obý-
vaného třemi lidmi naplní za týden 
dvě popelnice?
Přece nebude takový problém opat-
řit popelnice QR kódem a evidovat 
počet svozů, či váhu odpadu. Pří-
padně najít jiné spravedlivé řešení 
k  platbě za vyprodukovaný odpad 
ke svozu,“ nabízí jasná řešení na-
příklad Antonín Hasa z Prostějova. 
Na jeho návrhy pak odpověděla 
vedoucí odboru správy a  údržby 
majetku města Alexandra Klímko-
vá. „Vybraný místní poplatek ani po 
odečtení částky, kterou jako smluv-
ní odměnu hradí městu Prostějovu 
společnosti zajišťující zpětný od-
běr a využití odpadů z obalů, není 
schopen veškeré městem Prostějov 

vynaložené náklady na zajištění 
systému odpadového hospodář-
ství ani zdaleka pokrýt. Město 
Prostějov ze svého rozpočtu tedy 
každoročně systém odpadového 
hospodářství na svém území dotuje 
několika desítkami milionů korun. 
Systém odpadového hospodářství 
provozovaný na vlastním území si 
město Prostějov zvolilo již v minu-
losti jako nejoptimálnější zejména 
z  důvodu, že Prostějov je velkým 
městem s rozsáhlou sídlištní zástav-
bou a bytovými domy, kde by sys-
tém vážení odpadu jen těžko mohl 
fungovat. Navíc velkoobjemové 
kontejnery stojí volně ve veřejném 
prostoru a  jejich uzamykání není 
všude možné a zásadně komplikuje 
svoz. Nemluvě s ohledem na mož-
nost zneužití – odkládání odpadu 
do cizích nádob, riziko vzniku čer-
ných skládek atd. Jedná se o systém 
postavený na principu solidarity 
a vzájemné sounáležitosti obyvatel 
města Prostějova,“ míní Alexandra 
Klímková, ale úvahy pana Hasy 
bere na vědomí. „Chápeme vaše 
připomínky a podněty ke spraved-
livějšímu řešení. Obecně lze ovšem 
konstatovat s ohledem na to, co vše 
město Prostějov v  rámci zajišťová-
ní služby nakládání s  odpady pro 

občany poskytuje, že není možné 
naprosté spravedlnosti v  této ob-
lasti docílit. Každý občan se k pro-
blematice nakládání s odpady staví 
různě, má odlišné možnosti, každý 
též produkuje jiné množství růz-
norodého odpadu, různě využívá 
služeb sběrných dvorů, veřejně 
přístupných odpadkových košů, 
kontejnerů a  podobně,“ projevila 
zase svůj názor šéfka odboru správy 
a údržby majetku města Alexandra 
Klímková. 
Jisté je jedno. Náklady na svoz 
a likvidaci komunálního odpadu se 
pro všechna města a  obce neustá-
le zvyšují. A  v  blízké budoucnosti 
bude ještě hůř. Většině obyvatel 
Prostějova jde ale hlavně o  to, aby 
za patřičné peníze byly poskytnu-
ty služby na stejně vysoké úrov-
ni. A  tomu například nepořádek 
u  kontejnerů na Sídlišti E. Beneše 
zrovna moc neodpovídá... 
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Zatím dvacet projektù
Prostějov (mik) – Po silvestrovské půl-
noci roku 2024 bylo přihlašování projek-
tů 4. ročníku participativního rozpočtu 
ukončeno. Vedení prostějovského magis-
trátu děkuje všem všímavým lidem, kteří 
předložili náměty! „Našli se i  tací, kteří 
podali maximální počet projektů, to je 
tři. V  části Participativní rozpočet 2024 
na portále Rozvíjíme Prostějov je námě-
tů zatím uvedeno dvacet, toto číslo však 
není konečné. Ještě byly některé podány 
poštou a také jich několik přišlo i e-mai-
lem. Ty budou do konce prvního týdne 
nového roku zaregistrovány do systému,“ 
sdělil Jiří Rozehnal, náměstek primátora 
Prostějova. „Následovat bude fáze prově-
řování projektů po stránce jejich souladu 
se zásadami a  strategickými dokumenty 
města. Věcně příslušné odbory magistrá-
tu se k  návrhům vyjádří a  prověří reali-
zovatelnost záměru. Vyhovující projekty 
postupují k  hlasování, které bude probí-
hat v  měsíci dubnu. Veřejnosti budou 
tyto projekty představeny s  předstihem 
v  březnu,“ popsal dále náměstek Roze-
hnal. Všechny občanské projekty občané 
města postupně najdou v  části Podané 
návrhy: https://rozvijime.prostejov.eu/
participativni-rozpocet/2024.

Zastupitelé se sejdou pìtkrát

Prostějov (mik) – Po celá tři desetiletí 
po sametové revoluci bývalo nepsaným 
zvykem, že se Zastupitelstvo města Pros-
tějova scházelo šestkrát do roka, a to mi-
nimálně. Už vloni ale byla pro současnou 
radniční opozici trnem v oku skutečnost, 
že koalice v čele s primátorem Františkem 
Jurou svolala schůzi nejvyššího orgánu 
města pouze pětkrát. A jak Večerník zjistil 
pohledem na rozpis jednání pro rok 2025, 
bude se v tomto trendu pokračovat. „Pro 
letošní rok je skutečně zatím naplánová-
no pět jednání zastupitelstva. To první 
bude na pořadu už 17. února, další budou 
následovat 14. dubna, 16. června, 8. září 
a  1. prosince,“ potvrdila Jana Gáborová, 
tisková mluvčí prostějovského magistrátu. 

Lavièky nechali vymìnit

Prostějov (mik) –  Magistrát se rozhodl 
vyměnit lavičky okolo hlavního nádraží 
v  Prostějově, a  učinil tak už v  polovině 
prosince. Typ laviček, který byl u nádraží 
v Prostějově použit, je totožný s tím, který 
se běžně používá v parcích, ulicích a u dět-
ských hřišť. „V nedávné době se nám totiž 
začaly množit stížnosti na neutěšený stav 
laviček před hlavním nádražím. Proto jsme 
se rozhodli, že lavičky vyměníme za nové,“ 
komentoval Jiří Pospíšil, náměstek primá-
tora s  tím, že náklady na výměnu jedné 
lavičky včetně montážních prací a betono-
vých patek činí 13 068, korun včetně DPH. 
V  celkovém rozsahu pěti kusů laviček to 
představuje částku zhruba 65 340 včetně 
DPH. „Jde nejen o  zajištění bezpečnosti 
pro občany, kteří využívají lavičky, ale také 
o estetickou stránku věci,“ doplnil Pospíšil. 

RYCHLÉ INFO

PROSTĚJOV Už na začátku loňského pro-

since Večerník informoval o rozhodnutí 

prostějovského zastupitelstva o navýšení 

ročního poplatku za svoz a likvidaci ko-

munálního odpadu pro jednotlivé občany 

města. Komunální politici byli nejprve roz-

hodnutí jednat o navýšení ze stávajících 

864 korun až na 1 140 korun! Částečnou 

úlevu lidem ale přinesl na posledním 

jednání Zastupitelstva města Prostějova 

primátor František Jura (ANO), jenž na-

vrhl zvýšení poplatku za odpad „pouze“ 

na 996 korun! A přesně tak to bude platit 

pro rok 2025 v Prostějově. Naši občané 

se nyní rozdělili na dva tábory. Ten první 

přijal zdražení tak nějak normálně, jiní 

Prostějované se zase bouří. 

PROSTÌJOVANÉ SE BOUØÍ 
PROTI ZVÝŠENÍ POPLATKÙ

Rok Poplatek (v Kč)

2002  250

2003  300 

2004  396  

2005 – 2006  420 

2007  480 

2008 – 2012  492 

2013 – 2022  600 

2023  792

2024  864 

2025 966

Zdroj: Magistrát města Prostějova

POPLATKY 
ZA ODPAD V PROSTĚJOVĚ 

PROSTĚJOV Večerník jako prv-
ní už toto téma nastínil v  únoru 
loňského roku. Nejvýraznější 
památka na dávnou slávu Prostě-
jova coby „hanáckého Jeruzalé-
ma“ je na prodej! Přestože stará 
židovská synagoga v  Demelově 
ulici je dlouhodobě v  havarijním 
stavu, její majitelé ji už v  roce 
2023 nabídli městu Prostějov za 
6,8 milionu korun. Vedení měs-
ta tuto nabídku odmítlo, neboť 
cenu považovalo za přemrštěnou. 
Později se majitelé pokusili budo-
vu prodat za levnější peníz pro-
střednictvím realitní kanceláře, 
ale zatím neuspěli. 

Michal KA DLEC
„Město Prostějov vlastníkovi před-
ložilo vloni návrh na odkup syna-
gogy ve výši 400 tisíc korun, tedy 

za stejnou cenu, za kterou budovu 
odkoupil v roce 2017 od pravoslav-
né církve,“ uvedla pro Večerník loni 
v  únoru první náměstkyně prostě-
jovského primátora Milada Sokolo-
vá s tím, že tyto údaje vyplývají z ve-
řejně přístupných smluv v  katastru 
nemovitostí.  
Uběhl však necelý rok od těchto 
diskusí a o průběh jednání ohledně 
možné koupi synagogy se na posled-
ním jednání zastupitelstva zajímala 
především opozice. Nové postřehy 
přednesl primátor Prostějova Fran-
tišek Jura (ANO). „S majitelem sy-
nagogy panem Skácelem jsme se už 
sešli dvakrát. On sám připustil, že 
o  původní ceně a  nabídce 6,8 mili-
onu korun by byl ochoten jednat. 
K žádné konkrétní částce jsme se ale 
zatím nedostali. Vzájemně jsme na 
podzim došli k dohodě, že počkáme 

na nové krajské zastupitelstvo vzešlé 
z voleb a sejdeme se společně i s no-
vým hejtmanem Olomouckého kra-
je. Já osobně si totiž myslím, že kraj 
by se mohl sám podílet na koupi sy-
nagogy v  Demelově ulici. S  novým 

hejtmanem kraje panem Oklešťkem 
jsem si už schůzku na toto téma do-
mluvil, sejdeme se v nejbližší době. 
Uvidíme, jaké najdeme možnosti ke 
koupi synagogy,“ uvedl první muž 
Prostějova František Jura. 

MILIONÙ!
PROSTĚJOV Provoz mobilní-
ho kluziště na náměstí T. G. Ma-
saryka v Prostějově spatřil svět-
lo světa v roce 2015. S výjimkou 
roční pauzy kvůli covidové pan-
demii tak tuto službu veřejnos-
ti využily tisíce bruslařů, pro 
které bylo vždy něco takového 
obrovskou atrakcí. Ano, pro-
stějovské kluziště si vydobylo 
zaslouženou popularitu. Menší 
vrásky na čele dělaly radním 
možná jen vysoké náklady na 
pronájem zařízení a  jeho pro-
voz. To se ale od příště změní! 
Není tajemstvím, že za zhruba 
dvouměsíční provoz vždy na 
přelomech roků platilo město 
pronájem a náklady na energii až 
tři miliony korun každý rok. Teď 

se konšelé rozhodli pro zásadní 
změnu. Město si koupí vlastní 
kluziště, které bude samo provo-
zovat! Na prosincovém jednání 
totiž zastupitelé schválili rozpo-
čet města na rok 2025, v němž je 
přímo zakotven nákup kluziště 
za 7 milionů korun. „Návratnost 
této investice by byla zhruba tří-
letá. Navíc by město mohlo vy-
měnit dřevěnou konstrukci klu-
ziště za kovovou a ta by se mohla 
využít i v létě na nějaké sportovní 
turnaje a  další aktivity,“ uvedl 
radní Jan Zatloukal. 
A tak se rovněž stane, protože jak 
celý rozpočet města, tak tím i ná-
kup vlastního mobilního kluziště 
zastupitelé drtivou většinou hlasů 
schválili.  (mik) 

7 Cena?
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ObyvateObyvatelé Drozdovic lé Drozdovic pijí chlór!pijí chlór!

Mìsto nakoupilo
barevné tašky

Oslavy nového roku 

Do špitálu se
pøišel vyspat!Ostrým plechem siOstrým plechem si

KRK!KRK!

PROSTĚJOV Město Prostějov 
zakoupilo 1 500 kusů sad tašek 
na tříděný odpad. Jednotlivé 
tašky jsou barevně odlišeny 
tak, aby bylo třídění odpadů co 
nejjednodušší. Žluté tašky jsou 
určeny na plasty, ale i  na plech 
a nápojový karton, modré na pa-
pír a zelené na sklo.
Občané města Prostějova si mohou 
sadu tašek vyzvednout zdarma, a to 
na hlavní pokladně finančního od-
boru prostějovského magistrátu. 
„Vydávat se bude vždy jedna sada 
tašek na rodinný dům či bytovou 
jednotku, a  to při platbě poplatku 
za odpady na kalendářní rok 2025. 
Podmínkou pro předání sady bude 

také to, aby měli občané města uhra-
zen poplatek za odpady za minulé 
roky,“ informovala mluvčí prostě-
jovského magistrátu Jana Gáborová. 
Město Prostějov tak pořízením tašek 
podpoří a zpříjemní třídění odpadu 
v  domácnostech. Čím méně odpa-

du skončí v černých popelnicích na 
směsný odpad, tím se zvyšuje mož-
nost druhotného využití odpadů, 
podporuje se šetrnější přístup k pří-
rodě, ale hlavně se zvyšuje úspora 
na nákladech za vývoz směsného 
komunálního odpadu.  (mik) 

OLOMOUCKÝ KRAJ Oslavy 
příchodu nového roku si v Olo-
mouckém kraji vybraly svou 
daň. Záchranáři řešili zranění očí 
a  amputaci prstů kvůli zábavní 
pyrotechnice, hasiči likvidovali 
požáry kontejnerů na odpad, 
vzňala se rovněž pyrotechnika. 
K sedmé hodině ráno na Nový rok 
evidovali hasiči 28 událostí, z toho 
23 požárů. Dohašovali jsme odpa-
lovací krabice nebo šlo o  požáry 
kontejnerů či odpadu,“ uvedl mluv-
čí krajských hasičů Josef Koláček.  
Záchranáři měli v  Olomouckém 
kraji na denní směně 136 výjezdů, 
na noční pak 86. „První byl v Olo-
mouci na Silvestra před osmou ho-
dinou. Pyrotechnika amputovala 
prsty na ruce muži středního věku,“ 
uvedla mluvčí záchranky Lucie Mi-
kisková. První výjezd roku 2025 
uskutečnila posádka v Uničově de-
set minut po půlnoci k muži, který 
při zapalování pyrotechniky utrpěl 
úraz oka. V noci byla nejvytíženěj-

ší výjezdová skupina ze základny 
v Přerově, která kvůli pyrotechnice 
vyjížděla čtyřikrát. Další výjezdy se 
týkaly silvestrovského ohňostroje. 
Dvakrát šlo o  úrazy oka a  jednou 
o úraz horní končetiny. Zdravotní-
ci zasahovali ve spolupráci s Policií 

ČR rovněž u  rvaček a  napadení 
(12×), řezných poranění (4×), 
úrazů v  opilosti (10×). „Výjezd 
pro intoxikaci alkoholem byl pou-
ze jeden, což nás velice překvapilo. 
Děkujeme za toto super číslo,“ do-
plnila Mikisková.  (kib)

PROSTĚJOV Během letošních sil-
vestrovských a  novoročních oslav 
neřešili strážníci městské policie 
ani tak vandalské činy, jako spíše 
kuriózní případy. Jeden z  nich se 
odehrál hned na Nový rok ráno, 
a  to na nezvyklém místě. Přímo 
ve vstupní hale prostějovského 
špitálu! Společensky unavený muž 
bez domova se do nemocničního 
zařízení přišel prostě jen vyspat... 
Odejít odmítl a  s  přivolanými 
strážníky se dokonce chtěl prát.
„Ve středu 1. ledna před šestou 
hodinou ranní vyjížděli strážní-
ci prověřit oznámení o  spícím 
muži, který si ustlal přímo uvnitř 
vstupní haly prostějovské nemoc-
nice. Po příjezdu na místo našli 
na lavičce sedícího sedmatřice-
tiletého muže. Když jej požádali 
o  vysvětlení, za jakým účelem do 
nemocnice přišel, muž odpověděl, 
že se chtěl jen vyspat a  odpoči-
nout si,“ uvedl pro Večerník Petr 
Zapletal, tiskový mluvčí Městské 
policie Prostějov. 

Ospalý a oslavami viditelně unavený 
muž lékařské ošetření nepožado-
val, ale přesto nechtěl z  nemocnice 
odejít. „Hlídka mu vysvětlila, že se 
v  Prostějově nachází zařízení po-
skytující sociální služby, která ho 
přijmou. Nabízenou pomoc odmítl 
a nadále chtěl zůstat na lavičce v ne-
mocnici. S  hlídkou nespolupraco-
val, nechtěl prokázat svoji totožnost 
a  nereagoval ani na zákonné výzvy. 
Jelikož nepomohlo opakované zá-
konné vyzvání, museli strážníci za 
pomoci donucovacích prostředků 
muže odvést. Následně byl z  ne-
mocnice vyveden a  předveden na 
Policii ČR ke zjištění totožnosti,“ 
poskytl další informace mluvčí 
prostějovských strážníků. 
Na služebně Policie ČR už prý 
muž začal spolupracovat a  před-
ložil občanský průkaz. Po zjištění 
všech potřebných údajů byl dotyč-
ný propuštěn a celá záležitost byla 
oznámena správnímu orgánu pro 
přestupkové jednání proti veřejné-
mu pořádku.  (mik)

PROSTĚJOV Jak Večerník avi-
zuje na titulní straně dnešního 
vydání, těsně před Vánoci došlo 
v  hale hlavního nádraží v  Pros-
tějově k incidentu mezi ochran-
kou a opilým mladíkem. Případ 
s  neodbytným mladým mužem 
museli přijet dořešit strážníci. 
Vše se ale vyvinulo hodně neče-
kaně. Ve chvíli, kdy policisté se 
členy ochranné služby chtěli vy-

vádějícího „cestujícího“ vyvést 
z haly na vzduch, mladík vytáhl 
z kapsy ostrý kus plech a pořezal 
se na krku! 
K  případu s  krvavým zraněním 
došlo v  pátek 20. prosince. „Ve ve-
černích hodinách řešili strážníci na 
hlavním nádraží v Prostějově případ 
opilého muže, který vyhrožoval se-
bepoškozením. Čtyřiadvacetiletý 
muž nejprve ležel v  čekárně a  oče-
kával příjezd vlaku. Ležícího muže 
si všimla ostraha nádraží a  po ná-

sledné kontrole zjistila, že dotyčný 
nemá platnou jízdenku. Pracovník 
ochranky muži sdělil, aby si buď 
lístek na vlak zakoupil, nebo z  če-
kárny odešel,“ sdělil Večerníku Petr 
Zapletal, tiskový mluvčí Městské 
policie Prostějov. Vše se ale začalo 
odvíjet jiným směrem.  „Reakce 
muže ostrahu nepříjemně zaskoči-
la. Dotyčný vyndal z kapsy u bundy 
kus plechu, který si následně přiložil 
ke krku a  způsobil si řeznou ránu. 
Hlídce se podařilo muže uklidnit, 

a navíc bylo na první pohled zřejmé 
jeho ovlivnění alkoholem. Provede-
ná dechová zkouška byla pozitivní 
s výsledkem 1,96 promile alkoholu. 
Přivolaný lékař muže ošetřil a  poté 
byl hlídkou převezen na protialko-
holní záchytnou stanici do Olomou-
ce, kde byl předán zdravotnickému 
personálu,“ dodal mluvčí prostějov-
ských strážníků Petr Zapletal s  tím, 
že zjištěné protiprávní jednání proti 
veřejnému pořádku bylo oznámeno 
příslušnému orgánu.  (mik)

z  titulní strany

pro Večerník

původní
zpravodajství

Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ
„Voda natolik páchne chlorem, že se 
nedá pít nejen samotná, ale i  káva je 
z  ní odporná. Trvá to už delší dobu, 
ale o  svátcích to byl opravdu mazec. 
Ještě štěstí, že byly na Štědrý den do-
poledne otevřené obchody a  mohli 
jsme koupit balené vody. Je to ostu-
da, za cenu, jakou platíme za vodné 

a  stočné, by se tohle stávat prostě 
nemělo,“ netajila se rozčilením mladá 
žena, jejíž jméno redakce zná. 
Vyjádření MoVo a.s. jako provozovatele 
zprostředkoval náměstek Miloš Sklen-
ka. „V uvedené lokalitě je podle stálého 
měření chlor v hodnotách 0,15 a ž 0,30 
mg/l, což odpovídá stanovené provoz-
ní normě Vyhlášky 252/2004 Sb. Je 
pravdou, že někdo může být citlivější. 
Ovšem snížení dávkování by mohlo 
zapříčinit jiné podstatnější problémy. 
Chlor v první řadě zabraňuje množení 
zárodků bakterií ve vodovodních sítích. 
Dále působí jako potravní konzervační 

prostředek a zaručuje uchování kvality 
vody dodávané spotřebitelům z hledis-
ka zdravotní nezávadnosti. V  malých 
dávkách je samozřejmě zcela neškod-
ný,“ uvedly vodárny.
Přidaly také doporučení, jak zápach 
odstranit: „Voda z vodovodu je sice ne-
závadná, ale obsažený chlor může způ-
sobovat zápach a  nepříjemnou chuť. 
Chlor je plyn, který se po čase sám vy-
paří, ale tento proces může trvat několik 
minut. Proto je vhodné nechat vodu 
z  kohoutku odstát alespoň 15 minut, 
než ji budete pít nebo používat na va-
ření. Bílé zbarvení, které má voda právě 

natočená z kohoutku, není znakem vel-
kého množství, ale vzduchu. Ani to, že je 
voda průhledná, neznamená, že se chlor 
už odpařil. Proto je vhodné nechat vodu 
z kohoutku odstát alespoň 15 minut, než 
ji budete pít nebo používat na vaření.“
To ale stěžující neuspokojilo. „Aha, 
takže nejlíp natočit vodu den předem 
do kbelíku, aby stačila vysmrádnout. 
To je opravdu řešení na jedničku. Já to 
dnes pořešila jinak, filtrovací konvicí. 
Takže až bude vyúčtování, zajdu s pa-
ragonem na vodárny, ať mi tu tisícovku 
odečtou.  A  jsem zvědavá na reakci,“ 
dodala stěžovatelka.  

PROSTĚJOV Již delší dobu se na sociálních sítích řeší kvalita pitné vody v Prostějově. Lidé si stěžují, že je už nějaký čas natolik cítit chlórem, že se nedá 
pít. Situace vygradovala na Štědrý den, kdy se na redakci Večerníku obrátila s podnětem rozzlobená obyvatelka Drozdovic. Voda, za kterou platíme nejvíce 
v kraji, je i podle dalších respondentů nepoživatelná. K problému se vyjádřil náměstek primátora Miloš Sklenka.



Kdo Tě měl rád, vzpomene,Kdo Tě měl rád, vzpomene,
kdo Tě miloval, nezapomene.kdo Tě miloval, nezapomene.

Dne 5. ledna 2025 Dne 5. ledna 2025 
jsme vzpomenulijsme vzpomenuli

12. smutné výročí úmrtí 12. smutné výročí úmrtí 
pana Vlastimila ŠTEIGLA. pana Vlastimila ŠTEIGLA. 

Stále vzpomíná Stále vzpomíná 
manželka Marie.manželka Marie.

Dne 31. prosince 2024 Dne 31. prosince 2024 
jsme vzpomenuli 15. výročí, jsme vzpomenuli 15. výročí, 
kdy nás opustil náš dědeček kdy nás opustil náš dědeček 

pan Karel DIVIŠ pan Karel DIVIŠ 
z Kostelce na Hané.z Kostelce na Hané.

Za vzpomínku děkuje Za vzpomínku děkuje 
nejstarší vnučkanejstarší vnučka

s rodinou.s rodinou.

Rok za rokem ubíhá,Rok za rokem ubíhá,
čas prý rány hojí,čas prý rány hojí,

vzpomínky však stále bolí.vzpomínky však stále bolí.

Dne 5. ledna 2025 Dne 5. ledna 2025 
jsme vzpomnělijsme vzpomněli
1. výročí úmrtí 1. výročí úmrtí 

pana Davida KREJČÍHO pana Davida KREJČÍHO 
ze Seloutek.ze Seloutek.

Kdo jste ho znali,Kdo jste ho znali,
vzpomeňte s námi.vzpomeňte s námi.
S láskou vzpomínáS láskou vzpomíná

přítelkyně Dana a synovépřítelkyně Dana a synové
Tobiášek a Michálek.Tobiášek a Michálek.

Není zapomenut ten,Není zapomenut ten,
jenž nás miloval, jenž nás miloval, 

ještě dlouho chtěl s námi být,ještě dlouho chtěl s námi být,
ale musel odejít.ale musel odejít.

Dne 2. ledna 2025 Dne 2. ledna 2025 
jsme vzpomenuli 8. výročí, jsme vzpomenuli 8. výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Josef MAREK pan Josef MAREK 
z Kostelce na Hané.z Kostelce na Hané.

S láskou v srdci vzpomínáS láskou v srdci vzpomíná
manželka a dcery s rodinami.manželka a dcery s rodinami.

A život měl tak rád…A život měl tak rád…

Dne 9. ledna 2025 Dne 9. ledna 2025 
by se dožil 46 let by se dožil 46 let 

pan David AMBROŽ, pan David AMBROŽ, 
policista DI Prostějov.policista DI Prostějov.
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 

děkuje syn David, rodiče děkuje syn David, rodiče 
a bratr s rodinou.a bratr s rodinou.

Dne 12. ledna 2025 Dne 12. ledna 2025 
vzpomeneme 23 roků od úmrtí vzpomeneme 23 roků od úmrtí 

pana Ludvíka ANTALÍKA pana Ludvíka ANTALÍKA 
z Brodku u Konice.z Brodku u Konice.

Kdo jste ho znali a měli rádi, Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Děkuje dceraDěkuje dcera
s rodinou.s rodinou.

A zase budou kvést růže,A zase budou kvést růže,
ale beze mne.ale beze mne.

Dne 5. ledna 2025 Dne 5. ledna 2025 
by se dožila 55 let by se dožila 55 let 

paní Jana ALEXYOVÁ. paní Jana ALEXYOVÁ. 
Za tichou vzpomínkuZa tichou vzpomínku

děkuje manžel, děti a tatínek.děkuje manžel, děti a tatínek.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál.v srdcích žijí dál.

Dne 9. ledna 2025 Dne 9. ledna 2025 
si připomeneme si připomeneme 
3. výročí úmrtí 3. výročí úmrtí 

paní Jany KULDOVÉ paní Jany KULDOVÉ 
z Prostějova.z Prostějova.

Stále vzpomíná manžel, Stále vzpomíná manžel, 
syn a vnukové.syn a vnukové.

Dne 8. ledna 2025 Dne 8. ledna 2025 
vzpomeneme 7. výročí úmrtí vzpomeneme 7. výročí úmrtí 

naší milované naší milované 
paní Jany MÉZLOVÉ. paní Jany MÉZLOVÉ. 

S láskou vzpomínají S láskou vzpomínají 
dcera Eva a Honza.dcera Eva a Honza.

Dík za to, čím jsi nám v životě byl,Dík za to, čím jsi nám v životě byl,
za každý den, který jsi s námi žil.za každý den, který jsi s námi žil.

Tvůj odchod stále bolí,Tvůj odchod stále bolí,
na Tebe zapomenout nedovolí.na Tebe zapomenout nedovolí.

Dne 3. ledna 2025 Dne 3. ledna 2025 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 

3. smutné výročí úmrtí3. smutné výročí úmrtí
a dne 20. února 2025a dne 20. února 2025

by se dožil 70 let by se dožil 70 let 
pan Josef KOPEČNÝ pan Josef KOPEČNÝ 

z Vrahovic.z Vrahovic.
Za tichou vzpomínku děkujíZa tichou vzpomínku děkují

manželka a děti manželka a děti 
s rodinami.s rodinami.

Kdo v srdci žije, neumírá...Kdo v srdci žije, neumírá...

Dne 10. ledna 2025 Dne 10. ledna 2025 
uplyne 4. smutné výročí od úmrtí uplyne 4. smutné výročí od úmrtí 

paní Jaromíry VOJÁČKOVÉ paní Jaromíry VOJÁČKOVÉ 
ze Zdětína.ze Zdětína.

Stále vzpomíná Stále vzpomíná 
celá rodina.celá rodina.

Kdo Tě znal,Kdo Tě znal,
ten zná naši bolest,ten zná naši bolest,

ten ví, co jste v Tobě ztratili.ten ví, co jste v Tobě ztratili.
V našem srdci žiješ věčně dáleV našem srdci žiješ věčně dále

- spi sladce, vždyť se opět shledáme.- spi sladce, vždyť se opět shledáme.

Dne 7. ledna 2025 Dne 7. ledna 2025 
tomu bude 9. smutný rok,tomu bude 9. smutný rok,

co nás navždy opustila co nás navždy opustila 
paní Anna PŘIKRYLOVÁ paní Anna PŘIKRYLOVÁ 

z Vrahovic.z Vrahovic.
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 

děkujeme.děkujeme.
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Alena Anischová 1948  Bedihošť
Marie Rolná 1949  Prostějov
Zdeněk Pazdera 1933  Brodek u Prostějova
Leopold Nágl 1942  Prostějov
Anna Vysloužilová 1940  Obědkovice
Marie Jerglová 1946  Prostějov
Marie Svozilová 1930  Mostkovice
Marie Zaťková 1943  Myslejovice
Marie Burianová 1947  Vrahovice
Jaroslav Komoň 1947  Bedihošť

Štefan Richter 1964  Brno 

Hana Trnavská 1955                     Prostějov 

Sadařské a zahradnické služby 
Kroupa – řez a výživa ovocných stromů, 
údržba zahrad, sekání travnatých ploch, 

údržba živých plotů, čištění 
zanedbaných pozemků. Bc. Ivo Kroupa. 

Tel.: 605 864 140, 
 www.seceni-kaceni.cz

Odborný řez ovocných stromů. 
Rizikové kácení a další 

zahradnické služby. 
www.zahradymatovcik.cz, 

tel.: 720 420 618
Ing. Igor Maťovčík

Nabízíme kompletní 
vyklízecí práce,

stěhovací služby a sečení trávy. 
Zabezpečujeme také výkup 

starožitností a veteše. 
Jsme z Kroměříže. 

Více na www.vyklidto.cz 
nebo telefonu 774 818 908.

Vykoupíme nábytek ze 60. - 70. let,
ale i jiný starší zajímavý jako židle, křesla, 

stoly, stěny, 
knihovny, skleníky a další.

Velký zájem máme také o veškeré
bytové doplňky jako obrazy, hodiny, lustry, 

lampy, sklo, porcelán,
keramiku a jiné.

Hledáme i sběratelské mince,
vyznamenání, odznaky, pohlednice, 

známky, staré šperky, hodinky,
vojenské věci, staré knihy, gramodesky, 

staré hračky atd.
Kvalitní věci umíme ohodnotit.

Zavolejte, přijedeme. 
Tel.: 605 138 473

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV, 
nám. Svatopluka Čecha 2
(vchod za Zlatou bránou) 

vykupuje a zdarma oceňuje 
veškeré obrazy 
a starožitnosti, 

zlaté šperky 1 g / 1000 Kč. 
Neprodávejte překupníkům, 

ale odborníkům za nejvyšší ceny. 
Jindřich Skácel, tel.: 608 805 775, 

www.gupv.cz 

Sběratel odkoupí skleněné barevné vázy
ze Škrdlovic, ale i z jiných skláren,
z let 1950-1990. Tel.: 604 347 541

Prodej / pronájem sklepu 6,5 m2.
Nabízím sklep v oplocené 

obytné zóně na Partyzánské 
ulici v Prostějově. 
Tel.: 603 887 284

Pronajmu byt 1+1 na ulici Šlikova,
Prostějov, 30 m2,

nájem vč. inkasa 10 000 Kč.
Více informací na tel.: 604 820 358.

Pronajmu byt 2+1 v rodinném domě. 
Tel.: 776 300 976.

Pondělí 6. ledna 2025 
 Antonín Vorálek 1934 Prostějov 11.45 Obřadní síň Prostějov 
Sobota 11. ledna 2025  
 Ing. Jindřich Čtverák 1941 Prostějov 11.00 Obřadní síň Prostějov 

24
09

04
10

34
0

Prodám hrobové místo – hřbitov 
Prostějov, jednohrob o rozměrech 

115 × 250 cm. 
Tel.: 735 756 530.

Pondělí 6. ledna 2025 
 Ing. arch. František Fröml 1952 Prostějov 10.15 Obřadní síň Prostějov 
 Olga Preisová 1941 Prostějov 13.00 Obřadní síň Brněnská 104 
 Ladislav Petrásek 1946 Prostějov 14.30 Obřadní síň Brněnská 104  
Úterý 7. ledna 2025
 Květoslava Hlavinková 1946 Určice 11.30 Obřadní síň Brněnská 104
 Jiří Dostál 1949 Čelechovice na Hané 10.00 Obřadní síň Brněnská 104   
Středa 8. ledna 2025
 Božena Hloušková 1962 Kobylničky 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  
 Marie Vozihnojová 1937 Hradčany 13.00 Obřadní síň Brněnská 104

VÍCE NA 
STR. 17

Roční předplatné

Prostějovského Večerníku

nyní za cenu

AKCE PLATÍ
DO 30. LEDNA
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(1.tajenka) vodě, scedíme a nechá-
me okapat. Kuřecí maso omyjeme, 
osušíme a nakrájíme na nudličky. 
Na rozpáleném oleji osmahneme 
prolisovaný česnek smíchaný s ty-
miánem, přidáme maso, zakápne-
me sójovou omáčkou a osmahne-
me dohněda. Podlijeme trochou 
vody, (2.tajenka), sůl, cukr a chilli 
omáčku. Provaříme, přilijeme vodu 
smíchanou s rozkvedlanou moukou 
a necháme asi ještě 5 minut prova-
řit. Podáváme s nudlemi posypané 
strouhaným sýrem.

1 balení širokých nudlí
1 kuřecí prso
1 PL oleje
2 stroužky česneku
1 ČL tymiánu
1 PL sójové omáčky
4 ČL rajčatového protlaku
2 PL hladké mouky
chilli omáčka
voda
sůl
cukr
strouhaný sýr na posypání

Výherce: Karolína Horáčková

VOSÍME:

BARY, 
BĚTA, 
BOBR, 
ČÁST, 
DARY, 
DĚROVAČ, 
DOLAR, 
DROBY, 
ETOL, 
GAUČ, 
HROB, 
CHVOJ, 
KOULE, 
LODR, 
LUPY, 
MOROŇ, 
OBRUBA, 
OTOV, 
PARD, 
PLITKA, 
PLST, 
PLTĚ, 
POVAL, 
ŠPROT, 
TRUS, 
VÍKO, 
ZOUT

Správná odpověď: CIBULE...

Správná odpověď: 4, 4, 5, 8

1. tajenka: …vanilkový pudink a dáme...

...z delší strany zavineme.

Správná odpověď: Kniha/Knihy

2. tajenka:

Zevnitř jako snížek bílý, 
zvnějšku zelený jak býlí, 
vyšší než leckterá vížka, 
přece menší nežli myška.

Co je to?



TIP VEÈERNÍKU

Slavné árie a sbory z českých a světo-
vých oper. Tak na to se mohou těšit 
návštěvníci slavnostního tříkrálo-
vého koncertu, který se bude konat 
v  pondělí 6. ledna od 19:00 hodin 
v Městském divadle v Prostějově. Se 
sborem vystoupí i sólistka Národního 
divadla Brno a držitelka Ceny Thálie, 
sopranistka Pavla Vykopalová. 
Český filharmonický sbor Brno před-
stavuje nejen v  českém, ale i  světovém 
kontextu absolutní špičku v oboru sbo-
rového umění. Odborná kritika oceňuje 
především kompaktní zvuk a  širokou 
škálu výrazových prostředků, jimiž dis-
ponuje. Sbor byl založen sbormistrem 

a hudebním skladatelem Petrem Fialou 
v  roce 1990, mnohokrát reprezentoval 
Českou republiku na nejvyšší možné 
mezinárodní úrovni, mj. vystoupil před 
papežem Janem Pavlem II. ve Vatikánu, 
na narozeninových oslavách thajského 
krále v  Bangkoku nebo před členy bel-
gické královské rodiny v Bruselu. V roce 
2024 se podílel na provedení historicky 
první velké opery v Saúdské Arábii, a to 
v režii Daniele Finzi Pascy, choreogra-
fa zahajovacích ceremoniálů olympij-
ských her. Slavnostní tříkrálový kon-
cert se koná pod záštitou primátora 
statutárního města Prostějova Fran-
tiška Jury.

TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT ČESKÉHO
FILHARMONICKÉHO SBORU BRNO 
KDY: PONDÌLÍ 6. LEDNA OD 19:00 HODIN  
KDE: MÌSTSKÉ DIVADLO V PROSTÌJOVÌ   

Pernštýnské nám. 176

Zámek
Prostìjov

do 24. ledna 2025
Obrazy
výstava obrazů Svatoslava Nováka

Galerie
Špalíèek

Uprkova 18, Prostějov
do 26. ledna 
Na Vánoce doma!
výstava - 110 let od zahájení I. světové 
války
do 20. dubna
Kašpárek z pohádky do pohádky
výstava
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Knihovna

Skálovo nám. 6, Prostějov
pátek 10. ledna
15:30-17:30 Poradna SOS
služba pro veřejnost zdarma 

MIMO MÌSTOMIMO MÌSTO
vyrazte si

Startující plesovou sezónu oživí v Určicích benefi ční koncert, který proběhne v neděli 
12. ledna od 16.00 hodin v kostele svatého Jana Křtitele. Návštěvníci se mohou těšit 
na smíšený sbor z Lipníku nad Bečvou a další hosty. V průběhu koncertu se pak bude 
vybírat i dobrovolné vstupné, které následně poputuje na dobrou věc. 

První akcí letošního roku Komunitního centra Konice bude sousedský večer 
s fi lmem, kdy se mohou zájemci těšit na fi lm Poklad. Program startuje už v 17.00 
hodin a vlastní promítání je naplánováno od 19.00 hodin. 

VEÈER U TVVEÈER U TV
na co kouknout

HARRY POTTER 
A  TA JEMNÁ KOMNATA

KULTURAKULTURA
nechte se ohromit

Kino 
Metro 70

Školní 1, Prostějov
pondělí 6. ledna
17:00 Čarodějka
fantasy muzikál 
20:00 Sex
drama 
úterý 7. ledna
17:30 Saint-Exupéry
životopisné drama 
středa 8. ledna
17:30 V dobrém i zlém
komedie 
čtvrtek 9. ledna
15:00 Je to ve hvězdách
komedie 
17:15 Woodwalkers: 
 Caragova proměna
dobrodružné fantasy 
19:30 Jen my dva
drama 
pátek 10. ledna
15:00 Odvážná Vaiana 2
animovaná komedie 
17:30 Woodwalkers: 
 Caragova proměna
20:00 V dobrém i zlém
sobota 11. ledna
15:30 Hokus pokus Diplodokus
animovaná komedie 
17:30 Woodwalkers: 
 Caragova proměna
20:00 V dobrém i zlém
neděle 12. ledna
10:30 Ježek Sonic 3
rodinná komedie 
15:00 Hokus pokus Diplodokus
17:00 Maria
hudební drama 
19:30 Nosferatu
horor 

Vojáčkovo nám. 1, Prostějov

Mìstské divadlo
Prostìjov

pondělí 6. ledna
19:00 Tříkrálový koncert
koncert Českého filharmonického 
sboru Brno 
do 31. ledna  
Bořivoj Kolísko: Základní barva
prodejní výstava obrazů 

do 12. ledna 
Jož je to foč?  
výstava o  bohatství nářeční slovní 
zásoby
do 23. března  
A Paris 
výstava - stěnami muzea rezonují jmé-
na jako Picasso, Chagall, Domínguez,
Načeradský, Kolář, Zrzavý atd.

 nám. T. G. Masaryka 2 , Prostějov

Muzeum a galerie
v Prostìjovì

od pondělí 6. do pátku 10. ledna
15:00 Týden astronomických pohádek
vyprávění o Sluníčku, planetách 
nebo měsíci 
každý čtvrtek a pátek
13:00 Pozorování Slunce
probíhá pouze za jasné oblohy 
19:30 Pozorování noční oblohy
prohlídka souhvězdí, dvojhvězd, 
hvězdokup, mlhovin, galaxií 
a planety Saturn 

Kolářovy sady 3348, Prostějov

Hvìzdárna

Školní 4, Prostějov

Kulturní klub
DUHA

do 31. ledna 
13. ročník Memoriálu Luďka Mařáka
výstava fotografií Spolku prostějov-
ských fotografů

Školní 4, Prostějov

Kino klub
DUHA

sobota 11. ledna
16:00 Krtkova pohádková
 dobrodružství
pásmo pohádek pro nejmenší diváky
18:00 Django
dokument 

Harry Potter se po prázdni-
nách vrací do Bradavic a na-
stupuje do druhého ročníku. 
A to i přes varování domácí-
ho skřítka Dobbyho, podle 
kterého mu v  čarodějné 
škole hrozí smrt. Harry ne-
dbá nářků skřítka působící-
ho víc škody než užitku, ale 
potom se skutečně začnou 
dít podivné věci, na stěnách 
se objevují neznámé nápisy 
a několik studentů je přepa-
deno tajemným přízrakem. 
Co s  tím má společného 
Tajemná komnata? Stojí za 
spiknutím opět Voldemort? 
Kdo je Zmijozelův dědic? 
Záhadu se Harry vydává 
rozluštit společně se svými 
starými známými - Ronem 
a Hermionou.

KDY:  PÁTEK 10. LEDNA 2025
KDE:  NOVA RODINNÉ FANTASY

PROSTĚJOV Další ročník 
velkého mezinárodního tur-
naje v  miniházené přípravek 
Hanácké pohár 2025 pro-
běhne o  nejbližším víkendu 
11. a 12. ledna v městské spor-
tovní hale Kostelce na Hané. 
Stejně jako v  předchozích le-
tech jej uspořádá tamní oddíl 
TJ Sokol Kostelec na Hané HK.
Loni se tradiční a velice úspěšná 
akce se značným věhlasem nejen 
v České republice konala v poz-
dějším termínu až konce ledna, 
tentokrát se nejmladší házenkář-
ský potěr sjede do hanáckého 
městečka tradičně už před po-
lovinou tohoto zimního měsíce.
Jinak se ale nic zásadního nemě-
ní. Opět se zúčastní celkem dva-
atřicet týmů, šestnáct ve věkové 
kategorii MINI starší (ročníky 
narození 2014 a 2015) a šestnáct 
ve věkové kategorii MINI mlad-
ší (2016 a  2017). Klání přitom 
startuje po oba dny už od 8.00 

hodin a  bude doslova nabité 
spoustou utkání.
V  sobotu 11. ledna se nejprve 
odehrají základní skupiny, od-
poledne zahájí vyřazovací boje 
úvodním kolem play-off a večer 
přijdou na řadu oblíbené ex-
hibiční duely All Stars výběrů. 
Neděle 12. ledna pak bude od 
rána patřit závěrečným play-off 
bitvám, vše vyvrcholí odpoled-
ne finálovými zápasy a přibližně 
okolo 16.00 hodin slavnostním 
vyhlášením výsledků.
„Znovu po roce kosteleckou 
sportovní halu zaplní stovky ma-
lých házenkářů, jejich trenérů 
i rodičů a věříme, že také přízniv-
ců tohoto krásného sportu, které 
na letošní Hanácké pohár srdeč-
ně zveme. Věřím, že navážeme 
na minulé ročníky a  zase půjde 
o  maximálně vydařený svátek 
dětského sportování i  aktivního 
pohybu,“ uvedl hlavní organizá-
tor Patrik Coufal.  (son)

 Foto: archiv Patrika Coufala

Tetín 1, Prostějov

AKADEMIE SENIORÙ LIPKA, Z.S.

úterý 7. ledna
14:00 Prostějov naše město
přednáška

Svatoplukova 15, Prostějov

SONS PROSTÌJOV

Prostějovská pobočka 
Sjednocené org. nevidomých 

a slabozrakých (SONS) 
poskytuje zrakově postiženým klien-
tům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a dopomoc v rám-
ci dobrovolnické služby. Dále nabízí 
možnost zapůjčení kompenzačních 

pomůcek a zajišťuje pomoc při vyři-
zování záležitostí v rámci výhod a dá-
vek soc. péče.

Kontakt: Svatoplukova 15, Prostějov, 
e-mail: prostejov-odbocka@sons.cz,
tel.: 770 101 434, 778 710 647. 
Sjednání schůzky po tel. domluvě.

AKTIVITYAKTIVITY
zapojte se

Husovo nám. 67, Prostějov

EKOCENTRUM IRIS

středa 8. ledna
10:00 Z Brodku do Citova
Vycházka nejen pro seniory, ráno spo-
lečný odjezd autobusem (st. č. 3).

RÙZNÉ . . .

Svaz tělesně postižených v ČR, o.s. 
v Prostějově, Kostelecká 17, 

nabízí k zapůjčení rehabilitační 
a kompenzační pomůcky, 

např. polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, pevná a pojízdná chodítka, 

pevná a pojízdná WC křesla, 
servírovací stolky aj. 

Úřední hodiny: 
PO, ST 9:00 - 15:00

Provozní doba: 
 PO – ČT  9:00 – 15:00
 PÁ  9:00 – 13:00 

Bližší informace na tel.: 
588 008 095
724 706 773
704 526 518

SETKÁNÍ ANONYMNÍCH ALKOHOLIKŮ
se koná každý čtvrtek v 18:00 hodin, na adrese: Šárka 10a, Prostějov. 

Kontakt: 728 354 716, e-mail: prostejov@aamail.cz.
Ani silná vůle, ani láska tvoje či blízkých nestačí. 

Neboj se požádat o pomoc. Nám se jí dostalo a teď ji nabízíme tobě.

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH 

OSOB V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, 
Prostějov 796 01, 
tel. 775 549 777
Provozní doba: 

ÚT a ST:  
8:30 – 11:30 a 13:00 – 16:30 

ČT:
jen pro objednané klienty

Můžete využít služeb našeho zaříze-
ní v podobě odborného sociálního 
poradenství a  nabídky baterií do 
sluchadel a drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).

Regionální pracoviště TyfloCentra Olomouc v Prostějově
nadále poskytuje služby nevidomým a  slabozrakým občanům na adrese: 

Kostelecká 17, Prostějov. 
 PO:  8:00 – 12:00 a 12:30 – 14:00Provozní doba:  ÚT a ST:   po telefonické domluvě

V Kostelci

AKCE PLATÍ

DO 30. LEDNA

Roční předplatné

Prostějovského Večerníku

nyní za cenu

  osobně na pobočce Buď v obraze, Plumlovská 698/83, Prostějov

 (pondělí-pátek 8:00-13:00, platba pouze v hotovosti)
  telefonicky na čísle 608 960 042

  e-mailem na predplatne@vecernikpv.cz
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V pořadí již 46. ročník tradičního V pořadí již 46. ročník tradičního 

Memoriálu Květoslava Křížka Memoriálu Květoslava Křížka 

přilákal na Kosíř 162 účastníků přilákal na Kosíř 162 účastníků 

Roční předplatné

Prostějovského Večerníku

nyní za cenu

AKCE PLATÍ
DO 30. LEDNA

  osobně na pobočce Buď v obraze, Plumlovská 698/83, Prostějov

 (pondělí-pátek 8:00-13:00, platba pouze v hotovosti)
  telefonicky na čísle 608 960 042

  e-mailem na predplatne@vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Jak po celý prosinec vedení 1. SK Prostějov hlásilo: „V otázce tre-

néra chceme mít jasno do startu zimní přípravy,“ tak to nakonec i dodrželo. 

Kormidla se po Radimu Kučerovi ujal kouč s bohatou historií i velmi dobrou 

kariérou v zádech Jozef Weber. Do profesionálního kolotoče se tak vrací po 

více než roce, ale má za sebou mnohaletou trenérskou praxi. Dnes vede svůj 

první trénink a hned zítra jej čeká první prověrka v rámci zimní Tipsport ligy.

VVVííccee na straně 23

Fotbalisty Fotbalisty 

 

Jozef WeberJozef Weber



JESENEC Překrásný poutní kostel 
svatého Libora v  Jesenci hostil 
v  neděli 29. prosince odpoledne 
na svátek Svaté rodiny benefiční 
koncert, který s požehnáním svého 
duchovního správce Františka 
Urbana pořádala Římskokatolická 
farnost Jesenec. Výtěžek 
z  dobrovolného vstupného byl 
pak věnován do sbírky na pořízení 
nového zvonu svatého Martina 
a rekonstrukci zvoničky kostela. 
V  podání chrámového sboru při 
zmíněném kostele zaznělo pod vedením 
MUDr. Karla Martínka celkem patnáct 
vánočních skladeb různých stylů. 
„Jednalo se o  skladby od renesance 
přes baroko autorů Bacha či Michny, 

romantismus se skladbami Brahmse až 
po modernu od skladatelů Mičky nebo 
Jenkinse. Nechyběla vlastní tvorba 
z  pera sbormistra. Slovem koncert 
citlivě provázela Kateřina Kubalčíková. 
Jeho závěr byl věnován společnému 
zpěvu koled, vyvrcholením pak byla 
tradiční česká Narodil se Kristus Pán. 
Výtěžek z  dobrovolného vstupného 
ve výši 21 415 korun byl věnován do 
veřejné sbírky na pořízení nového 
zvonu svatého Martina a rekonstrukci 
zvoničky,“ informoval Večerník hlavní 
organizátor akce Jan Kubalčík. Jak 
ještě dodal, v  kostele svatého Libora 
v  Jesenci budou brzy pořádat další 
benefiční koncert, tentokrát dětské 
scholy Skřivánci.  (mik)

Směsici pocitů, jež lidé znají, ale básně 
by z  nich radši netvořili, lze objevit 
v knize, kterou chcete číst na veřejnosti 
i potají. I tak by se dala charakterizovat 
sbírka Je hotová. Její autorka Kateřina 
Suchánková z Vrahovic alias Katuna si 

na křest do Pointu pozvala pravidelného 
finalistu MČR ve slam poetry 
Juru Juráně, jenž se utkal v  souboji 
s  protivníkem, jehož si sám zplodil. 
Jeho soupeřem v  slam poetry totiž 
byl jeho vlastní syn Ben Juráň. Vítěz 
tohoto básnického souboje následně 
pokřtil novou knihu prostějovské 
slamerky a  básnířky Katuny, která 
celým večerem prováděla. Zaplněný sál 
si tak vychutnal její písně, básně i slam 
poetry. „S  knihami je to jako s  dětmi. 
Tvorba vás neskutečně baví, ale dostat 

ji ven trochu bolí,“ ohlédla se Katuna za 
vydáním knihy, na niž byla uspořádána 
i veřejná sbírka.    
Než křest knihy celý večer spíše 
připomínal vtipný, duchaplný 
a  nezapomenutelný večírek. „Bylo to 
úžasné od začátku do konce. Moc 
jsme si to užili,“ zhodnotila 
například Zuzana B. 
Krásně růžovou knihu 
nyní můžete koupit přímo 
u  Katuny či na akcích, kde bude 
vystupovat se svojí slam poetry.  

Martin ZAORA L
Knihovník, básník a  royalista, ale 
také milovník potulek po krajině 
bez ohledu na nadmořskou výšku. 
Milovník hudby a  literatury žijící 
v  Moravské Třebové, ale pevně 
svázaný s  Prostějovem, kam se 
rád vrací. To vše je Miloš Kvapil, 
který v  roce 2002 také debutoval 
básnickou sbírkou Eukleidovská 
Seč klásků lásky. 
Křest jeho zatím poslední sbírky 
Zvony osudu moderoval současný 
ředitel Městské knihovny Aleš 
Procházka. Miloš Kvapil si 
připravil úvodní entrée, v němž se 
zaměřil na to, co je spojuje. Jejich 
křestní jména končí netypicky na 
souhlásku š, oba jsou absolventy 
prostějovského Gymnázia Jiřího 
Wolkera, oba studovali v  Praze, 

oba se rádi vracejí do Anglie na 
známá Bosworthská pole, kde 
zahynul král Richard III., oba 
stáli či stojí v  čele knihovny.  Na 
setkání se následně četly ukázky 
básní a zazněly i různé vzpomínky. 
Během křtu si zájemci mohli 
knihu zakoupit a nechat podepsat 
autorem. 
Samotná publikace obsahuje 
23 básnických textů a  vyšla 

v  olomouckém nakladatelství 
Hana Dziková – CULTUM. 
„Spojující nití autorovy poslední 
sbírky je koloběh času. Najdeme 
zde vzpomínky na jeho příbuzné 
a  přátele, kteří již nejsou mezi 
námi a  kterých si vážil, dále jeho 
úvahy, cesty, noční vzpomínky 
i  přemýšlení, kapličky, kostely 
a katedrály, olivy, Římany, barokní 
slavnosti v  Tyrolích, antické 

Řecko s  významnými filozofy, 
toskánskou pouť i  barevné hory,“ 
přiblížila prostějovská historička 
a  kronikářka Hana Bartková. Ani 
jedenáctou básnickou sbírkou 
Miloš Kvapil dle svých slov 
s  psaním rozhodně nekončí. 
„Myslel jsem, že nápady už vyschly, 
ale objevily se další, takže z  nich 
snad jednou opět vznikne knížka,“ 
uzavřel samotný autor. 

KULTURA www.vecernikpv.cz18

PROSTĚJOV Emeritní ře-

ditel Městské knihovny 

Prostějov Miloš Kvapil se 

opět vrátil do místa svého 

působení. Ve zdejším pod-

krovním sále představil ve 

středu 11. prosince 2024 

svoji jedenáctou básnickou 

sbírku Zvony osudu.

Ondřej Mucha Ondřej Mucha 

PROSTĚJOV Básně, které mluví z duše, nadzvedávají ze 
židle, lechtají bránici a někdy i svědomí. Témata mateřství, 
feminismu, bolestných i radostných vztahů, splínů a dalších 
divností, které dělají život životem. To vše najdete v knize 
s všeříkající obálkou, již vytvořila prostějovská slamerka, 
básnířka, performerka a máma vystupující pod přezdívkou 
Katuna. V sobotu 14. prosince ji se vší parádou pokřtila ve 
vyprodaném Divadle Point na Husově náměstí.  

pro Večerník

původní 
reportáž

MARTIN ZAORALMARTIN ZAORAL

 2× foto: Facebook 

LEŠANY V sobotu 28. prosince 
2024 se v  kapli svatého 
Františka Xaverského konal 
benefiční koncert nazvaný 
„Nový život“ pro lešanské 
harmonium. Účinkovali na něm 
dva protagonisté Ondřej Mucha 
a  Jan Tomanek, jinak majitelé 
unikátního muzea Harmonium 
– historie v Prostějově. 

V  závěru koncertu poprvé zaznělo 
harmonium pražského výrobce 
harmonií Václava Tučka, jehož hrací 
část byla v letošním roce opravena. 
„Druhá část opravy nástroje 
proběhne v  roce 2025 a  bude 
zaměřena na povrchovou úpravu 
skříně,“ doplnil Ondřej Mucha, 
který je zároveň autorem projektu 
a uměleckým poradcem.  (kib)

BŘEZSKO To bylo v  pekle 
nadělení! Čerti zjistili, že 
za posledních deset let jim 
z  Březska u  Konice nedorazila 
jediná duše. Tak to přece 
nemohli nechat. A  proto se 
rozhodli vše napravit. Jak se 
jim to podařilo, mohli místní, 
chalupáři i  přespolní sledovat 
během představení Březsko 
hříšná ves aneb zapomenutý 
čert, které si pro ně poslední den 
v  roce připravil početný sbor 
místních ochotníků. 
Silvestrovské divadelní představení 
má v  Březsku dlouhou a  skvělou 
tradici psanou nezměrným 
množstvím vtípků i  lidské 
pospolitosti. Naposledy se na ni 
podařilo navázat díky představení 
Březsko hříšná ves aneb zapomenutý 
čert, na které se na obecní náves přišly 
podívat desítky zvědavců. „První 
nápad na naše představení vznikl 
někdy v  létě o  půlnoci. Abychom 
měli jistotu, tak jsme začátkem 

října požádali Policii ČR i  místní 
farnost o  sdělení potřebných údajů 
o hříšnosti naší obce. A bohužel se 
naplnil náš předpoklad, že i v tomto 
je Březsko prostě nejlepší,“ vysvětlil 
zrod nápadu na představení Březsko 
hříšná ves aneb zapomenutý čert 
jeho režisér a  „největší dareba“ 
Vojtěch Kuba, který se sám 
představil v roli ďábla převlečeného 
za faráře. Početný soubor z nevelké 
obce posléze předvedl vtipné 
představení inspirované pohádkou 
Jana Drdy, již proslavilo i  filmové 
zpracování s  Jiřinou Bohdalovou 
v  roli rázné Plajznerky, v  němž 
temperamentní a nebojácná vdova 
za pomoci výborných buchet 
pomohla s  polidšťováním 
čerta Trepifajksla, jenž se 
pak musel ohánět nejen 
u  kovářské kovadliny. Vše 
zakončil bouřlivý potlesk 
a  společné křepčení na 
píseň z  dílny pánů Svěráka 
a Uhlíře Není nutno.  (mls) 

MOSTKOVICE Jedinečné 
propojení nadčasové hudby 
a  nádherného duchovního 
prostředí nabídl koncert, který 
se konal poslední adventní 
neděli ve zcela zaplněném 
kostele Nanebevzetí Panny 
Marie v Mostkovicích. 
Pokud by zůstali doma v  teple, 
o  hodně by přišli. Po roce se 
v  kostele v  Mostkovicích opět 
sešli lidé, kterým souznění 
pozoruhodného prostředí 
a hudby opět vyčarovalo kouzlo 
pravých Vánoc. Na koncertě 
pořádaném ve spolupráci se ZUŠ 
Prostějov a Moravským divadlem 
Olomouc vystoupilo smyčcové 
kvarteto Ivy Dočkalové, 
v  pestrém programu zazněly 

filmové melodie i  vánočně 
laděné starší i  novější klasické 
skladby. Nechyběla mezi nimi 
například árie Madame Butterfly 
ze stejnojmenné Pucciniho 
opery v podání zpěvačky Pavlíny 
Přikrylové či tklivá hudba 
z  filmu Schindlerův seznam. 
„S  přípravou koncertu jsme si 
dali letos hodně práce, proto nás 
těší hojná účast i veskrze pozitivní 
ohlasy od posluchačů,“ shrnula 
organizátorka a  zároveň aktivní 
muzikantka Iva Dočkalová. 
Lidé si po koncertě opět 
mohli prohlédnout výjimečný 
mostkovický kostel patřící 
k  nejstarším v  regionu, v  němž 
byly objeveny i starobylé gotické 
fresky z konce 14. století.  (mls)

 Foto: Facebook



PROSTĚJOV Skvělé téma i zpra-
cování, tak hodnotí obyvatelé 
města silvestrovský ohňostroj. 
Utajované téma Večerníčku ve 
formě zvukové a světelné show si 
vysloužilo zasloužený potlesk zce-
la zaplněného náměstí. 

Kristýna BOHATOVÁ
Show postupně připomněla ve-
černíčky, na kterých vyrůstaly celé 
generace. „Jednoznačně nejlepší 
ohňostroj, co jsem za poslední roky 
viděl,“ netajil se Pavel Musil.   
Hodnocení veřejnosti bylo v závěru 
roku potěšující pro vedení města. 
„Chtěli jsme, aby závěr roku zpestři-
lo něco milého, co spojuje dospělé 
i děti. A večerníčky s úryvky a hud-
bou právě takovou milou událostí 
jsou,“ uvedla pro večerník 1. ná-
městkyně primátora Milada Soko-
lová. Jak doplnila, velmi ji těší hod-

nocení, které se následně objevilo 
na sociálních sítích. „Trochu jsme 
se obávali, zda dnešní děti večer-
níčky sledují, ale opak je pravdou. 
Děkujeme všem za milá slova, jimiž 
skutečně nešetřili,“ dodala. 

Ohňostroj, který pro město připra-
vila olomoucká firma PyroArt, vyšel 
přibližně na tři sta tisíc korun. Podle 
bouřlivého potlesku, jehož se oh-
ňostroji dostalo, to byly peníze velmi 
dobře investované.  

Letos na Prostějovsku nebudou 
všichni tři králové chodit ve stejný 
den. „Většina obcí na Prostějovsku 
zvolila za kolední den sobotu 4. 
ledna, sobota 11. ledna pak zůstá-
vá jakýmsi náhradním termínem. 
V pondělí 6. ledna se pak vydá sku-
pinka koledníků i na prostějovskou 
radnici,“ prozradil Vít Forbelský, 
koordinátor sbírky na Prostějov-
sku, kde se loni během Tříkrálové 
sbírky podařilo vybrat neuvěřitel-
nou částku 1 500 862 korun, což 

bylo nejvíce v dlouhé historii této 
oblíbené akce. Zda se podaří navá-
zat na tento úspěch, není zatím jis-
té, už nyní však mají v prostějovské 
Charitě jasno, na co by peníze ze 
sbírky rádi využili.  „Chceme shro-
máždit prostředky na spoluúčast 
probíhajícího projektu rekonstruk-
ce budovy Marta v  Martinákově 
ulici. Zde má být zázemí pro pe-
čovatelskou službu a sociální reha-
bilitaci a krizové centrum pomoci. 
Část peněz půjde také na přímou 
potřebu potřebným, jako jsou osa-
mělé matky v tíživé životní situaci, 

sociálně slabé rodiny a  jednotlivci 
a osoby bez přístřeší,“ vyjmenoval 
Vít Forbelský. 

Na Konicku 

Na Konicku je již vše připraveno, 
hlavní kolední den Tříkrálové sbírky 
si však nechali až na sobotu 11. led-
na. „Máme připraveno a zapečetěno 
celkem 130 pokladniček. Vše zahájí 
požehnání, které v  sobotu proběh-
ne v  konickém kostele před osmou 
hodinou ráno,“ nastínila ředitelka ko-
nické Charity Naděžda Páleníková. 
I  na Konicku se loni navzdory se-
trvalému mrholení i  vysoké inflaci 
podařilo vykoledovat nejvíce peněz 
v  historii sbírky. Konkrétně se jed-
nalo o  částku 731 769 korun, což 
bylo o bezmála 30 000 korun více 
jako předcházející rok. Vybrané pe-
níze by letos měly mířit na investice 

do Domova pokojného stáří v Bo-
huslavicích. „Konkrétně bychom 
zde rádi provedli rekonstrukci vý-
tahu a  koupelen a  také připravili 

přístavbu společenské místnosti,“ 
přiblížila Naděžda Páleníková. 
Podaří se čísla z  loňského roku 
překonat? To se teprve uvidí. 

Podrobné výsledky Tříkrálové 
sbírky vám již tradičně přinese-
me v  některém z  dalších vydání 
PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku. 
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Novoroèní jízda

Tøi králové vyrazili do ulic! 

NEZAMYSLICE Mažoreti z Nezamyslic se opět vepsali do našich 
dějin. Pokolikáté už? Tentokrát se jim poslední den v roce poda-
řilo alpským stylem zdolat Mt. 
Nezamysl, který se tyčí do výšky 8 
000 milimetrů nad Mořicemi. Na 
samotném vrcholu pak slavnostně 
vztyčili rozhlednu Dvoják.

Mažoreti z Nezamyslic jsou muži veskrze 
renesanční, a  tak se nelze divit, že jejich 
spolek má hned několik sekcí a podsekcí 
zasahujících snad do všech oborů lidské 
činnosti. Poslední den v roce se díky nim 
v Nezamyslicích od roku 2014 nesl v re-
žii otužileckého Memoriálu Dobromila 
Plovce, který se od říčky Hané přesunul 
na místní koupaliště. Loni však byla tato 

tradice přerušena a  plnohodnotně se na 
ni nepodařilo navázat ani letos. Nicméně 
pohozený prapor na konci uplynulého 
roku zvedla Horolezecká podsekce Turis-
tické sekce téhož spolku, která na Silvest-
ra 2024 uspořádala 1. tradiční výstup na 
Mount Nezamysl. Prostým dobitím toho-
to masivu převyšujícího vše v širokém da-
lekém okolí zdejšího fotbalového hřiště se 

však mažoreti nespokojili. Na samotném 
vrcholu vybudovali rozhlednu pojmeno-
vanou Dvoják odkazující svým názvem 
na konstrukční řešení známého žebříku, 
který k tomu byl využit. „Tož krásný rok 
25 všem! Mažoreti, fotbalisti, badbin-
tonisti, turisti, invalidi, otužilci a  všech-
ny naše podsekce přejí všechno dobré,“ 
vzkázali mažoreti všem.  

pro Večerník

původní
reportáž

Martin Martin ZAORALZAORAL

MOŘICE Už sedm let se dobro-
volní hasiči 16. a  17. okrsku vy-
dávají na Novoroční jízdu jihem 
Prostějovska. Nápad uspořádat 
rok od roku oblíbenější akci se 
zrodil v  hlavách Jana Fidry, sta-
rosty SDH Mořice, a  Miroslava 
Hrubého, velitele dřevnovických 
hasičů. Každoročně se jí účastní 
okolo osmi jednotek. 
Kolona projíždí obcemi ležícími po 
obou stranách dálnice D1 spojující 

Brno se Zlínem. Začíná Nezamys-
licemi, pokračuje Dřevnovicemi, 
dále vede přes Koválovice-Osíčany, 
Tištín, Pavlovice u Kojetína, Mořice, 
Víceměřice a  končí v  Doloplazech. 

Jsou to vesnice okrsků, které se jízdy 
účastní. Kolona v nich zastaví a lidé 
mají možnost prohlédnout si techni-
ku a pozdravit hasiče. Na ty obvykle 
čeká i nějaké to pohoštění.   (kib)

PROSTĚJOVSKO Největší charitativní sbírka je opět tady! V pon-
dělí 6. ledna mají svůj svátek Kašpar, Melichar a Baltazar. Malí ko-
ledníci stejného jména vyrazili v mnoha obcích na Prostějovsku 
už uplynulou sobotu 4. ledna. Na Konicku se v těchto dnech 
oblíbená Tříkrálová sbírka teprve připravuje, hlavním koledním 
dnem tady totiž bude sobota 11. ledna. Ve stejný den ráno če-
ká na malé koledníky požehnání v konickém kostele. Zjišťovali 
jsme, k čemu budou letos peníze ze sbírky určeny. 

Martin ZAORA L

hasičů 



Martin ZAORA L
Každému je jasné, že když něco 
končí, tak něco jiného začíná. Ale 
může to platit i  naopak. Nevěříte? 
Zatímco nový rok 2025 sotva začal, 
uplynulá sezóna na zámku v  Če-
chách pod Kosířem se teprve nyní 
definitivně uzavřela. Stalo se tak po 

skončení Tříkrálového koncertu 
konaného v sobotu 4. ledna. 
Tradice těchto akcí přitom sahá až 
do začátku roku 2016, kdy tu Ven-
dula Urbanová a  Lucie Laubová 
společně vystoupily vůbec poprvé. 
Od té doby se sem obě opakovaně 
vrací, na koncertech pravidelně vy-
stupují nejen první lednovou sobo-

tu, ale také na začátku září. „Tento-
krát jsme si pro vás připravily hned 
čtyři bloky, v  každém z  nich zazní 
jedno Ave Maria. To první bude od 
W. A. Mozarta, další od J. S. Bacha, 
v  tom třetím se vám jako skladatel 
představí básník a  prostějovský ro-
dák Jiří Wolker a jako poslední zazní 
možná to nejznámější Ave Maria 
od Franze Schuberta,“ prozradila na 
úvod Vendula Urbanová, která po 
většinu roku působí na konzervato-
ři Jean-Baptiste Lully v  Puteaux na 
okraji Paříže jako profesorka klavíru 
a korepetitorka baletu.
Program byl doplněn přednesem 
tematicky skvěle vybraných básní 
Jiřího Wolkera, Jiřího Žáčka, Jana 

Skácela či textem Mikeš z  hor od 
Miroslava Bureše, který zhudebnil 
Bohuslav Martinů. Jedním z vrcholů 
večera se pak stal přednes pozoru-
hodné skladby Philipa Glasse nazva-
né Morning Passeges. Tvůrkyně ve-
čera ovšem nezapomněly ani na to, 
že koncertují na Hané, a tak Vendula 
Urbanová vstala od klavíru a  s  leh-
kým úsměvem po hanácku převy-
právěla pohádku O Ječmínkovi. Na 
závěr pak zazněla hanácká lidová 
píseň Za horama svitá a na úplný ko-
nec si lidé mohli společně zazpívat 
koledu Vondráši, Matouši.
Po skončení koncertu upadl zámek 
v Čechách pod Kosířem do zimního 
spánku, z něhož se probudí až na za-

čátku dubna s krajem nové turistické 
sezóny. Jeho zaměstnanci pod vede-
ním kastelána Martina Váni však již 
nyní pečlivě připravují vše potřebné, 

aby byla tak úspěšná jako ty předcho-
zí. Lidé se mimo jiné mohou těšit na 
novou podobu zdejšího Muzea filmů 
Zdeňka a Jana Svěrákových. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Martin Martin ZAORALZAORAL
Při Zimním běhu přes Kosíř existu-
jí pouze dvě možnosti. Buďto vám 
to bude klouzat, jelikož poběžíte 
po zmrzlém podkladu, nebo vám 
to bude klouzat ještě mnohem víc, 
neboť všude pod vašima nohama 
bude bláto. Letos k naprosté spoko-
jenosti všech zúčastněných platila 
první varianta. Zmrzlou půdu sice 
pokryl poprašek sněhu, ale ten běh 
nijak zásadněji nezkomplikoval, 
naopak celé akci dodal ten správný 
zimní charakter. 
Organizátorům se už loni podařilo 
dostat zhruba desetikilometrový 
běh na původní trasu se startem 
a  cílem v  prostoru před areálem 
Lázní Slatinice. „Druhým dnem 
bojuji s  akutním průjmem. Jenže 

sem chodím každý rok, a  tak vím, 
že by mě nesmírně mrzelo, pokud 
bych to aspoň nezkusil. Takže sem 
určitě nejdu s  jakýmikoliv sportov-
ními ambicemi, ale pouze s  jasným 
předsevzetím: hlavně se z  toho ne-
podělat!“ svěřil se před samotným 

zahájením běhu jeden z jeho aktérů. 
Po startu a průběhu Slatinicemi běž-
ci začali stoupat kolem malebného 
potůčku tzv. Mánesovou stezkou až 
na vrchol hanáckého Mont Blancu. 
Po jeho oběhnutí se pak vraceli zpět 
do lázní. Letos organizátoři na tra-

se nabídli novinku v  podobě běhu 
kolem místního kostela. Nebylo to 
však kvůli tomu, aby všichni těsně 
před cílem dostali příležitost vyjád-
řit modlitbou vděk za to, že to vůbec 
přežili. „Byli jsme k tomu donuceni, 
protože cesta v  areálu lázní, po níž 
se obvykle běželo do cíle, prochází 
opravou. Ale novinka se osvědčila, 
lidé si pochvalovali, že je tak závěr 
hezčí, a zřejmě to tak necháme i pro 
příště,“ vysvětlil tradiční organizátor 
Josef Vozňák, který si kromě po-
četné účasti pochvaloval zejména 
fantastickou spolupráci s  Lázněmi 
Slatinice, jež poskytly skvělé zá-
zemí. Celá akce by se rovněž neo-
bešla bez podpory obce Slatinice 
a  místních hasičů pomáhajících 
odklánět dopravu. 

A  jak to nakonec dopadlo? „Pokud 
vím, tak všichni běžci doběhli v  po-
řádku a  naprosto spokojení, což je 
pro nás to nejdůležitější. Jenom mě 
mrzí, že letos opět přišlo poměrně 
málo dětí, loni jich tu bylo určitě více. 
Je škoda, že rodiče své ratolesti neve-
dou k pohybu na čerstvém vzduchu 
i  během zimy,“ zhodnotil Vozňák, 
který sám po těžkém střetu s řidičem 
na přechodu chodil o  dvou holích. 
Z nehody vyvázl ze zlomenými žeb-
ry i  propíchnutou plící. „Nebylo to 

snadné, ale tradice prostě musí pokra-
čovat. Takže se určitě budeme těšit 
i příští rok,“ uzavřel Josef Vozňák. 
Zimním během přes Kosíř pro leto-
šek odstartoval seriál Velké ceny vy-
trvalců Olomouckého kraje známý 
jako Liga 100. Ten po celý rok bude 
nabízet spoustu zajímavých běhů 
krásnou přírodou celého regionu. 
Jeho další díl se bude konat už v ne-
děli 26. ledna, kdy přijde na řadu Sla-
vonínská desítka se zázemím u hřiš-
tě v místní části Olomouce. 
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SLATINICE Co může být v tuhé zimě bláznivějšího než běhat vzhůru do prudkého kopce? 

Samozřejmě že běhat z prudkého kopce dolů! Obě tyto varianty neodmyslitelně patří 

k Zimnímu běhu přes Kosíř, který navzdory výše uvedenému patří k těm nejoblíbeněj-

ším v celém kraji. Na start jeho už 46. ročníku se uplynulou sobotu 4. ledna v areálu Lázní 

Slatinice postavilo 162 amatérských sportovců. Další se objevili v dětských bězích.

  Foto: Martin Zaoral  

PLUMLOV Správní otužilci 
nelezou do plumlovské přehra-
dy pouze na Štědrý den. Přesně 
týden po oblíbené Vánoční kou-
peli se skalní milovníci ledové 
vody na pláži U  Lázničků sešli 
opět. Tentokrát to již bylo ve vý-
razně komornějším složení. 
Do vody se poslední den v  roce 
vrhl rovný tucet plavců, na které 
ze břehu dohlížel čtyřiaosmdesáti-
letý matador zimního plavání Bob 
Pácl. Otužilci se plumlovskou pře-

hradou procházeli se zapálenými 
prskavkami a  s  končícím rokem 
se rozloučili i  malým ohňostro-
jem odpáleným přímo z vody. Pro 
všechny přátele pak bylo připrave-
no i malé občerstvení. Akci tento-
krát nepořádal žádný klub, přesto 
se na ní sešly jak někdejší šéfka pro-
stějovského DZP Haná Dana Zbo-
řilová, tak i  její nástupkyně Alena 
Učňová. „Společné setkání bylo 
super,“ zhodnotil jeden z účastníků 
akce Luděk Soldán.  (mls)

PROSTĚJOV Výročí by se měla 
oslavovat a  pětapadesáté naroze-
niny v tomto duchu proběhly i na 
Základní škole Jana Železného. 
Před koncem kalendářního roku 
se tam konala školní akademie, do 
níž se zapojilo na pět set účastní-
ků nejen z  řad žáků a  učitelů, ale 
i přátel školy. Už dlouho dopředu 
bylo navíc avizované představení 
zcela vyprodané, proto se škola 
z důvodu velkého zájmu rozhodla 
uspořádat hned tři vystoupení, jež 
byla všechna zaplněná. 

Jan FREHAR
„Školní akademie k  55. výročí Zá-
kladní školy Jana Železného byla 
bezpochyby velkolepou událostí, 
která kvůli velkému zájmu z  řad 
rodinných příslušníků musela pro-
běhnout ve třech představeních 
v  prostějovském KaSku. Tento vý-
znamný moment byl oslavován téměř 
500 účinkujícími, což svědčí o veliké 
angažovanosti žáků, učitelů a  dal-
ších členů školní komunity. Profe-

sionální aranžmá svědčilo o tom, že 
přípravy byly pečlivě naplánovány 
a  provedeny s  velkým důrazem na 
kvalitu a  detaily, což přispělo k  vy-
soké úrovni celé akce,“ zmínil ředitel 
školy Dalibor Ovečka. Tato tři před-
stavení se sestávala z  různých hu-

debních, tanečních a  dramatických 
výstupů, které ukázaly talent žáků 
a jejich kreativitu. Taková akademie 
je skvělou příležitostí pro děti, aby 
předvedly své schopnosti a zároveň 
se podílely na historickém milníku 
školy, jenž zůstane v paměti jak účin-

kujících, tak diváků. „Tato školní aka-
demie tedy nejen připomněla dlou-
hou historii školy, ale také posloužila 
jako platforma pro prohloubení spo-
lupráce mezi žáky a pedagogy a pro 
podporu kulturního vyžití v  rámci 
školy,“ zakončil spokojený ředitel. 

ČECHY POD KOSÍŘEM V noblesním prostředí, s nádhernou 
a nadčasovou hudbou, s duchaplnými, poetickými i vtipný-
mi texty a zejména v dobré společnosti. Přesně tak trávilo 
první sobotu v novém roce zhruba šest desítek návštěvníků 
tradičního Tříkrálového koncertu v Čechách pod Kosířem. 
Vše výše uvedené jim ve zdejším Velkém sále zajistily klaví-
ristka Vendula Urbanová a sopranistka Lucie Laubová.   

 Foto: Martin Zaoral 

 Foto: Martin Zaoral 

MUŽI

1. Tomáš Křivohlávek  40:20 Nový Malín 

2. Pavel Dvořák 40:58 Atletika Alojzov 

3. Marek Svoboda 43:56 AD Team

4. Josef Macháč 44:39 Slatinky 

5. Jan Horna  45:01 Atletika Alojzov 

ŽENY

1. Danka Truksová 48:39 Rusava  

2. Kateřina Šafránková 48:47 Lipník nad Bečvou  

3. Tereza Nesetová 48:51 AK Šternberk 

4. Jitka Špičáková 50:17 TJ Liga 100 Olomouc

5. Kateřina Ondrušík 52:36 AK Šternberk

5  nejrychlejších 

5555..



Luděk Mikloško 
ale další léčbu odmítl 

PROSTĚJOV Krátce před kon-
cem roku přišla velmi smutná 
zpráva. Legendární brankář a  ro-
dák z  Němčic nad Hanou Luděk 
Mikloško přiznal, že poslední 
tři roky bojuje s  rakovinou. Po 
dalším nálezu se rozhodl, že 
v  léčbě nebude dále pokračovat. 
Vůbec poprvé o  své nemoci 
veřejně promluvil v  rozhovoru 
pro oficiální web klubu West Ham 
United, kde zanechal nesmazatel-
nou stopu. I nadále se chce věnovat 
svým sportovním povinnostem 
v Baníku Ostrava. 
Sportovní legenda a sportovec tělem 
i duší. Luděk Mikloško začal s fotba-
lem v Němčicích nad Hanou, odkud 
následně zamířil do Prostějova, ale 
i ten mu byl malý. Vydal se proto do 
Baníku Ostrava, kde odchytal 211 
ligových utkání. Ve 29 letech pak 
zamířil po revoluci do West Hamu 
United. Tam přidal dalších 318 
zápasů a  kariéru následně zakončil 
v Queens Park Rangers. Kromě klu-

bové scény odchytal i  42 duelů za 
národní tým. 
Po aktivní kariéře pracoval na ostro-
vech jako trenér brankářů. Od roku 
2022 je v  představenstvu Baníku 
Ostrava, kde také plní roli šéfa spor-
tovního úseku. 
Od nástupu do Baníku však trpí zdra-
votními potížemi. Před třemi lety 
objevil bývalý brankář malou po-
dezřelou bulku na boku, ze které se 
vyklubala rakovina. Nádor si nechal 
odstranit. Po třech měsících pravidel-
ných kontrol se ale další nádor objevil 
v žaludku. V roce 2023 musel být kvůli 
silným bolestem dokonce hospitalizo-
ván. Nález už byl tak velký, že se nedal 
operovat. „Absolvoval jsem radiotera-
pii, která to pomohla trochu zmenšit. 
Mluvil jsem se specialisty z  celého 
světa, jaké jsou možnosti. Ale bylo ne-
možné nádor odstranit, operaci bych 
nepřežil. Doktoři sledovali, zda nádor 
poroste. Po třech měsících to vypadalo 
v  pořádku, a  dokonce o  něco menší. 
Ale později objevili několik nových 

nádorů,“ přiznal pro web West Hamu 
Mikloško.
Jedinou variantou tak byla možnost 
chemoterapie, tu však po konzul-
tacích s doktory brankář nevyužil. 
Hlavním důvodem byl fakt, že 
mu nedokázali zaručit, že léčba 
bude fungovat. „Nemohl bych 
asi šest měsíců pracovat, 
být s  kolegy, cestovat. 
Řekl jsem: Ne, tohle 
nechci. Nemá to 
smysl,“ stojí dále 
v  rozhovoru. 
„Pořád pra-
cuju, můžu 
být s  hráči 
i lidmi z okolí, 
takže mám na-
bitý život a  chci, 
aby to tak zůstalo. 
Chci být aktivní a žít 
fotbalem, jak jen to 
půjde, protože ho 
miluju,“ zdůraznil 
v závěru. 

MÁ RAKOVINU 

LADISLAV VALNÝ

PROSTĚJOV Druhý titul na okruhu ATP a podruhé v Austrálii. Tamní klima a úvod sezóny očividně českému tenistovi Jiřímu 
Lehečkovi sedí. Na turnaji v Brisbane zvládl všechny nástrahy a může slavit velmi vydařený vstup do nového tenisového 
roku. V průběhu týdne si dokázal poradit se všemi nástrahami a v semifinálovém i finálovém mu jeho soupeři pro zranění 
zápas skrečovali. „Určitě by mě potěšilo více vyhrát tyto zápasy po sportovní stránce, ale i tak jsem za takový vstup do sezóny 
skutečně rád,“ neskrýval Lehečka spokojenost.

SONDA 
JANA

FREHARA

Čtvrtek 8. ledna
18.00 SK Prostějov 1913 – HC 
Spartak Uherský Brod (dohráv-
ka 17. kola Krajské ligy mužů 
Jižní Moravy a Zlína)
Sobota 11. ledna
12.00 SK Prostějov 1913 – HC 
Scorpions Brno (17. kolo regio-
nální ligy dorostu, Zimní stadi-
on Prostějov)
Neděle 12. ledna
17.00 SK Prostějov 1913 – HC 
Uherské Hradiště (21. kolo Kraj-
ské ligy mužů Jižní Moravy a Zlí-
na, Zimní stadion Prostějov)

LEDNÍ HOKEJ

Sobota 11. ledna
8.00 Hanácké pohár 2025 
v  miniházené přípravek (mezi-
národní turnaj mládeže, měst-
ská sportovní hala Kostelec na 
Hané)
Neděle 12. ledna
8.00 Hanácké pohár 2025 
v  miniházené přípravek (mezi-
národní turnaj mládeže, měst-
ská sportovní hala Kostelec na 
Hané)

HÁZENÁ

Sobota 11. ledna
9.00 Halový závod oddílu Lu-
kostřelba Prostějov (lukostřel-
nice u  zimního stadionu Pros-
tějov)

LUKOSTØELBA

Sobota 11. ledna
10.00 Hanácká liga minižáků 
a přípravek (turnaje 3. kola, hala 
RG a ZŠ Otto Wichterleho Pro-
stějov)
17.00 Vosíme.cz Korfbal Pro-
stějov – Modří Sloni YMCA 
Znojmo (5. kolo extraligy do-
spělých ČR, hala RG a ZŠ Otto 
Wichterleho Prostějov)

KORFBAL

Sobota 11. ledna
18.00 BCM Orli Prostějov – 
SKB Fastav Zlín (1. kolo play-
-out skupiny „C“ juniorů, Sport-
centrum – DDM 1, Prostějov)
Neděle 12. ledna
10.00 BCM Orli Prostějov – 
JBC Brno (2. kolo play-out sku-
piny „C“ juniorů, Sportcentrum 
– DDM 1, Prostějov)

BASKETBAL

Sobota 11. ledna
18.00 FBC Playmakers Pro-
stějov – SXMRLD Prostějov 
KnH (11. kolo Olomoucké ligy 
mužů, RG a ZŠ Prostějov)
11.00 SXMRLD Prostějov 
KnH – Asper Šumperk „B“ (11. 
kolo Olomoucké ligy mužů, RG 
a ZŠ Prostějov)
12.15 FBS Olomouc „B“ – FBC 
Playmakers Prostějov (11. kolo 
Olomoucké ligy mužů, RG a ZŠ 
Prostějov)

FLORBAL

Pátek 10. ledna
20.00 VK Prostějov B – Volej-
bal.cz Kladno (19. kolo 1. ligy 
žen ČR, Národní sportovní cen-
trum Prostějov)
Sobota 11. ledna
10.00 a  13.00 VK Prostějov 
C – VK Prostějov B (17. a  18. 
kolo krajského přeboru kadetek 
U18, Národní sportovní cent-
rum Prostějov)
17.00 VK Prostějov – Volejbal 
Přerov (19. kolo extraligy žen 
ČR, Národní sportovní cent-
rum Prostějov)
Neděle 12. ledna
8.00 Hanácká volejbalová liga 
smíšených družstev (turnaj 4. 
kola, hala RG a ZŠ Otto Wich-
terleho Prostějov)
9.00 krajský přebor starších 
žákyň U16 (turnaj 6. kola, Ná-
rodní sportovní centrum Pros-
tějov)
10.00 a  14.00 VK Prostějov C 
– KRS Uničov (5. a 6. kolo kraj-
ského přeboru žen, letní hala 
u velodromu Prostějov)

VOLEJBAL

Od konce Radima Kučery, který vyrazil za ligovou štací do Ružomberku, 
která měla jepičí život, uplynul více než měsíc a půl, než se povedlo vedení 
klubu vybrat vhodného nástupce. Pravda na jednu stranu se dá jednoduše 
říct, že výběr byl skutečně dlouhý, ale na druhou je třeba uznat, že eskáčko 
mělo skutečně čas, aby si ve své volbě bylo jisté. Během předlouhé zimní 
pauzy totiž stále zbývá dostatek času a nový kouč si mužstvo převezme 
ještě před oficiálním startem zimní přípravy. Někteří už sice pomalu vědí, 
jaké angažmá nového lodivoda bude, ale myslím si, že všechno ukáže až 
čas. Předem nejde hodnotit nic kladně ani záporně. 
Dva roky záchranářských starostí už jsou snad definitivně pryč, a i s ohle-
dem na fakt, že Prostějov se vrátil domů do zcela zrekonstruovaného pro-
středí, které má parametry ligového fotbalu, by byla obrovská škoda zase 
hrát jen o udržení, nedej bože dokonce sestoupit. Někteří už ale podob-
nou rétoriku téměř vytahují, přitom k tomu zatím není sebemenší důvod. 
Práce trenéra je vrtkavý byznys, kde jste chvíli nahoře a chvíli zase dole. 
Pro názorné příklady se nemusí chodit vůbec daleko, protože i Prostějov 
jich za posledních pár let několik zažil. Například první angažmá Pavla 
Šustra bylo jako z říše snů. Eskáčku se sice nedařilo příliš doma, ale z venku 
vozilo pravidelně body. Konečné třetí místo je dosud nejlepším umístě-
ním v novodobé historii. 
Následoval odchod na Slovensko do nejvyšší soutěže, ze kterého přišel po 
roce návrat. První polovina sezóny byla velmi solidní, ale na jaře se najed-
nou kolečka zastavila a z respektovaného a uznávaného kouče se pomalu, 

ale jistě stával první muž na odstřel, což tak nakonec i dopadlo. V mezičase 
jeho návratu naopak zažil opačný příběh trenér Jarošík, jenž přišel jako ná-
hrada a úvodní kola nebyla vůbec ideální. Jenže rychle nastala změna smě-
ru a díky dobrým výsledkům se najednou kouč ocitl v ligových Teplicích. 
Ještě během podzimu dorazilo duo Šmejkal – Šmarda, kterému se jarní 
část vůbec nevydařila, ale kolikrát nejde jen o výsledky, protože jak poz-
ději přiznal i tehdejší šéf klubu František Jura, tak mu tato dvojice v řadě 
věcí otevřela oči a ukázala nové možnosti, jak dostat mužstvo na ještě lepší 
úroveň. Kouč Šmarda se tu dokonce objevil znovu a pomohl se záchranou 
celku ve druhé nejvyšší soutěži, ale nepovedený start podzimu mu byl po-
myslným hřebíčkem do rakve. 
Poté se tu krátce ohřál stále začínající kouč Pavel Zavadil, kterého jste na 
hřišti nikdy nepřehlédli, aby ho v zimě vystřídal již výše zmíněný Kuče-
ra, jenž dokázal zachránit mužstvo v soutěži a na podzim předváděl velmi 
slušné výkony a posbíral i dostatek bodů, což mu vyneslo angažmá na Slo-
vensku. 
Teď půjde mužstvo do jara s novým lodivodem. Kouč Weber to má do 
Prostějova, co by kamenem dohodil. Minimálně první měsíc bude teď jis-
tě seznamovací a až finální část přípravy a start jara ukáží, zda se eskáčko 
vydalo tím správným směrem. Vynášet dřívější soudy je zcela zbytečné, 
ale to bychom nebyli my Češi, kdybychom jasno neměli už teď. Cest tu již 
bylo hodně a může se stát, že nový kouč napíše zase zcela odlišný příběh. 
Hlavně aby fotbal na pěkném stadionu všechny bavil.
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K titulu v Brisbane

 nebyl daleko 

i deblový s Menšíkem

Díky výhře se posunul na čtyřiadvacátou pozici v žebříčku a znovu se tak stal českou 
jedničkou mezi muži. Na turnaji startoval také tenista Jakub Menšík, který skončil ve 
čtvrtfinále, a i on mohl být se svým vystoupením spokojený. 
Po finálovém klání navíc nastoupil Lehečka právě s Menšíkem ještě do finále čtyřhry, 

kde tak mohl završit skvělý týden třiadvacetiletý tenista hned druhým titulem během pár 
hodin. Po velkém boji a odvrácení několika  se ale česká dvojice musela sklonit 
před britskou dvojicí Cash a Glasspool. Čeští tenisté však každopádně ukázali, že start 
sezóny je zachytil ve velmi dobré formě. 



CAMBERRA, PROSTĚJOV Hned na začát-
ku roku se naplno rozběhly také tenisové 
turnaje kategorie challenger, ve kterých se 
představili také hráči prostějovského klu-
bu. Vít Kopřiva došel v  Cambeře do čtvrt-
finále, Dalibor Svrčina uhrál v  Nonthaburi 
druhé kolo.
Kopřiva nejprve ve třech setech udolal Američa-
na Mitchella Kruegera a následně si na své konto 
připsal cenný skalp, když vyřadil třetího nasaze-
ného Damira Džumhura. Ve druhé sadě přitom 
prohrával 1:4 a měl manko dvou brejků. Násled-
ně prohrál s dvacetiletým Američanem Ethanem 
Quinnem, když v šesti případech přišel o vlastní 
podání. „Na první turnaj sezony to nebylo špat-
né. Rozhodně šlo o dobrou generálku před kva-
lifikací na Australian Open,“ prohlásil Kopřiva.
Svrčina vstoupil do nové sezóny na challen-

geru v  Nonthaburi úspěšně, když s  utkání 
s  Wu Tung-linem (236.) stočil průběh střet-
nutí. Pak ale prohrál s  nasazenou dvojkou 
Grégoirem Barrèrem z  Francieo naprosto 
vyrovnaném souboji.  (lv)

BRISBANE, PROSTĚJOV Naprosto impo-
zantním způsobem vletěl do nové sezony 
prostějovský tenista Jiří Lehečka. Na turnaji 
v  Brisbane vybojoval druhý titul na okruhu 
ATP, když dokázal porazit hned dva hráče 
světové dvacítky. Skvělý vstup do sezóny pak 
ještě podtrhnul finálovým bojem ve čtyřhře 
po boku Jakuba Menšíka. 
„Byl to pro mě skvělý týden. Do Austrá-
lie se vždy těším, hraje se mi tady dobře, 
opět se to ukázalo. Musím poděkovat 
všem, kteří se na nás přišli podívat, ocenění 
zaslouží také můj tým. Připravil mě oprav-
du skvěle,“ prohlásil po turnaji Lehečka, 
který se výhrou posunul na čtyřiadvacátou 
příčku světového žebříku a současně je opět 
českou jedničkou.
Hráč TK Agrofert Prostějov naznačil své ambi-
ce hned v úvodním kole, v němž vyřadil třetího 
nasazeného Holgera Runeho z Dánska. Dalším 
elitním soupeřem byl Bulhar Grigor Dimitrov 
v semifinále. Zkušený protivník odstoupil v zá-

věru druhé sady kvůli blíže ne-
specifikovanému zranění. 
Předčasně skončilo také 
finále, v  němž Rielly 

Opelka vydržel na kur-
tu kvůli bolestem v  zá-
dech jen pět her. „Těšil 
jsem se na skvělý zápas. 

Ještě před jeho začátkem 
turnajový doktor a  fy-

zioterapeut 

dělali, co mohli, 
bohužel to nesta-
čilo,“ uvedl Opel-
ka, který se v kariéře před zdravotními problémy 
dostal až na sedmnáctou příčku a během týdne 
v Brisbane poskočil v pořadí o 165. pozic.
„Nikdy není snadné skončit zápas takovýmto 
způsobem. Z vlastní zkušenosti vím, jaké to je. 
Byla pro mě čest vidět Riellyho zpět na okruhu. 
Pokud to jeho tělo dovolí, bude na okruhu ještě 
řadu let,“ řekl na adresu protivníka Lehečka.
Mezi nejlepší padesátkou světového pořadí se 
díky postupu do čtvrtfinále udržel Jakub Men-
šík. Po postupu před Kazacha Michaila Kukuški-
na vyřadil hladce zkušeného Srba Dušana Lajo-
viče a  prohrál až po velkém boji, když byl nad 
jeho síly francouzský střelec Giovanni Mpetshi 
Perricard. „Během turnaje jsem prohrál jen tři 
vlastní servisy. To není špatné,“ hodnotil své 
vystoupení Menšík.  (lv)

SYDNEY, PROSTĚJOV Výraznou stopu zane-
chali na týmovém turnaji United Cup tenisté 
České republiky, kteří se opírali o výkony muž-
ské jedničky Tomáše Macháče. Poprvé v historii 
prestižní akce postoupili do play – off nebyli da-
leko od postupu do finále. v souboji proti Spoje-
ným státům měli i smůlu, protože Macháč musel 
kvůli křečím odstoupit z  dobře rozehraného 
utkání s favorizovaným Taylorem Fritzem. 
„V posledních gamech jsem začal mít velké problé-
my. Dělal jsem, co bylo v mých silách, tělo ale bylo 
proti. Nakonec jsem nemohl ani pořádně podávat, 
nebyla šance zápas dotáhnout k úspěchu,“ posteskl 
si Macháč, po duelu se světovou čtyřkou.
V  základní skupině Češi po výhře nad Norskem 
podlehli Polsku, přesto postoupili dál díky dob-
rému poměru setů a  gamů. Ve čtvrtfinále vyzvali 

silnou Itálii a po skvělých výkonech zvítězili. První 
bod zařídila Karolína Muchová, která si poradila 
se světovou čtyřkou Jasmine Paoliniovou. Postup 
mezi nejlepší čtyři týmy stvrdil Macháč. V napros-
to jednoznačném utkání rozebral Flavia Cobolliho 
a povolil mu pouze tři hry.
„Myslím, že tohle byla nejvyšší úroveň tenisu, kte-
rou jsem schopen předvádět. Až mě překvapilo, jak 
jsem hrál skvěle, bez chyb, a nedal jsem mu žádnou 
příležitost, aby se vrátil do zápasu,“ těšil se z úspě-
chu Macháč.
V dalším zápase už tolik důvodů k radosti neměl. Pro-
ti Spojeným státům nestačila Muchová a Coco Gau-
fovou a prostějovský tenista vyrovnat nedokázal. Za 
stavu 7:6, 5:2 měl sice při podání soupeře dva mečbo-
ly, v dalších okamžicích už jej ale limitovaly zdravotní 
potíže a sen o finále se nakonec rozplynul.  (lv)
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BRISBANE

Dvouhra – 1. kolo:

2. kolo:

CAMBERRA
Dvouhra – 1. kolo:

2. kolo:

NONTHABURI
Dvouhra – 1. kolo:

2. kolo:

Tenisté byli kousek Tenisté byli kousek 
od finále od finále 
na United na United 
CupuCupu

Foto: MARK EVANS / EPA / Profimedia

Základní skupina - Česko – Polsko 1:2
Macháč - Hurkacz 7:5, 3:6, 6:4
Muchová - Šwiateková 3:6, 4:6

Macháč, Muchová - Hurkacz, Šwiateková 6:7, 3:6

Čtvrtfinále - Česko - Itálie 2:1
Muchová - Paoliniová 6:2, 6:2

Macháč - Cobolli 6:1, 6:2
Knutsonová, Rikl - Erraniová, Vavassori 5:7, 6:3, 4:10

Semifinále – Česko – USA 0:3
Muchová - Gauffová 1:6, 4:6
Macháč - Fritz 7:6, 5:6 skreč

Knutsonová, Rikl - Krawczyková, Kudla 5:7, 0:6

UNITED CUP – SYDNEY

PROSTĚJOV Do druhé polovi-
ny sezóny vstoupí basketbalisté 
BCM Orli Prostějov s  vizitkou 
nejlépe bránícího týmu druholi-
gové skupiny C a  současně jako 
druhý nejvíce skórující celek sou-
těže. Tomu odpovídá i jeho posta-
vení na druhém místě tabulky.
„Vše se odvíjí od toho, v jaké sestavě 
nastoupíme. Pokud je tým komplet-
ní, je to vidět i na výsledcích. Rotace 

by ale mohla být širší, což ukázaly 
zápasy, v  nichž nám někteří hráči 
z první pětky chyběli,“ ohlíží se tre-
nér Orlů Michal Pešta, jehož tým 
v předchozích zápasech vyhrál deset 
z dvanácti duelů a na vedoucí TJ Slo-
van MACH1NES Černá Pole Brno 
ztrácí dvě výhry.
O druhé místo se Orli dělí s ostrav-
ským Hladnovem, na jehož palubov-
ce v první polovině sezóny prohráli 

81:90, přestože ještě před poslední 
čtvrtinou těsně vedli. „Byl to atypic-
ký zápas. Pokud budeme v plné se-
stavě, doma vyhrajeme,“ věří Pešta.
Do nového roku vstoupí basketbalis-
té Prostějova až 18. ledna domácím 
utkáním proti Frýdku-Místku, o den 
později přivítají Karvinou. „V  obou 
případech jde o soupeře z horní po-
loviny tabulky, bude to pěkný basket-
bal,“ míní prostějovský trenér.  (lv)



Pøípravu startuje i region

Prostějov (jaf) – Druhý lednový 
týden je pravidelně termínem, kdy 
pro většinu regionálních celků za-
číná zimní příprava. To stejné platí 
i v letošním roce. Pro kluby se tak 
bude jednat o zhruba dva měsíce, 
které mohou věnovat k nachystá-
ní pro druhou polovinu ročníku. 
Někde ale naopak na start přípravy 
zase tolik nespěchají a budou začí-
nat až v dalších týdnech, někde do-
konce i v únoru. Přípravné zápasy 
pro kluby pak začínají od prvního 
víkendu v únoru, a i o těch vás bu-
deme následně pravidelně infor-
movat, stejně jako o novinkách, 
jež budou postupně odtajňovány.

PROSTĚJOV S trochou nadsáz-
ky by se dalo říct, že by trenérský 
štáb Slavie Praha mohl rovnou 
dorazit do Prostějova a vybrat si 
hráče, které by si vzal s sebou do 
ligy. Není tomu zase tak dlouho, 
kdy se v dresu eskáčka proháněl 
David Jurásek, který následně 
přes Mladou Boleslav přestou-
pil do Slavie a Benficy Lisabon. 
Nyní čeká podobná cesta i na ši-
kovného křídelníka Vasila Kuše-
je, jenž nastartoval dospělou ka-
riéru v Prostějově a velký zájem 
je také o  obránce a  odchovance 
zdejšího klubu Karla Spáčila, 
který ohromil ligu v dresu Hrad-
ce Králové. 
Některá média už mají o  přestu-
pu Kušeje jasno a  měl by podle 
dostupných informací odletět se 
sešívanými v úterý na soustředění. 
V kuloárech se hovoří o částce 2,5 

milionu eur (63 milionů korun), 
které Slavia vyplatí. Vše má být 
dotaženo během dnešního dne. 
Pokud k transferu dojde, tak určitá 
finanční kompenzace zamíří i  do 
Prostějova, kde aktuální reprezen-
tant odehrál rok a půl. 
To by však v  rámci přestupu do 
aktuálního lídra tabulky nemu-
selo být vše. Už před Vánoci se 
hovořilo o  zájmu vedení klubu 
o  talentovaného obránce Karla 
Spáčila, který nadále píše svůj po-
hádkový příběh a  dělá obrovské 
kroky k  zářivé kariéře. Zde 
se hovořilo o částce ko-
lem 40 milionů korun. 
Pokud by oba přestu-
py v  zimním obdo-
bí dopadli, pak by 
jistě pomohli i  so-
lidně naplnit kasu 
Prostějova.  (jaf)

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ
„Dlouho jsme probírali různé možnosti 
a  postupně seznam zužovali. Rozhod-
li jsme se pro Jozefa Webera, s  nímž 
jsme v  posledních dnech minulého 
roku řešili detaily a debatovali o našem 
kádru. Detailně naše hráče zná, některé 
i osobně trénoval. Jsem přesvědčený, že 
jsme vybrali dobře a společně budeme 
i nadále klub rozvíjet,“ uvedl po uzavře-
ní jednání člen klubového představen-
stva František Jura.
Čtyřiapadesátiletý bývalý skvělý 
fotbalista a  dvojnásobný mistr 
s  pražskou Spartou má za sebou 
celou řadu atraktivních štací. V elitní 
soutěži vedl týmy Bohemians Praha, 
Karviné, Mladé Boleslavi, Českých 
Budějovic a Hradce Králové, celkově 
v  205 zápasech. Po více než roční 
pauze se vrací na střídačku s  velkou 
chutí do práce.
„Byl jsem oslovený s konkrétní nabíd-
kou, pak jsme s  vedením klubu vedli 
dlouhé debaty o  našich představách. 

Všechno mi do sebe zapadlo. Prostějov 
je zdravý ambiciózní klub, s  reálnými 
ambicemi. Je tady velice dobré zázemí 
a vize do budoucna. Věřím, že nás čeká 
dlouhodobá spolupráce,“ řekl po svém 
nástupu do trenérské pozice Weber.
Rodák ze slovenské Bytče má za se-
bou i  výbornou hráčskou kariéru. 
Vedle Sparty hrál nejvyšší soutěž 
v  Chebu, Drnovicích a  Jablonci. Po 
poslední aktivní sezóně se vrátil do 
Drnovic, kde bydlí. „Při rozhodování 
to nemělo žádný vliv. Skutečnost, že 
Prostějov mám téměř za barákem, 
je jen příjemný bonus,“ poznamenal 
s nadsázkou Weber.
První týden zimní přípravy bude pro 
nového kouče i tým především sezna-
movací. Tomu ostatně bude odpoví-
dat také sestava pro úvodní zápas proti 
Olomouci, kdy se na hřiště dostanou 
všichni hráči aktuálního kádru.
„Mám v plánu zapojit do zápasu všech-
ny. Z pohledu začátku přípravy není ter-
mín zápasu ideální, ale s tím se nedá nic 
dělat. I  takové utkání mu může leccos 
ukázat. Výhodou je, že první mistrov-
ský zápas je na programu až na začátku 
března. Máme dva měsíce, abychom se 
na jaro nachystali,“ dodal nový trenér 
1. SK Prostějov.

PROSTĚJOV V samotném závěru loňského roku vedení fotba-

lového 1. SK Prostějov ukončilo debaty o obsazení postu hlav-

ního kouče druholigového výběru. Po řadě jednání se dohodlo 

s Jozefem Weberem, který v kariéře vedl již pět týmů z elitní do-

mácí soutěže a patří mezi respektované a fundované fotbalové 

odborníky. V novém působišti bude mít za úkol navázat na vý-

sledkově povedený podzim v Chance Národní lize.

Kluby oznamují první posily

Prostějov (jaf) – Přestupové 
okno teprve začíná, ale už nyní 
se v  rámci druhé ligy odehráva-
jí zajímavé přestupy. Chrudim 
přišla o  nejlepšího střelce pod-
zimní části Davida Látala, který 
přestoupil do Baníku Ostrava. 
Do Zbrojovky Brno zamířil 
z Opavy Patrik Haitl. Posilu hlásí 
také Táborsko, kam se z  neda-
lekých Českých Budějovic pře-
sunul Matouš Nikl. První zimní 
novinku oznámil i  Vyškov, jenž 
získal nizozemského útočníka 
Olafa Koka z  Liberce. Posílení 
hlásí i rezerva Sparty, kam se pře-
sunul z hlavního mužstva David 
Pavelka, staronovou tváří je i Da-
niel Kaštánek. 

RYCHLÉ INFO
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PROSTĚJOV Náročné zimní ob-
dobí s  řadou přípravných zápasů 
zahájili fotbalisté 1. SK Prostějov. 
Před startem jarní části druhé 
nejvyšší soutěže zapracují na kon-
dici, hned sedm utkání bude slou-
žit k  ještě většímu sehrání týmu 
a  zařazení případných posil do 
herního systému.
První duel je pak na programu hned 
7. ledna, kdy v rámci Tipsport ligy na 
umělé trávě v Olympijské ulici změ-
ří síly se Sigmou Olomouc. O čtyři 
dny později narazí fotbalisté na béč-

ko Baníku Ostrava a  tradiční zimní 
soutěž zakončí 23. ledna proti Tren-
čínu. Vítěz turnaje si odnese částku 
200 tisíc korun, druhý 140 tisíc a tře-
tí 120 tisíc. V Prostějově se odehraje 
kompletní skupina C.
Další přípravné duely budou na 
programu od 18. ledna a  prvním 
soupeřem bude v  Rožnově pod 
Radhoštěm proti slovenské Po-
važské Bystrici, následovat bude 
duel se Skalicí. V  programu je 
také střetnutí s  béčkem Pardubic 
a Zlatými Moravcemi.  (lv)

SVITÁVKA, PROSTĚJOV Těsně 
před nejkrásnějšími svátky roku 
si mládežničtí fotbalisté příprav-
ky 1.SK Prostějov dali ten nej-
krásnější dárek, když ve Svitávce 
ovládli dobře obsazený Vánoční 
turnaj věkové kategorie U10!
Klání pořádaného oddílem FC 
Boskovice poslední sobotu před 
Vánocemi se ve svitávecké hale zú-
častnilo šest družstev, hráči ročníku 
narození 2015 a mladší bojovali zá-
pasovým systémem každý s každým 
4 + 1 (čtyři hráči v poli plus brankář, 
střídání hokejově) při délce jednot-
livých utkání dvacet minut.
Talentovaní Hanáci se hned ve 
svém úvodním duelu střetli se sil-
ným Vyškovem, který na předcho-
zích turnajích ještě neporazili. Ani 
tentokrát ne, ale velkým náporem 
dokázali srovnat z 1:3 na 3:3 a  jen 

promarněná tutovka těsně před 
koncem je připravila o  vítězství. 
Každopádně slibný výkon kluky 
povzbudil do dalšího průběhu akce, 
což se projevilo.
V  následném mači totiž doslo-
va smetli kvalitní Jihlavu 8:2, 
poté si poradili se Spartou Brno 
(v  minulých letech dominantní) 
3:0 a  navzdory moc špatnému 
začátku zvládli i  klíčovou bitvu 
proti domácím Boskovicím. Sice 
hned po 100 sekundách prohráva-
li 0:2 a o několik minut později už 
0:3, leč přesto dokázali postupným 
zlepšováním výkonu nepříznivý vý-
voj heroicky otočit na 4:3.
Poslední souboj se Svitavami pak 
prostějovští chlapci potřebovali 
získat pro sebe co nejvyšším gólo-
vým rozdílem, což se přes mnoho 
zahozených šancí přece jen podaři-

lo výborným závěrem 7:1. Vyškov 
vzápětí musel zdolat Spartu Brno 
minimálně o  čtyři branky, ovšem 
zvítězil pouze o  dvě. A  to při rov-
nosti nasbíraných bodů dvou nej-

lepších týmů znamenalo, že tur-
najový triumf i  pohár získalo díky 
lepšímu skóre eskáčko!
„Tým jsme skládali jako Rubiko-
vu kostku, kdy nám chodila jedna 

omluvenka za druhou. Přesto jsme 
ve Svitávce předváděli velmi so-
lidní hru, ve všech zápasech byli 
lepší a  za každého stavu i  situace 
se snažili hrát. Kluci ukázali, že se 
nevzdávají a věří si, i když se zrovna 
výsledkově nedaří. Po celý turnaj 
nás však opět trápilo řešení finální 

fáze, zakončení bylo v  některých 
situacích až žalostné. I tak hráčům 
patří velké poděkování a  pochva-
la za to, jak turnaj celkově zvlád-
li,“ zhodnotil hlavní trenér Jakub 
Jamrich, který výběr 1. SK U10 
na akci vedl společně s  kolegou 
Petrem Hodulákem.  (son)

  Foto: Marek Sonnevend

VÝSLEDKY:

Boskovice – Svitavy 3:2, Sparta Brno 
– Jihlava 3:2, Vyškov – Prostějov 3:3, 
Boskovice – Sparta Brno 6:1, Vyškov 
– Svitavy 6:1, Prostějov – Jihlava 8:2, 
Boskovice – Vyškov 4:8, Prostějov – 
Sparta Brno 3:0, Jihlava – Svitavy 4:1, 
Boskovice – Prostějov 3:4, Vyškov – 
Jihlava 3:0, Svitavy – Sparta Brno 2:1, 
Boskovice – Jihlava 2:3, Prostějov – 
Svitavy 7:1, Vyškov – Sparta Brno 4:2.

KONEČNÉ POŘADÍ:

1. 1.SK Prostějov 13 bodů (skóre 25:9) 

2. MFK Vyškov 13 (24:10) 

3. FC Vysočina Jihlava 6 

4. FC Boskovice 6 

5. TJ Svitavy 3 

6. FC Sparta Brno 3.

VÁNOČNÍ TURNAJ 2024 FOTBALOVÝCH

PŘÍPRAVEK U10 VE SVITÁVCE

Úterý 7. ledna, 10.15 hodin:

1. SK Prostějov – SK Sigma Olomouc 

Sobota 11. ledna, 10.30 hodin: 

1. SK Prostějov – FC Baník Ostrava „B“

JOZEF WEBERJOZEF WEBER



Jeden z  nejstabilnějších regionál-
ních zástupců v krajských soutěžích 
z  Plumlova zažívá v  poslední době 
turbulentní časy. Mužstvo se po 
covidové situaci podařilo okysličit 
a zdálo se, že se zase bude blýskat na 
lepší časy. Jenže nadšení postupně 
opět vystřídalo zklamání a poslední 
podzimní část by nejraději klub vy-
mazal úplně. 
Od počátku se totiž nedařilo získávat 
body a  mužstvo dokázalo být po vý-
sledkové stránce konkurenceschopné 
pouze doma, kde z  toho alespoň ne-
byly extra velké příděly. Velmi obdob-
ně na tom byla i  rezerva, která tak po 
dlouhých letech nakonec zvolila nejra-
dikálnější řešení a v průběhu podzimu 
odhlásila okresní přebor. 
Jedním z  faktorů, které podzimní vý-

sledky ovlivnily, byl i přechod do dru-
hé skupiny I.A  třídy, kam se Plumlov 
vrátil po třech letech. Ve skupině „A“ 

ale prokazatelně dokázal být daleko 
více konkurenceschopný. Oproti mi-
nulému ročníku navíc mužstvu vypadl 
brankář Daniel Simandl, František Plaj-
ner a dost citelný byl i odchod Radka 
Vyroubala do Pivína. Nejhlavnější fak-
tor pak představoval kapitán mužstva 
Adam Hladký, který se rozhodl pro 
přestup do Nezamyslic, kde to má z do-
mova kousek. Útočník s čichem na góly 
tak nyní velmi schází. Jak je dobré ho 
mít v mužstvu, to ostatně nyní pociťu-
je právě nováček I.B třídy, protože bez 
nejlepšího střelce soutěže by rozhodně 
měl o pár bodů méně. 
Když tak člověk jednoduchou matema-
tikou spočítá ztráty, které se nepodařilo 
v průběhu léta nahradit, tak se není příliš 
čemu divit, že úpadek musel být znát. 
Náladě pak jistě nepřidal ani fakt, když 
mužstvo na první body čekalo více než 
dva měsíce a porážka za porážkou hod-
ně zamávala s psychikou všech. 
Nakonec se v závěru povedlo vyválčit 
alespoň čtyři body, které ještě dávají 
mužstvu naději na záchranu soutěže. 
Bude to však nesmírně náročný úkol 
a  jen zkušenosti velkých hráčů v zele-
ném dresu nepostačí. Bez doplnění 
kádru a zkvalitnění jak útočné fáze, kde 
jsou hráči Plumlova nejméně produk-
tivní, ale i směrem dozadu, kde inkaso-
vali hned 55 branek, což je průměr více 
než čtyř branek na utkání, to nepůjde. 
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18 – Petr Kutal (Sokol Bernartice)
12 – Jaroslav Svozil (Sokol v Pivínì)
10 – Lukáš Michalèák (TJ Maletín)
8 – Karel Lukas (Tatran Litovel)
8 – Kamil Šebesta (Sokol Bernartice)

7 – Petr Dragon (Tatran Litovel)
7 – Stanislav Sadil (SK Bludov)

7 – Libor Svoboda (SK Bludov)
7 – Jaroslav Frehar (TJ Sokol Urèice)

Nejvíce branek

INDIVIDUÁLNÍ STATISTIKY

7 – Karel Mako (SK Paseka)
6 – Stanislav Vrba (Sokol v Pivínì)

6 – Tomáš Cundrla (Sokol Bernartice)
6 – Roman Puchr (Tatran Litovel)

5 – Samuel Planý (Sokol Bernartice)

5 – Ondøej Dus (Sokol Nový Malín)
5 – Michal Svaèina (TJ Maletín)

1 – 16 hráèù vèetnì Jaroslava Frehara 
(Sokol Urèice) a Stanislava Vrby (Sokol 
v Pivínì)

1215 – Michal Procházka (Sokol Urèice)

1. Bernartice 6 5 1 0 27:8 16

3. Litovel 6 5 1 0 14:6 16
4. Troubelice 7 5 1 1 16:12 16
5. SK Bludov 6 4 1 1 17:5 13

TABULKA DOMA

7. Opatovice 7 4 1 2 15:15 13

10. Kovalovice 7 3 2 2 26:12 11

TABULKA DOMA

1. Tatran Litovel 7 7 0 0 24:4 21

12. Bernartice 6 0 2 4 16:22 2

TABULKA VENKU

8. Opatovice 6 1 1 4 8:20 4

12. Kovalovice 6 0 1 5 2:10 1

TABULKA VENKU

Z V R P B
1. TJ Tatran Litovel 13 12 1 0 38:10 37
2. 13 7 2 4 28:21 23

2
4. SK Bludov 13 7 1 5 31:20 22
5. 13 6 2 5 25:28 20

7. 12 5 3 4 43:30 18
8. 12 5 2 5 18:23 17

13 5 1 7 14:33 16
10. 13 5 0 8 24:30 15
11. 13 4 1 8 16:20 13
12. 13 4 1 8 28:34 13
13. 13 3 3 7 14:26 12
14. 13 4 0 12

Z V R P B
1. 13 11 2 0 33:12 35
2. 13 8 2 3 36:21 26
3. 13 7 2 4 33:27 23
4. 13 7 2 4 23
5. 13 6 3 4 35:18 21
6. 13 5 4 4 42:38
7. 13 6 0 7 31:24 18
8. 13 5 3 5 27:32 18

13 5 2 6 33:31 17
10. 13 5 2 6 23:35 17
11. 13 4 2 7 14
12. 13 3 3 7 28:22 12
13. 13 2 4 7 22:32 10

PROSTĚJOVSKO Po odmlce, kterou vyplnila přání do nového 
roku, se opět vrací na scénu FOTBAL EXTRA. Další pokračování 
po krajském přeboru bude samozřejmě směřovat do I.A třídy, ve 
které najdeme ve dvou soutěžích tři regionální zástupce. V jedné 
části se tak budeme věnovat „A“ skupině, kde najdeme fotbal-
isty Určic a Pivína. Zde se oběma zástupcům daří držet v první 
polovině tabulky a mohou tak být zatím spokojení. Daleko větší 
starosti mají ale hráči Plumlova ve druhé skupině, kde se proti 
celkům z Olomoucka a Přerovska nedaří. Poslední příčka ukazuje, 
že boj o přežití bude hodně náročný. 
I v těchto soutěžích jsme oproti minulým ročníkům shledali z re-
gionálního pohledu více změn. Po roce v nejvyšší krajské soutěži 
se sem vrátily Určice. Naopak z „A“ skupiny vypadl Protivanov, 
který čekal po letech pád o soutěž níže z předposledního místa. 
Do druhé skupiny pak byl přesunut Plumlov, a ten se stal jediným 
účastníkem ve skupině „B“, protože své postavení zde neudrželi 
fotbalisté Kralic. Stejně jako po loňském podzimu si ale nejlépe 
z regionu vede v těchto soutěžích Pivín. Po podzimní části se drží 
na třetí příčce, ale nutno dodat, že na první celek už hlásí stejně 
jako zbytek pole velkou ztrátu. Jen o čtyři body méně nasbíraly 
Určice a drží se na sedmé příčce. Především konec ročníku je pak 
zastihl ve velmi dobré formě. Horší je situace u Plumlova, který 
čekal deset kol na první body. Se ziskem jen čtyř bodů bude mít 
co dělat, aby se ještě vrátil do boje o záchranu. 
Jak se na prozatímní výsledky dívají ti nejdůležitější, se můžete 
dočíst na dnešní dvoustraně. Nyní se tak už pohodlně usaďte 
a podívejte se společně s námi, co hodnotí kladně, a kde naopak 
vidí rezervy svých jednotlivců.

původní zpravodajství pro Večerník

Jan FREHAR

Do podzimních bojů v  rámci I.A  tříd 
tentokrát přidal region méně účastníků, 
než tomu bylo v  letech minulých. Tím, 
že se ještě trojlístek rozdělil do obou 
skupin, tak mohli fanoušci vidět jen je-
diné okresní derby, a i z tohoto důvodu 
tak letošní ročník není možná až tolik 
na očích, jako tomu bylo v  letech pře-
dešlých. Rozhodně to ale neznamená, 
že by se zde nic zajímavého nedělo. Je 
i poměrně zajímavé sledovat, jak k ak-
tuálnímu umístění všechny kluby dospě-
ly, protože u všech tří najdeme poměrně 
odlišné příběhy. 
Nejspokojeněji mohou hodnotit svou 
podzimní pouť v  Pivíně, kde to nako-
nec stačilo na bronzovou příčku a  po-
klidnou plavbu pro jarní část. Mužstvo 
dlouhodobě patřilo k tomu nejlepšímu, 
co nabízela I.B třída, a  dvakrát v  po-
sledních letech slavilo i  titul. Bylo tak 
otázkou, zda na to dokáže navázat 
i o třídu výše. V první nováčkovské sezó-
ně se to povedlo velmi dobře a jistě tomu 

dopomohla i  jistá nováčkovská euforie 
po letech strávených víceméně se stejný-
mi soupeři. 
Ve druhé už ale musíte ukázat, že sem 
patříte, a to se klubu jasně povedlo. Bo-
dovat se dařilo už od začátku, a i když 
poté následovaly hlušší pasáže, a  do-
konce i  výprasky, tak to nebylo nic, co 
by zkušený kádr mělo zlomit. Konečné 
třetí místo jen ukazuje, že vítězná men-
talita se ani s vyšší soutěží v Pivíně ne-
změnila. 

KOMENTÁØ

U  Určic byl start ročníku také zaha-
len spíše otázkami, jak bude všechno 
fungovat. Když před rokem opouštěly 
I.A třídu jako její mistr a vracely se do 
kraje, tak jistě doufaly, že to bude mít 
delší trvání, než nakonec mělo. Kádr 
navíc začal počítat určité ztráty a  do 
toho odešel i lodivod Gottwald. Všechny 

nástrahy však dokázaly Určice zvlád-
nout. I  když měly spíše opačný příběh 
na podzim než hráči Pivína. Zde totiž 
nebyl úvod vůbec dobrý a  mužstvu se 
nedařilo dosahovat na body. Jenže po-
stupem času se ukazovalo, že mužstvo 
začíná fungovat jako celek a  dobře 
potrénovalo, což znamenalo postupné 
stoupání tabulkou a  poměrně velkou 
jistotu klidnějšího jara. 
A  pak je tu druhá skupina, do které 
byl přesunut Plumlov poté, co poslední 
ročníky strávil v „A“ skupině. Po ztrá-
tách klíčových hráčů v čele s kapitánem 
a každoročně nejlepším střelcem přišlo 
opravdu náročné období. Od první-
ho zápasu dostávalo mužstvo příděly 
a  hledalo cestu, jak z  krize ven. Jenže 
ta nepřicházela a  jen díky alespoň 
zlepšenému závěru a  zisku čtyř bodů 
mohou jeho aktéři ještě před jarem po-
mýšlet na udržení soutěže. Bude to ale 
nesmírně těžké a bez posílení kádru asi 
i nereálné. 

PROSTĚJOV Třetí místo a  mnoho nastřílených branek. Ale také několik 
slabších zápasů, po kterých možná (nejen) hráči kroutili nevěřícně hlavami. 
Takový byl v kostce podzim fotbalového Pivína. I přes slabší období upro-
střed podzimní části soutěže se nakonec Pivín dostal až na 3. místo I.A třídy, 
skupiny A. Mužstvo přitom postoupilo do soutěže teprve v roce 2023. Pivín 
tak navázal na dlouhodobá dobrá umístění o úroveň níže. Co za tím stálo? Jak 
zní hodnocení podzimu? A jaké má Pivín plány na zimní přípravu či fotbalové 
jaro? O tom všem pohovořil hrající trenér mužstva Pavel Valtr.

Jak byste zhodnotil podzim po 
herní i výsledkové stránce?
„Samozřejmě tabulkově i herně si mys-
lím, že jsme spokojení jak já, tak vedení. 
Až na pár zápasů, které nám opravdu ne-
vyšly, které jsme nezvládli. Ale samozřej-
mě jsme na krásném třetím místě. Takže 
určitě spokojenost. Letos je tabulka vy-
rovnanější. Je to pro nás druhá sezóna, 
už to není taková hra v euforii. Soupeři se 
na nás líp připravují, je to tedy drobátko 
těžší. Většina výkonů se ale hrála podle 
našich představ. S podzimem jsme cel-
kově spokojení.“

Jak byste srovnal defenzivu 
a ofenzivu Pivína?
„Samozřejmě momentálně, i  když se 
podíváme na skóre + −, převládá ofen-
ziva. Máme tým naladěný na útočení. 
Dáváme hodně branek. Nechci říct, že 
by defenzíva pokulhávala. Nebýt dvou 
zápasů, v nichž jsme dostali klepec, byli 
jsme celkem spokojení. Ale ofenziva od-
vádí, co se od ní očekává. Nemůžu tedy 
říct, že bych byl z obrany zklamaný. Byly 
zápasy, které nám nevyšly, zápasy blbec. 
Většinu zápasů jsme ale nešli nad dva in-
kasované góly. Samozřejmě je ale pořád 
na čem pracovat.“

Pivín měl během podzimu na 
přelomu září a  října hlušší období, 
kdy se mu moc nedařilo…
„Tam to bylo trochu ovlivněné tím, že 
nám nevyšel jeden zápas, kdy jsme do-
stali debakl. Pak jsme se snažili to odči-
nit. To jsme potom doma remizovali. 
Hráli jsme tuším s  Velkými Losinami, 
tam jsem byl za bod rád. To je velice 
kvalitní tým. Venku se uhrál zase bod, 
doma jsme potom vyhráli. Byl to pro nás 
sice výherní půst, přesto se ale povedlo 
dostat zpět na vlnu výher. Řekli jsme si, 
že kdybychom čtvrtý zápas nebodovali 
naplno, mohlo by se stát, že už se nezve-
tíme. Bylo by zle. Kluci a vedení jsme to 
vzali za své, semkli jsme se a dostali na 
vícebodovou vlnu. A dostali se tam, kde 
jsme.“

Je nějaký zápas nebo třeba mo-
ment, na který po podzimu vzpomí-
náte? Nebo který byl třeba typický?

„Spíš jsou to právě ty zápasy, kdy jsme 
dostali rance. Vždycky si v sezóně vybe-
reme jeden dva zápasy, které nám oprav-
du hodně nevyjdou, a soupeřům vyjde 
vše, do čeho kopnou. Byl to určitě zápas 
v Bernarticích, kdy se nám nic nedařilo. 
Nemohli jsme se k ničemu dostat, sou-
peř hrál velmi kvalitně, ofenzivně. Pak 
tam byl zápas v  Lesnici, kdy jsme byli 
lepší, více na balonu ale na úkor toho 
jsme inkasovali na konci zápasu po ne-
šťastném gólu. A třetí zápas, co mi utkvěl 
v paměti, byl zápas s Novým Malínem. 
Byli jsme silnější na balonu, soupeře 
jsme přehrávali. Tam to byl zápas, kdy 
jsme neměli ani jednoho brankáře, mu-
sel chytat hráč. Byli jsme lepší, ale smol-
ným gólem soupeř vyrovnal. Ale takový 
je fotbal, někdy je krutý, někdy hodnější.“

Měnili jste nějak výrazně během 
podzimu styl tréninků nebo herní 
styl?
„Dalo by se říct, že ani moc ne. Chceme 
hrát svůj styl, který máme léta zažitý, ne-
chceme klukům ztěžovat hru. Nějak to 
neměním, nechávám to tak. Akorát dřív 
jsme za pana Svozila hráli 4-4-2, máme 
to nyní trochu jinak, 3-4-3, hlavně doma. 
Vyplácí se to, kluci si na to zvykli. Jinak 
nemáme nějaké velké herní změny.“

Opakovaně jsem se setkal s tím, 
že trenéři kritizují slabou docházku 
svých svěřenců. Jak jste spokojený 
vy?
(smích) „No… nebudu si nalhávat sám 
sobě, nejsem nějak moc spokojený. Je to 
na každém hráči, jak se k tomu postaví. 
Snažím se respektovat to, že hráči mají 
práci, ale přesto věřím, že by byla účast 
jiná, kdyby se chtělo. Je to ale bohužel, 
jak to je. Je to o tom, jak si člověk sám 
sobě sáhne do svědomí. Je to ale nešvar 
snad všech klubů. Úterky jsou třeba slab-
ší, pátek lepší, tam se dá více potrénovat, 
třeba standardky, rohy a  podobně. Ale 
vždycky to v  Pivíně byla trochu sla-
bost… Ale ono je to možná někdy dob-
ré v tom, že jsou pak i hladoví na zápas 
– beru to u hráčů, co mívají odpolední. 
Nefunguje to samozřejmě pokaždé.“

Co chystáte na zimní přípravu?

„Zimní příprava – máme tam tři pří-
pravné zápasy na umělce a generálku na 
trávě. A ještě přesně nevím, kdy začnu. 
Mám ohlasy, že někteří pomalu budou 
začínat. Taky jsem prožil spoustu pří-
prav, začalo se třeba v  půlce ledna. Na 
sobě jsem pocítil, že je to zbytečně brzo. 
Dřív jak první víkend v únoru tedy urči-
tě nezačneme. Asi začneme 4. února.“

Jaké jsou cíle pro jaro? Udržet 
třetí příčku?
„Cíle byly vždy v Pivíně ty nejvyšší. Ne 
vždy se to povedlo, ale budeme během 
zimy muset zapracovat na defenzivě, 
aby pak nebyly výpadky. Ono to vypadá 
hrozně, když dostanete šest sedm bra-
nek a v tabulce jste přitom třetí. Na obra-
ně musíme zkrátka zapracovat. Od 
toho se bude odvíjet situace v tabul-
ce. Do ofenzivy moc strach nemám. 
Pokud to půjde, tak se udržet do 5. 
místa, to je cíl. Tabulka je samo-
zřejmě velmi vyrovnaná, kromě 
Litovle.“

Plánujete nějaký post vý-
razně posílit?
„Spíše budeme na jaro zapra-
covávat více naše kluky, aby si 
zvykli na tuto soutěž. Příležitos-
ti už dostali a každý tým, až má 

nahrané body, tam posílá své odchovan-
ce, aby pak nenastaly komplikace, třeba 
hra o záchranu. Máme to tak nastavené, 
že chceme spíše své kluky. Tým je teď 
tak dobře zkom-
binovaný i  vě-
kově, takže 
o  posilách 
zatím moc 
neuvažu-
jeme.“

Hráèské statistiky TJ Sokol v Pivínì – podzim 2024

Hráèské statistiky Sokol Plumlov – podzim 2024

Po sestupu z krajského přeboru se čekalo, jak se podaří mužstvu oklepat. Do toho navíc přišla další rána, kdy krátce po skončení ročníku odešel i lodivod Gottwald 
a osa mužstva doznala určitých změn. Mužstvo převzal dlouholetý hráč Určic, který má zkušenosti i z vyšších soutěží a Petr Vodák (na snímku) ve své premiéře zatím 
ukazuje potenciál. Přes nepříliš vydařený start se totiž mužstvo zvedlo a do jarní části může jít v klidu s tím, že je možnost ještě v tabulce i povyskočit. 

Jak hodnotíte podzimní část?
„Nakonec bych řekl, že jsem s podzi-
mem spokojený. Když jsem přebíral 
mužstvo, tak jsme měli asi šest sedm 
hráčů a  museli jsme to dát v  první 
řadě dohromady. Oslovil jsem klu-
ky, kteří hrávali dříve, a taky ty, kteří 
měl teď nějakou pauzu. Povedlo se to 
dát dohromady, ale bylo znát, že ze 
startu jsme se moc dobře nescházeli. 
Ať už to bylo v  přípravě, tak ke 
startu ročníku. Postupem času se to 
zlepšovalo, stabilizovali jsme sestavu 
a  díky tomu přišly i  výsledky, díky 
kterým jsme se posunuli tabulkou 
vzhůru.“

Změna trenéra přišla po se-
zóně překvapivě, bylo to v  tomto 
ohledu náročnější?
„Nazvat to bleskem z  čistého nebe 
by bylo asi slabé slovo. Já ani nikdy 
neměl nějaké trenérské ambice. 
K  tomu, jak to dopadlo s  minulým 
trenérem, se už ani nechci vracet. 
Museli jsme to nějak rychle vyřešit 
a díky dobrým vztahům jsem se roz-
hodl do toho jít, takže jsem do toho 
skočil a pracoval s tím, co je.“

Výsledky se postupně zlepšily, 
ale v  průběhu podzimu jste obdr-

želi přes třicet branek. Je to hlavní 
negativum z vašeho pohledu?
„Stoprocentně. Bylo to zapříčiněno 
startem sezóny, kdy tam byla ještě 
řada dovolených a  zranění. Přede-
vším nám vypadl David Javořík, 
který se zranil v zápase naší rezervy. 
Vypadl na více než měsíc, což měl být 
základní stavební kámen směrem do-
zadu. Tam to bylo znát. Do toho na-
víc scházela i větší sehranost, hledali 
jsme ideální rozestavení. To jsme na-
šli, pak už bylo znát, že se právě tyto 
faktory zlepšují.“

Máte k  dispozici i  dvě muž-
stva dorostenců. Je to velká pomoc 
i vize směrem do budoucna?
„V tomto je to bomba. Myslím si, že 
se jedná o  raritu, že na takové ves-
nici máme dva dorostenecké celky. 
Bereme to jako obrovský příslib do 
budoucna. I proto jsme jasně řekli, že 
musíme zachránit i rezervní mužstvo 
a postupně kluky dostávat i směrem 
do hlavního mužstva. Zatím se nám 
to daří. V některých zápasech dostá-
vají minuty a ukazují, že mohou být 
velkou budoucností.“ 

Kdy startuje v Určicích zimní 
příprava?

„Kluci měli volno, aby si odpo-
činuli. Nyní čeká na kluky 
individuální přístup, kde 
budou chodit běhat, aby 
měli z čeho těžit během 
jarní části. To si může 
každý zvládnout sám. 
Společně začneme 
na startu února, kdy 
budeme využívat 
hlavně menší umě-
lou trávu ve zdejší 
škole. Bohužel ka-
pacita větších hřišť je 
plná. Do toho máme 
pak ještě čtyři přípravné 
zápasy a bude se tak jed-
nat o klasickou přípravu.“

A  chystá se i  nějaká 
novinka v kádru?
„Chtěl bych přivést ještě jedno-
ho brankáře. Kromě Adama Vi-
čara tam nemáme náhradu. Chodí 
nám pomáhat Patrik Pospíšil, ale 
stále je to dorostenec, který navíc 
chytá i za naše béčko, nechceme ho 
zase tahat úplně všude. Ještě mám 
v hledáčku dva hráče a doufám, že 
se nám podaří domluvit, abychom 
ještě vhodně doplnili kádr.“

Hráèské statistiky TJ Sokol Urèice – podzim 2024

16 – Filip Machaè (FC Beòov)

10 – Marek Ondrejka (SK Chválkovice) 7 – Serhii Khrapach (Sokol Opatovice)
7 – Filip Strnad (SK Radslavice)

Nejvíce branek

INDIVIDUÁLNÍ STATISTIKY

7 – Jan Zboøilák (FC Beòov)

6 – Tomáš Pospíšil (SK Chválkovice)

5 – Tomáš Kantor (Sokol Kovalovice)
5 – Matìj Poláèek (TJ Sokol Bohuòovice)
5 – Jakub Šimek (TJ Sokol Bohuòovice)

hororový podzim



Začátek podzimu se „Áčku“ nepovedl. Tým prohrával a ztrácel ve velkém body, dával navíc málo bra-
nek. Pak ale přišla změna. Z mužstva, kterému se nedaří a ztrácí, je najednou tým, který bojuje, dává 
branky, diktuje tempo hry. A hlavně boduje. Taková změna se povedla během necelých tří měsíců. Co 
za ní stojí a jaké cíle pro zbytek sezóny má s „Áčkem“, to už prozradil trenér družstva Dan Miczek.

Jak hodnotíte florbalový podzim „Áčka“? 
„Podzim začal dost nešťastně. Z  prvního 

turnaje jsme si měli odvézt 3  body, které jsme 
ztratili v  poslední minutě se Šumperkem, a  to 
nás dost poznamenalo a  naše sebevědomí bylo 
pryč. Poté nepovedený turnaj v Olomouci. Zlom 
nastal až v Šumperku, kde jsme odehráli dva dob-
ré zápasy, brali jsme sice jen tři body, ale prohra 
5:6  s  Hranicemi a  jasná převaha v  závěru daly 
znát, že hrát florbal umíme a že se hlavně umíme 
semknout. Poté už přišlo pět výher, za což jsem 
nesmírně rád.“

V  prvních zápasech se „Áčku“ nedařilo 
výsledkově, pak ale nastal zlom. Co jste 

s týmem změnil? 
„Sestava se změnila právě na turnaji v  Šumperku 
a lajny si sedly, důležitým pilířem našeho úspěchu 
byl i návrat Patrika Dočkala, který je teď nejproduk-
tivnějším hráčem a  táhne tým. Dalším faktorem, 
proč se teď daří, je produktivita a střelba. První dva 
turnaje jsme nebyli schopni dát v zápase více než tři 
góly, teď například dáme dvanáct. To je změna, kte-
rou u hráčů kvituji a kterou na trénincích pilujeme.“

V  posledním zápase roku 2024 málem 
tým ztratil čtyřbrankové vedení s Mohel-

nicí. Jak k tomu došlo? A co budete po týmu chtít 
odehrát jinak, aby se to neopakovalo? 
„Na papíře vypadá výsledek 5:4 těsně, ale poslední 
gól jsme dostali se sirénou. Ale ano, máte pravdu, 
rychlý gól na 5:2, volný hráč na křídle. Poté zbyteč-
né vyloučení za ruku nás stálo mnoho sil a góly na 
5:3, nakonec i 5:4, toto by se stávat určitě nemělo. 
Poslední 4 minuty nám nevyšly, ale náskok a před-
chozí hra 35 min. nám body zajistily. Je to hodně 

v hlavách hráčů a ve hře pod tlakem v oslabení nebo 
při soupeřově power-play, tam máme ještě mezery. 
Ale na těch také zapracujeme.“ 

Co je nyní podle vás největší silou 
„Áčka“? 

„Největší síla je momentálně v  tlaku do branky 
a  vyrovnanost obou lajn, důležité je zmínit 
i rychlost některých hráčů jako Kuby Kala-
bise, Miry Bukovana nebo Majka Závod-
ného, v  některých pasážích hry nemají 
ve hře konkurenci. Vytváříme si šance, 
které také proměňujeme, a  nenechá-
me soupeře příliš tvořit hru. A v ne-
poslední řadě začínáme fungovat 
jako tým a podporujeme se za každé 
situace, čemuž hodně pomohl i ná-
vrat Martina Boudy, jenž je takovým 
týmovým mentorem.“

Ze začátku sezóny vím 
o tom, že to v mužstvu mezi 

některými hráči trochu skřípalo. 
Nyní slyším stále častěji, že je teď 
skutečně tým týmem a partou. Co 
na to říkáte? 
„Myslím, že to skřípe všude, ale hrany 
se již dost obrousily a je to znát i ve 
hře. Funguje to, což je důležité.“

Co byste ještě rád do jara zlepšil? 
„Zlepšovat se dá vždy, mám v hlavě dost věcí, 

ale ty si nechám pro náš tým. Důležitá je i účast na 
trénincích, jen tak máme šanci na úspěch, možná 
i druhé místo v lize, které v našich silách určitě je. 
Vstup do jarní části bude hodně důležitý, ale jdeme 
zápas od zápasu, prostě jdeme si pro dalších 6 bodů. 

Na závěr rozhovoru bych rád týmu poděkoval za 
přístup v  posledních turnajích, opravdu jsem ve 
výkonech viděl prostějovské srdíčko a  věřím, že 
to tak bude pokračovat. Přeji všem úspěšný vstup 
do nového roku, hlavně pak mnoho zdraví a všem 
aktivním hráčům Playmakers zbytek sezóny beze 
zranění.“

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

Jan Jan FREHARFREHAR

Do své druhé sezóny SK Prostějov 
1913 vstupoval s  pozicí obhájce ti-
tulu a znovu i kandidáta na případ-
ný postup směrem výš. Jenže už od 
úvodu ročníku bylo patrné, že to tak 
jednoduchá cesta nebude. Očivid-
ně zeslábl zápal a  chuť především 

u  starších a  zkušených harcovníků, 
kteří loni dokázali, co potřebovali, 
což potvrzuje jak kouč mužstva, tak 
i vedení. Nečekaně tak došlo ke ztrá-
tě bodů, tedy k situaci, jež v loňském 
roce rozhodně nehrozila. 
Některé facky ale nic extra neřeši-
ly. Nyní se možná situace přeci jen 
změní, protože už před svátky mělo 
vedení krátký projev k  venkov-
ním zápasům a vůbec zájmu na ně 
vyrážet. Navíc poslední výsledky, 
kdy dvakrát muži inkasovali přes 
deset branek, už pak nejsou jen 

varováním a  fackou, ale také ostu-
dou. 
Do konce ročníku však ještě zbývá 
třetina soutěže a  pro Prostějov do-
konce ještě větší část, protože hráče 
čekají dvě dohrávky. Pokud se jim 
podaří tyto zápasy zvládnout, pak 
stále mohou reálně pomýšlet na dru-
hé či třetí místo. Bude však záležet 
hlavně na nich, jak se k tomu posta-
ví. Pokud zabojují, pak ještě může 
nastat změna směru v  pozitivním 
duchu a následné play-off může při-
nést další sladké pokračování. 

PROSTĚJOV Ve druhém ročníku po založení mužského celku to v Prostějově drh-

ne více, než všichni předpokládali. Mužstvu se nedaří především venku podávat 

takové výkony, které by stačily na body, a proto se na nejlepší celky zatím dívá 

z většího odstupu. Nyní zbývá ještě třetina základní části, než přijde na řadu play-

-off. Cíl je jasný – pokusit se tabulkou posunout vzhůru a dostat se alespoň na 

třetí místo. Podaří se v novém roce změnit směr? Nebo budou pokračovat výkony 

a výsledky jako na houpačce?

Z IB M

Brankáøi:

Z G A B TM

Obránci:

Útoèníci:
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HOKEJISTÉ PROSTÌJOVA BUDOU CHTÍTHOKEJISTÉ PROSTÌJOVA BUDOU CHTÍT
V ZÁVÌREÈNÉ TØETINÌ ZLEPŠIT SVÉ POSTAVENÍV ZÁVÌREÈNÉ TØETINÌ ZLEPŠIT SVÉ POSTAVENÍ

20. kolo:

PROSTĚJOV Po dvaceti dnech nastoupí hokejisté SK Prostějov 1913 k dalšímu utkání 
v Krajské lize Jižní Moravy a Zlína, kdy je hned na úvod kalendářního roku čekají dva 
domácí duely v průběhu čtyř dnů. Nejprve ve čtvrtek 9. ledna změří síly s Uherským Bro-
dem a následně v neděli 12. ledna přivítají Uherské Hradiště, čímž otevřou poslední třeti-
nu svých letošních bitev v základní části. Obě utkání budou chtít svěřenci kouče Janečka 
po delší přestávce zvládnout a posunout se bodově vzhůru. 
Proti Uherskému Brodu měli mít hokejisté 
svůj duel už za sebou, ale krátce před vánoč-
ními svátky postihla soupeře viróza a  oba 
celky se domluvily na přeložení utkání. Pro 
domácí se bude jednat o první duel v kalen-
dářním roce 2025, to hosté už stihli odehrát 
první kolo o týden dříve, kdy měl Prostějov 
volno. V prvním vzájemném měření sil bylo 

úspěšnější eskáčko, které rozhodlo v  závěru 
o výhře. Nyní na to bude chtít navázat i před 
vlastním publikem ve čtvrtek 9. ledna od 
18.00 hodin.
Hned v  neděli 12. ledna pak bude pokračo-
vat krajská liga 21. kolem, kdy doma přivítají 
soupeře z Uherského Hradiště. Start utkání je 
naplánován na 17.00 hodin. V prvním vzájem-

ném zápase se na ledě Prostějova pře-
kvapivě radovali hosté, kteří by rádi 
překvapili i  podruhé. Paradoxem 
pak je, že si oba celky svůj duel 
zopakují ještě o pár dnů později, 
kdy je čeká dohrávka 12. kola, 
tentokrát však na půdě Uherské-
ho Hradiště. 
Kromě důležitých bodů se budou 
chtít hokejisté i revanšovat divákům 
za poslední výkon před svátky. Na 
půdě Uherského Ostrohu totiž obdrželi je-
denáct branek a před přestávkou si tak udělali 
z ostudy kabát.  (jaf)

vs.vs.



pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Jan FREHAR
Úvod zápasu byl aktivní z  domácí strany. 
V první šanci se ocitl Voráč, ale bekhendem mí-
řil do tyče, kdy využil šťastného odrazu. Krátce 
nato jel sám Mudrla, ale brankář jeho forhen-
dové zakončení zvládl pokrýt. Po čtyřech mi-
nutách si pak první zákrok připsal i  domácí 
brankář. V šesté minutě se musel i poprvé po-
řádně předvést, ale kritický moment zvládl. 
Hosté si následně připravili šanci až do prázd-
né branky, ale tam už scházela volná hokejka, 
možná to trochu překombinovali. V 11. minutě 
moc nechybělo domácím, ale dorážka po objetí 
branky nebyla dostatečně rychlá a obránce stihl 
včas zablokovat. Výborný zákrok předvedl hos-
tující brankář i po ráně Mojžíška. Pro domácí 
tak přišel trest, kdy se po rychlé akci a přihráv-
ce před prázdnou prosadil Abazaj – 0:1. Krátce 
nato přišel po chybě i faul a první trest v zápa-
se. V  oslabení však došlo ke srovnání, kdy se 
i se štěstím a za přispění teče obránce prosadil 
Mudrla – 1:1. Ještě do přestávky se povedlo do-
mácím skóre otočit, přesně se prosadil po při-
hrávce zpoza branky Grulich – 2:1. 
Ve druhé části si oba celky rychle vyměnily 
první pokusy. Na větší šanci se ale čekalo až do 
26. minuty, jenže ani na třikrát nedokázali do-
mácí dostat puk za ležícího brankáře Břeclavi. 
Domácí byli i dál aktivnější a měli více střelec-
kých pokusů. Pojistka však nepřicházela. Velmi 
blízko byl opět Grulich, ale po přihrávce před 
branku mu puk sjel z čepele. Postupně se začali 
prosazovat i hosté, ale brankář bez větších po-
tíží zvládal. Ve 33. minutě už domácí zvedali 
ruce, ale míč před odkrytou klecí zamířil od 
tyče mimo. Ve 36. minutě naopak musel být 
hodně v pozoru domácí brankář Šťourač. Hos-
té dostali možnost i druhé přesilovky, největší 
šance se zrodila po pár sekundách. Pak už je do-
mácí drželi dál od branky. Větší problém neu-
dělalo ani krátké dvojnásobné oslabení. Druhá 
třetina tak změnu skóre nenabídla. 
Ve třetí části měli opět první šance domácí, ale 
na Kasalovu ránu byl brankář připraven. Z prv-
ní příležitosti na opačné straně ale bylo srovná-

no, kdy se Abazajovi povedla klička do bekhen-
du a přidal svůj druhý zásah v zápase – 2:2. Za 
nerozhodného stavu se začaly šance střídat na 
obou stranách a  oba celky chtěly rozhodnout 
ve svůj prospěch. O něco více ze hry měli hosté, 
kteří těžili ze zbytečných ztrát, domácí brankář 
musel několikrát svůj tým podržet. Jak se ale 
blížil závěr, tak se hra uklidnila, ani jeden ne-
chtěl zbytečně soupeři nabídnout šanci. Čtyři 
minuty před koncem si dva důležité zákroky 
připsal Štourač. Na druhé straně pak brankář 
zasahovat nemusel po ráně nad. Ani třetí část 
tak o vítězi nerozhodla. 
Na řadu proto přišly nájezdy. Jako první byl 
úspěšný Marek Svoboda po pěkné kličce. Za 
hosty Štohl nesrovnal. V  domácím dresu ne-
přidal další branku Řepa. Za hosty neuspěl ani 
Rusnák, když brankář Šťourač dokázal vykrýt 
prostor. Grulich pak dovedl klíčku do správné-
ho konce – 2:0. Hned ale snížil Šťastný – 2:1. 
Mudrla za domácí mohl rozhodnout, ale úspěš-
ný nebyl. Osička za hosty zamířil mezi nohy 
a neuspěl. Domácí Pekr nepřidal definitivu, ale 
neuspěl Hejduk. Domácí tak mohli slavit cenný 
bod navíc. 

www.vecernikpv.cz 27

Regionální liga dorostu – 16. kolo

Liga 9. tøíd – 21. kolo

S

Liga 9. tøíd – 22. kolo

VYROVNANÝ DUEL JUNIORÙVYROVNANÝ DUEL JUNIORÙ
PROSTĚJOV 21. kolo regionální ju-

niorské ligy nabídlo souboj dvou 

sousedů v tabulce, kde domácí SK 

Prostějov 1913 přivítal Lvy z Břeclavi. 

Utkání od začátku ukázalo, že mezi 

oběma celky není výraznější rozdíl 

a čekalo se tak spíše na to, kdo bude 

v utkání přesnější. Po první části na 

tom byli lépe domácí, ale ze svých 

šancí nepřidali pojistku. Ve třetí části 

to naopak byli hosté, kdo byl blíže ke 

třem bodům. Duel nakonec asi i spra-

vedlivě skončil dělbou bodů. Bodík 

navíc pak zůstal doma, díky dvěma 

proměněným nájezdům. 

Trenér:

Branky a nahrávky:

Trenér:

3 : 2  3 : 2  s ns n
(2:1, 0:0, 0:1  – 1:0)

TABULKY najdete na www.vecernik.pv.cz

Sváteční období si mládež zpestřila řadou turnajů Sváteční období si mládež zpestřila řadou turnajů 

DOMÙ PAK PUTOVALY I MEDAILE I MEDAILE
PROSTĚJOV Vánoční přestávka v  soutěžích pravi-
delně znamená pro mladé hokejisty řadu turnajů, 
kterých se účastní i hokejisté Prostějova. O domácím 
turnaji, kde brali žáci 8. tříd bronzové medaile, jsme 
vás už informovali. Dařilo se ale i mladším ročníkům, 
ty posbíraly úspěchy na turnajích mimo svůj domov 
a zakončily tak kalendářní rok velmi dobře. Úspěchy 
pak také rozhodně motivují do další práce na začátku 
roku. 
V Kroměříži se totiž objevili hokejisté ročníku 2017, kde 
odehráli velmi napínavé zápasy hned ve dvou družstvech. 
Zatímco jeden celek bral třetí místo, tak druhý byl jen 
o příčku níže. „Áčku“ se navíc povedlo porazit i pozdější-
ho vítěze z Třince a turnaj tak rozhodně ukázal velký po-
tenciál. Ještě o příčku lépe pak dopadl ročník 2015, který 
startoval dva dny před Silvestrem na turnaji ve Znojmě, 
kde se popasoval s konkurencí více než solidně a domů si 
přivezl stříbrné medaile i řadu zážitků.  (jaf)

2x foto: Jan Frehar



PROSTĚJOV Dvě a půl hodiny tr-
vala krásná sportovní řežba, v  níž 
prostějovské volejbalistky prohrá-
valy s  olomouckými rivalkami už 
rozdílem dvou setů. Přesto vstaly 
z  mrtvých a  strhující mač 18. kola 
extraligy žen ČR 2024/25 obrátily 
ve svůj prospěch. S  končícím ka-
lendářním rokem se tak rozloučily 
těžce vybojovaným vítězstvím, ale 
absolutorium za grandiózní hanác-
ké derby zasloužily oba soubory.
Hned v úvodu dokázalo úpéčko dát 
při podání Josefíny Smolkové čtyři 
body za sebou z 2:0 na 2:4, čímž zís-
kalo mírnou výhodu. Tu pak brzy ješ-
tě zvýraznilo, když lépe bránilo a ná-
sledně skórovalo z protiútoků (5:9). 
Po oddechovém čase domácí tým 
ztrátu trochu dohnal (7:9), postupně 
nabíral jistotu. A  sérií tří získaných 
výměn brzy srovnal z 9:12 na 12:12. 
Tím se rozpoutal rovnocenný boj, 
než hostující družstvo znovu udeři-
lo dalším únikem (14:14 – 14:17). 
Zahajovací sadu však po novém ná-
poru VK (16:19 – 19:19) rozhodla 
až těsná koncovka od stavu 20:20 ve 
prospěch Šantovky – 23:25.
Velmi kvalitní i vyrovnaný volejbal po-
kračoval také ve druhé části. Oba man-
čafty se často střídaly v těsném vedení, 
ale jakmile Olomouc utekla z  13:13 
na 14:18, směřovala tím k už dvouse-
tovému náskoku. Trochu ji přibrzdilo 
zranění Wiktorie Nowak, místo níž 
musela na blok smečařka Michaela 
Smolková. Prostějovské plejerky s vy-
pětím sil otočily na 21:20, leč dramatic-
ký závěr jim opět o fous utekl – 23:25.
Čadovy svěřenkyně jako by se stále 

nemohly naplno rozjet, což se jim 
povedlo teprve zkraje třetího dějství. 
Zkvalitnily především servis a  bloky, 
jejich hra začala fungovat na vyšším 
levelu. A poprvé během duelu nabraly 
skutečně markantní převahu. Ta se za-
stavila při jednoznačném skóre 18:10, 
kdy se protivnice zvedly čtyřbodovou 
šňůrou při hodně riskovaném servisu 
Heloizy Pereira (18:14). Totéž zopa-
kovaly o něco později (23:16 – 23:21), 
ovšem finiš Nikola Kvapilová a  spol. 
přece jen zvládly – 25:21.
Krásný mač tudíž pokračoval, 
a nutno říct, že ve skvělé atmosféře 
bouřlivých fanoušků byl k  vidění 
opravdu špičkový sport. Oba cel-
ky se překonávaly v  obětavosti, byť 
zároveň i  někdy chybovaly, přesto 
pozitivní prvky včetně mnoha dlou-
hých atraktivních výměn hodně pře-
važovaly. Za stavu 13:15 se mohlo 
zdát, že Drešlovy ovečky odvezou 
z Národního sportovního centra PV 
všechny tři body, avšak domácí par-
ta to nepřipustila. Prostřednictvím 
řady strhujících momentů vydřela 
koncovku a poslala působivou rallye 
do soudného tiebreaku – 25:23.
Do něj odstartovaly trochu lépe ne-
zdolné bojovnice UP, ale v  nesku-
tečně gradujícím spektáklu uměly 
nesmírně vyhecované obhájkyně ex-
traligového bronzu ještě vystupňovat 
svůj výkon. Tyto super otáčky přines-
ly prudký zvrat z 3:4 na 9:5, leč jasno 
pořád nebylo. Krajské konkurentky 
totiž manko bleskově rázným vzepě-
tím téměř smazaly (11:10), aby úplný 
konec působivé podívané ovládly do-
mácí lvice – 15:11 a 3:2! (son)
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Šest utkání v dosavadním průběhu tohoto ročníku nejvyšší české 
soutěže hrály ženy VK Prostějov na maximálních šest setů. Což je 
při celkovém počtu osmnácti duelů plná třetina, tedy hodně vysoké 
procento (33,3). Ve třech z tohoto půltuctu střetnutí přitom Hanačky 
zvítězily 3:2 (Šelmy Brno, Přerov, Olomouc) a třikrát z nich odešly 
poraženy 2:3 (Ostrava, Olymp Praha, Frýdek-Místek).

Snad každý někdy slyšel notoricky známé přísloví o jedné vlaštovce, která 
ještě jaro nedělá. Prostě jich musí z teplých krajů přiletět víc a pokud možno 
spousta, aby se zima v mnohem příjemnější jarní období skutečně překlopila.
Takto nějak bych to momentálně viděl se současným stavem prostějov-
ských volejbalistek. Po herním poklesu, jenž vyvrcholil porážkami ve třech 
utkáních za sebou, která měly Hanačky naopak vyhrát, přišlo perně vybo-
jované vítězství.
Bylo tím cennější, že jej ženy VK ukořistily proti největším rivalkám 
z Olomouce, průběžně vedoucímu družstvu extraligy. A navíc obra-
tem nepříznivého vývoje z 0:2 na 3:2. Zároveň bych však tento díl-
čí úspěch vůbec nepřeceňoval, neboť Šantovka byla dost oslabena.
Chyběla jí zraněná první nahrávačka Simona Bajusz, kromě toho se na 
marodku přidala ve druhém setu krásné bitvy i blokařka Wiktoria Nowak. 
A za UP tak musela na daném postu zaskočit smečařka Michaela Smolko-
vá, což byla pro soupeřky vyložená improvizace.
Přesto měly Nikola Kvapilová a spol. s přemožením konkurentek značné 
problémy, neboť se složitě překonávala jejich rozjetost. Je potřeba tým vé-
káčka ocenit, že to obrovským nasazením zvládl. Ovšem teprve až přilétne 
minimálně několik dalších vítězných vlaštovek v jejich podání, budeme 
moci mluvit o opravdu přicházejícím jaru volejbalových reprezentantek 
našeho okresního města.

Marek 
Sonnevend

POHLED OKEM VOLEJBALOVÉHO SAKA

JEDNA NADÌJNÁ VLAŠTOVKA

HODNOTÍME
HRÁÈKY Komu se jak dařilo?

V této rubrice hodnotíme po každém 
soutěžním utkání ženy VK Prostějov.

10 = top         1=tragédie

ZÁPAS PROSTÌJOV – OLOMOUC

TÝM

11 VK VK PODLEPODLE 

Přesně takto to má v kolektivních 
sportech vypadat, když se družstvo 
dostane do velice těžké situace a chce 
se z ní zvednout. Prostějovské vole-
jbalistky podlehly v extralize žen ČR 
2024/25 okolo vánočních svátků 
třikrát za sebou, v prestižním derby 
s Olomoucí prohrávaly už 0:2 na 
sety. Za natolik kritické chvíle však 
společně zabraly, zlepšily svůj výkon 
na vysokou kvalitu, navíc ohromně 
zabojovaly. A právě týmovou prací 
otočily důležitou bitvu na 3:2.

MIROSLAV ÈADA – hlavní trenér VK Prostìjov
„Jsem samozřejmě moc rád, že jsme konečně prolomili sérii porážek. Zvlášť 
v derby proti Olomouci z nepříznivého stavu 0:2 vítězstvím na pět setů. Byl to 
velice vyrovnaný a bojovný zápas před vynikající diváckou kulisou, která tu v ta-
kové míře nebyla hodně dlouho, naposledy asi během play-off minulé sezóny. 
I fanoušci si to určitě užili a já si cením toho, že jsme byli schopni předvést dobrý 
výkon s úspěšným koncem.“

JAN DREŠL – hlavní trenér Šantovky Olomouc UP
„Z  našeho pohledu bylo utkání poznamenané zraněním blokařky Wiktorie 
Nowak, nakonec jsme při více zraněních trochu doplatili na úzký kádr. Museli 
jsme improvizovat a smečařka Míša Smolková šla na blok, což dost ovlivnilo zá-
pas, klidně jsme mohli vyhrát 3:0. Ale na kdyby se nehraje, šťastnější byli domácí. 
Přesto chci poděkovat svému týmu, který v daném složení odvedl vynikající výkon 
a bojoval o každý míč. Některé výměny byly opravdu skvělé.“

HODNOCENÍ TRENÉRÙ

-
-

3 : 23 : 2

Bodový vývoj – první set: 2:0, 2:4, 4:5, 
4:7, 5:9, 7:9, 9:12, 12:12, 14:14, 14:17, 
16:19, 19:19, 20:20, 20:22, 23:25. 
Druhý set: 0:2, 2:2, 2:4, 4:4, 7:5, 7:7, 
9:9, 9:11, 10:12, 12:12, 13:13, 13:15, 
14:18, 16:18, 17:20, 19:20, 21:20, 
22:21, 22:23, 23:25. Třetí set: 3:0, 4:1, 
4:3, 5:5, 7:5, 11:6, 13:9, 16:9, 18:10, 
18:14, 20:14, 20:16, 23:16, 23:21, 
25:21. Čtvrtý set: 1:2, 3:2, 3:4, 6:4, 6:8, 
7:9, 9:9, 11:10, 11:12, 13:13, 13:15, 
16:15, 16:17, 19:17, 21:19, 21:21, 
23:21, 25:23. Pátý set: 1:0, 1:2, 3:4, 6:4, 
9:5, 10:6, 10:8, 11:10, 13:10, 15:11.

jak se utkání vyvíjelo...

„S Olomoucí to pro nás byl velmi důležitý zápas tím víc, že 
potřebujeme body do tabulky a nesmírně jsme chtěly vyhrát. 
Což se povedlo, tohle vítězství nám mentálně moc pomůže. Sezónou 
zatím procházíme jako na horské dráze a teď jsme byly chvíli dole, ale 
dneska se nám to podařilo zlomit bojovností i týmovostí. Všechny jsme 
makaly, musím pochválit celý kolektiv, jak se k utkání postavil. Díky 
maximálnímu nasazení jsme jej zvládly otočit. Pomohlo nám také 
zranění hostující blokařky Wiktorie Nowak, ale i bez ní hrála Olo-
mouc výborně, má hodně kvalitní krajní hráčky. Tím pádem to pro 
nás nebylo vůbec lehké, někdy bojujeme spíše samy se sebou. Ale ten-
tokrát jsme tenhle boj zvládly úspěšně. Navíc byla opravdu výborná 
atmosféra. Moc děkujeme fanouškům, že nám tu dnes vytvořili tak 
skvělou kulisu. Kdyby to bylo podobně pokaždé, určitě by se nám 
hrálo ještě jinak a lépe. Takže super a máme velkou radost, že jsme 
se příznivcům mohly odvděčit vítězstvím v derby o Hanou. Vydřely 
jsme ho v opravdu náročném utkání plném dlouhých výměn s bojem 
o každý míč, což nám pomůže. Věřím, že si to přeneseme dál, i když 
příští zápas hrajeme až skoro za dva týdny.“

Nikola KVAPILOVÁ, univerzálka VK Prostějov

Jak to vidí Jak to vidí kapitánka kapitánka NIKOLA KVAPILOVÁNIKOLA KVAPILOVÁ??

1. Olomouc 13 0 3 2 45:22 42
2. Liberec 11 3 1 3 45:24 40

4. Ostrava 10 2 1 5 40:24 35
5. Olymp Praha 8 4 2 4 42:28 34

PROSTĚJOV Dvě hlavní 

poselství pozitivního cha-

rakteru pro volejbalistky 

VK Prostějov přinesl jejich 

poslední duel v kalendář-

ním roce 2024. Za prvé: ví-

tězstvím 3:2 nad Olomoucí 

přerušily nepříjemnou 

sérii tří extraligových po-

rážek. Za druhé: v celkově 

vynikajícím derby před-

vedly velice dobrý, s  při-

bývajícím časem až skvělý 

výkon. A přesně tyto dvě 

věci potřebovaly po před-

chozím klopýtání jako sůl!

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

ník 

NÍ
ství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
Byť výhra proti oslabenému soupeři 
nebyla tříbodová, a tedy ideální, měl 
i příznivý výsledek za dva body vel-
kou cenu. Rivalky totiž i bez své prv-
ní nahrávačky Simony Bajusz a  po-
sléze bez polské blokařky Wiktorie 
Nowak (zranila se ve druhém setu), 
místo níž šla na střed sítě smečařka 
Michaela Smolková, hrály v  daném 
složení fantasticky. Díky tomu vedly 
už 2:0 na sady a rovněž v těch dalších 
chvílemi sahaly po triumfu.
Domácí tým se rozhodně nenechal 
zahanbit, od začátku si počínal také 

kvalitně. Ale ve stínu předchozích 
zápasových nezdarů přece jen nešlo 
o  tak špičkovou produkci, aby Šan-
tovku předčila. Proto vékáčko zaslou-
ží obrovské ocenění, když za krajně 
nepříznivé situace ještě více zabralo, 
kolektivní výkon vystupňovalo na 
nejvyšší level a  též enormní bojov-
ností dostalo vzdorující konkurentky 
pod sebe. Tímto vším dohromady 
vydřelo hodnotný dílčí úspěch 23:25, 
23:25, 25:21, 25:23 a 15:11.

Co nejvíc pomohlo k působivému ob-
ratu z 0:2 na 3:2? „Od třetího setu jsme 
dokázali ještě zvednout náš výkon, byli 
trochu lepší v útoku i na bloku, o něco 
důraznější. A důležitá věc – více jsme 
se při zakončení prosazovali středem 
sítě. Tím to pak měla Olomouc těžší 
v  obraně. Hlavně jsme však odvedli 
celkově kvalitní, maximálně bojovný 
a  obětavý výkon,“ zdůraznil s  opráv-
něnou spokojeností ve tváři i v hlase 
prostějovský kouč Miroslav Čada.

Jeho svěřenkyně získaly ukončením 
šňůry porážek právě takovým způ-
sobem vítané povzbuzení do dalšího 
pokračování sezóny. „Naše družstvo 
každopádně již potřebovalo zvítězit. 
Holky neskutečně dřely, bez ohledu 
na momentální stav utkání za tím 
neustále naplno šly. A myslím si, že 
se nakonec dočkaly zasloužené od-
měny. Věřím, že nás tato výhra po-
vzbudí a dokážeme kvalitní volejbal 
předvádět opakovaně,“ přál si Čada.

Foto: Jan Steiner

Derby jako øemenDerby jako øemen
s vítìzstvím pro Prostìjovs vítìzstvím pro Prostìjov
Obrovské drama, nádherný volejbal a strhující obrat



PROSTĚJOV Do těžké pozice se 
dostaly volejbalistky VK Prostějov 
B v  1. lize žen ČR 2024/25. Nad-
stavbovou skupinu II o  7. až 14. 
místo otevřely třemi porážkami 
včetně dvou domácích a  zůstávají 
na dně tabulky, odkud se nebez-
pečně přibližují baráži o záchranu.
Do druhé fáze soutěže vstoupila 
rezerva vékáčka tvořená převážně 
mládežnickými hráčkami věkových 
kategorií juniorek či kadetek prohrou 
na vlastním hřišti s Hronovem po vý-
sledku 1:3 (-27, -18, 20, -21).
Krátce před Vánocemi následovalo 
střetnutí v Hradci Králové, kde tam-
ní favorit uspěl 3:1 (-20, 22, 17, 16). 
A hned vzápětí mladé Hanačky nesta-
čily ani doma na silný Tatran Střešovi-
ce, jemuž podlehly 0:3 (-21, -23, -17).
„Prioritou je samozřejmě extraligové 
áčko žen, velký důraz klademe také na 
skvěle rozjeté extraligy juniorek i kade-
tek. Sestava našeho béčka pro zápasy 
první ligy dospělých tak při nabitém 
programu většinou není natolik silná, 
aby se nám dařilo častěji bodovat,“ 
v klidu konstatoval trenér Jan Licek.
Celý článek najdete na našem webu 
www.vecernikpv.cz nebo také pomocí 
QR kódu.

PROSTĚJOV Volejbalová extraliga žen ČR 2024/25 tentokrát nemá 
uprostřed sezóny žádnou delší přestávku, a tak poměrně brzy po skon-
čení své základní části pokračuje fází nadstavbovou. Její úvodní duel 
v rámci celkově 19. kola soutěže odehrají volejbalistky VK Prostějov 
v domácím prostředí Národního sportovního centra PV, a to v sobotu 
11. ledna od 17.00 hodin proti Přerovu.
Zubřice měly výborný start do to-
hoto ročníku, když hned na úvod 
senzačně zvítězily 3:1 v Ostravě, pak 
ve třetím dějství přivezly právě z vé-
káčka bod za těsnou porážku 2:3. 
A po osmi extraligových kolech měly 
na kontě velice dobrých deset bodů. 
Od té doby však přidaly jen další čtyři 
punkty, jejich výkony i  výsledky šly 
většinově o  poznání dolů. A  proto 
jsou teď v průběžné tabulce až osmé 
s výraznou ztrátou na vyšší pozice.

To prostějovské ženy drží třetí místo 
a od vedení je dělí pouhé tři bodíky, 
přesto měly s  přerovskými soupeř-
kami v  obou vzájemných střetnu-
tích aktuální sezóny velké problémy. 
Již zmíněný říjnový mač urvaly jen 
20:25, 25:14, 25:16, 23:25 a  15:6, 
odvetu na půdě protivnic v  první 
prosincový den potom horko těžko 
otáčely na 1:3 (21, -29, -12, -21) ve 
svůj prospěch hlavně díky zvládnutí 
dramatické koncovky druhé sady.

Současný kolektiv trené-
ra Radima Vlčka se opírá 
o  nahrávačku Michaelu 
Zatloukalovou (odchovan-
kyni vékáčka) a rotu zahra-
ničních akvizic, jimiž jsou 
smečařky Arita Ternava 
(Finsko) a Karina Mickel-
son (USA), slovenská univerzálka 
Klára Šrámková a blokařka Kelysian 
Warmington (Kanada). Základní 
sestavu zpravidla doplňují střeďačka 
Hana Makoňová s liberem Adrianou 
Kulovou, jen prostřídává exotická 

Islanďanka Heba Sól Stefánsdóttir.
Každopádně nejbližšího soupeře 
nelze v  žádném případě podcenit. 
„Přerov nás v této sezóně už dvakrát 
hodně potrápil, totéž se mu poved-
lo naposledy proti Liberci. Proto 

k  zápasu musíme přistoupit se vší 
vážností, od začátku být maximál-
ně koncentrovaní a hrát co nejlépe, 
pokud možno bez větších propadů 
v  našem výkonu,“ plánoval hlavní 
kouč VK Miroslav Čada, kterak v so-
botním odpoledni dojít k  tříbodo-
vému triumfu. (son)
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Šéf ÈVS Marek Pakosta
na konci roku bilancoval

Praha, Prostějov (son) – S  tradič-
ní zdravicí v  závěru kalendářního 
roku přišel na internetových strán-
kách Českého volejbalového svazu 
jeho současný předseda Marek 
Pakosta. Co v  tomto bilancování 
mimo jiné zaznělo? „Reprezen-
tantkám ČR se podařil historický 
výsledek a  poprvé se kvalifikovaly 
do prestižní mezinárodní Volejbalo-
vé ligy národů. Využily naplno naše-
ho pořadatelství Final Four Golden 
European League, kde skončily dru-
hé a postoupily do následného kva-
lifikačního turnaje Challenger Cup, 
který vyhrály. Čeští muži ve stejné 
soutěži obsadili třetí místo, k tomu 
výtečně rozjeli kvalifikaci ME 2026. 
Oba naše reprezentační týmy se 
navíc dokázaly kvalifikovat na mis-
trovství světa 2025 na Filipínách 
(muži) a v Thajsku (ženy). A premi-
érově máme oba nároďáky v top 20 
světových žebříčcích,“ vyjmenoval 
Marek Pakosta reprezentační úspě-
chy. „V  mládežnických kategoriích 
jsme se ze šesti možností dokázali pět-
krát kvalifikovat na evropské šampio-
náty. Získali jsme bronz na ME junio-
rů U20 a páté místo na ME juniorek 
U20, což zároveň znamená postup 
na mistrovství světa 2025 těchto vě-
kových kategorií, což je velký posun 
především u dívek. Ty navíc mohou 
profitovat z  projektu Národního vo-
lejbalového centra v Kladně. V tomto 
koncepčním projektu pro mladé vo-
lejbalistky jsou vytvořeny ideální pod-
mínky, kde se mohou děvčata ročníků 
narození 2006 až 2009 společně při-
pravovat. Týmy NVC navíc startují 
v soutěžích ČVS, akademická část je 
zajištěna na sportovním gymnáziu 
Kladno a holky mají společné bydlení 
s potřebným zázemím,“ zmínil Pakos-
ta. Dále rozebral ještě několik jiných 
stěžejních témat a připojil přání i po-
děkování. „Vážená volejbalová rodi-
no, do nového roku 2025 vám všem 
přeji pevné zdraví, spoustu energie 
i  hodně úspěchů. A  to jak pod vy-
sokou sítí, tak i v osobní či pracovní 
oblasti. Vážím si vaší podpory a práce 
pro náš nádherný sport v uplynulém 
roce. Úspěchy, na které jsme dosáhli, 
patří vám všem: hráčům, trenérům 
a  realizačním týmům, rozhodčím, 
funkcionářům, rodičům, partnerům, 
fanouškům, dobrovolníkům i  nad-
šencům na všech úrovních,“ zdůraz-
nil Marek Pakosta.

se v KP kadetek dost daøí
Prostějov (son) – Už za polovinu 
svého zápasového programu dospěl 
krajský přebor kadetek 2024/25, kte-
rý je pro mládežnické volejbalistky 
VK Prostějov věkové kategorie star-
ších žákyň doplňkovou soutěží. Proti 
starším soupeřkám U18 v  ní bojují 
hned dvě družstva hanáckého klubu.
Prostějovský B-tým, což je áčko 
starších žákyň, si vede výborně a po 
šestnácti kolech drží druhé místo ta-
bulky těsně za vedoucím Kojetínem. 
C-kolektiv vékáčka, tedy žákovské 
béčko úspěšného oddílu, se také 
prezentuje velice dobře a figuruje na 
páté příčce průběžného pořadí. 
Krajský přebor kadetek U18 
2024/25 – pořadí po 16. kole: 1. 
Kojetín 43, 2. VK Prostějov B 41, 3. 
Uničov 36, 4. Vyškov 29, 5. VK Pro-
stějov C 19, 6. VAM Olomouc 11, 7. 
UP Olomouc B 9, 8. Mohelnice 4. 
Soutěž pokračuje po sváteční pau-
ze v sobotu 11. ledna, kdy je v hale 
Národního sportovního centra PV 
na programu klubové derby mezi 
oběma výběry vékáčka.

RYCHLÉ INFO

Marek SONNEVEND
Volejbalistky VK Prostějov měly 
pomalejší rozjezd, kdy se ve výraz-
ně obměněném složení kádru až 
postupně lépe sehrávaly. A  během 
úvodních tří kol poztrácely čtyři 
body. Složitější vstup ale překonaly, 
následně se zvedaly výkonnostně 
i výsledkově.
Po propadáku v  devátém kole na 
půdě Olomouce v  přímé bitvě 
o  čelo tabulky však tým vékáčka 
jako by znejistěl, v  některých dal-
ších duelech měla jeho hra znovu 
povážlivé výkyvy. Další body se 
přesto hrnuly na konto a  ohledně 
naplňování potenciálu favoritek to 
vypadalo slibně.
Nicméně potom svěřenkyně Mi-
roslava Čady a spol. úplně vypadly 
z role, tři porážky za sebou v Liberci, 
s Olympem Praha i ve Frýdku-Míst-
ku učinily vážný zásek do cílových 
plánů. Teprve poslední zatím absol-
vovaný mač, kterým bylo domácí 
derby proti Šantovce, přineslo dílčí 
odčinění předchozích klopýtnutí.

Každopádně nyní jsou prostějov-
ské ženy v průběžném pořadí třetí 
se ztrátou jednoho bodu na druhou 
Duklu a tří na vedoucí UP, zatímco 
čtvrtá Ostrava je za nimi zpět o čty-
ři body, pátý Olymp o  pět, šestý 
Frýdek-Místek o devět a sedmé Šel-
my Brno o šestnáct.
Extraligové boje budou Hanačkám 

pokračovat nadcházející sobotu 
11. ledna ve vlastní hale s Přerovem, 
o  týden později pocestují na palu-
bovku KP Brno. A poté v Národním 
sportovním centru zase přivítají 
olomoucké rivalky, přičemž termín 
tohoto šlágru se možná změní z 25. 
ledna na úterý 28. ledna kvůli tele-
viznímu přenosu.

PROSTĚJOV Velice dobrý zdravotní 
stav je určitě jedním z pozitivních 
prvků probíhající sezóny pros-
tějovských volejbalistek. Až na 
několik občasných výjimek 
s  menšími problémy krat-
šího trvání jsou ženy VK 
od začátku letní přípra-
vy až dosud naprosto 
fit, což znamená pří-
jemný posun v  porov-
nání s předchozími ročníky.
Neplatí to pouze pro jedinou hráčku, která 
navíc do klubu přišla až v  průběhu rozje-
tých soutěží 2024/25. Řeč je o vysoké smečařce Simoně Janečkové, která se 
k hanáckému týmu připojila jako posila ve druhé polovině listopadu. Aby se 
hned při jednom ze svých prvních utkání v novém působišti vážně zranila.
Stalo se 1. prosince na hřišti Přerova, kde se ostřílené plejerce ošklivě podlo-
mila noha, jakmile po smeči dopadla na zem. Od té doby je Janečková mimo 
hru, a ještě nějakou dobu rozhodně bude.
„Simona už absolvovala operaci zraněného kolena a momentálně je v rekon-
valescenci. Čeká ji pauza, ale zatím se nedá říct přesně, jak dlouhá,“ odtušil 
hlavní kouč a generální manažer vékáčka Miroslav Čada. (son)

PROSTĚJOV Na tento extraligo-
vý mač se v Prostějově ani v Olo-
mouci určitě jen tak nezapome-
ne. Derby mezi oběma rivalskými 
kluby hrané den před Silvestrem 
2024 bylo totiž výjimečné jak 
svou volejbalovou úrovní, tak 
dramatickým průběhem, a nako-
nec i vynikající diváckou kulisou. 
Ze všech těchto hledisek mělo 
obrovský náboj.
Co se týká posledně zmíněného 
faktoru – tedy fanouškovské at-
mosféry – o  tu se velkou měrou 
postaraly oba tábory příznivců. 
Z  hanácké metropole dorazi-
la početná enkláva hostujících 
s  bubnem, jež byla od začátku 

hodně slyšet. A  domácí fandové 
v  zaplněném hledišti Národního 
sportovního centra PV se roz-
hodně nenechali zahanbit.
Také oni si vzali na pomoc buben, 
navzdory nepříznivému vývoji 
nepřestali povzbuzovat a  svou 
podporu naopak postupně ná-
sobili, až prostějovské bojovnice 
i s  jejich pomocí výsledek strhu-
jící bitvy euforicky otočily. Velké 
děkovačky si pak plně zasloužily 
oba unavené týmy z územně blíz-
kých měst jednoho kraje.
„Zápas měl vynikající diváckou 
kulisu, která tu v takové míře ne-
byla hodně dlouho, naposledy asi 
během play-off minulé sezóny. 

I  fanoušci si to určitě užili,“ oce-
nil bouřlivé obecenstvo hlavní 
trenér vékáčka Miroslav Čada. 
Na hlasitě podporující fans neza-
pomněla při svém hodnocení ani 
slovenská kapitánka prostějov-
ského mančaftu.
„Byla opravdu výborná atmosfé-
ra. Moc děkujeme fanouškům, 
že nám dnes vytvořili tak skvělou 
kulisu. Kdyby to bylo podobně 
pokaždé, určitě by se nám hrálo 
ještě jinak a  lépe. Takže super 
a  máme velkou radost, že jsme 
se příznivcům mohly odvděčit 
vítězstvím v derby o Hanou,“ po-
věděla Nikola Kvapilová s  jasně 
viditelnou radostí. (son)

PROSTĚJOV Dvě třetiny dlouhodobé části volejbalové extraligy žen ČR 2024/25 už jsou 
minulostí, poslední třetina začne o nejbližším víkendu. My rozebíráme situaci, která v elitní 
tuzemské soutěži panuje po skončení základní fáze a před startem nadstavbové.

19. kolo (sobota 11. ledna, 17.00 hodin)

20. kolo (sobota 18. ledna, 17.00 hodin)

21. kolo (sobota 25. ledna, 17.00 hodin)

Fanoušci vytvoøili krajskému
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PPROOSTTĚJOOV Mládežnické volej-
balistky VK Prostějov mají svůj 
vlastní nástěnný kalendář na rok 
2025. Jsou v něm zvěčněny hráčky 
juniorského týmu hanáckého klu-
bu i  jejich trenéři, přičemž tento 
kolektiv vyhrál základní část pro-
bíhajícího ročníku extraligy ČR 
U20. A hodně se mu povedl i zmí-
něný kalendář!
„Nápad udělat kalendář jsem v hlavě 
nosil už dlouho, a  mám obrovskou 
radost, že tentokrát se už všechno 
podařilo uskutečnit. Holky se fotily 
v hale Národního sportovního cent-
ra Prostějov s  volejbalovými propri-
etami a s plyšáky, aby to odpovídalo 
jejich mládežnickému věku. Všeho se 
ujal pan fotograf Jan Uher a myslím, 
že výsledek je opravdu super,“ rado-

val se šéftrenér mládeže ve vékáčku 
Aleš Novák.
Slavnostní křest kalendáře proběhl 
v  sobotu 21. prosince odpoledne 
hodinu před začátkem utkání 1. ligy 
žen VK Prostějov B – Tatran Stře-
šovice. Provedla jej největší hráčská 
hvězda současného prostějovského 
áčka Nikola Kvapilová společně 
s autorem Janem Uhrem, celou akci 
v krásné předvánoční atmosféře měl 
organizačně na starost kouč našich 
juniorek Jan Licek.
„Moc si vážíme toho, že Niky o ně-
kolik hodin odložila svůj odjezd 
s  rodinou za svátky na Slovensko, 
aby mohla náš kalendář pokřtít,“ 
ocenil Honza Licek. „Není to ode 
mě žádný kdovíjaký čin, na Vánoce 
bychom jeli o  dvě nebo tři hodiny 

dřív. Ráda jsem to pro mladé hol-
ky našeho klubu udělala, kalendář 
se jim fakt povedl,“ okomentovala 
skromně Nikola Kvapilová.
Ani fotograf Jan Uher si na nic nehrál 
a  po výborně odvedené práci ještě 
pomohl Lickovi vytřít palubovku 
skropenou dětským šampaňským, 
aby se následně mohl odehrát prvo-
ligový duel na neulepeném povrchu. 
Každá z juniorských plejerek vékáčka 
a v tomto případě modelek pak dosta-
la několik exemplářů kalendáře pro 
své rodinné příslušníky na památku.
Další kusy se budou prodávat před 
extraligovým derby volejbalistek 
Prostějova s  Olomoucí (pondělí 
30. prosince), aby se finanční náklady 
na výrobu, pokud možno, alespoň 
trochu vrátily. (son)

Marek SONNEVEND
Současný ročník nejvyšší české 
soutěže má za sebou sedmikolo-
vou základní část, které se premi-
érově zúčastnilo osm družstev: 
kromě čtyř stabilních extraligo-
vých frekventantů rovněž kvarteto 
celků dosud působících v  1. lize. 
Prostějovští korfbalisté prohráli 
jen úvodní duel v  Brně u  silného 
obhájce trofeje, kde v citelně osla-
bené sestavě podlehli 10:20.
Pak již pouze vítězili, a  to opako-
vaně naprosto suverénním způso-

bem. Koblov smázli 23:6, Znojmo 
přehráli 21:11, s  Kolínem to bylo 
7:0 kontumačně, České Budějovice 
vyřídili 25:14, Kutnou Horu zma-
sakrovali rekordně 45:3 a  Náchod 
smetli 37:10. Což v součtu zname-
nalo přesvědčivé obsazení druhé 
pozice po základní fázi za brněnský-
mi favority a před všemi ostatními.
„Na první zápas do Brna jsme jeli 
fakt hodně oslabení, a to se projevi-
lo. Potom už jsme nastupovali kom-
pletní, mohli podle soupeřů různě 
měnit sestavu i prostřídávat a měli 
nad nimi navrch, většinou výrazně. 

Což nejvíc potěšilo proti Znojmu 
a  Budějovicím, tedy konkurentům 
v boji o postup do finále extraligy. 
To je náš cíl, zatím jsme hladkým 
postupem do horní nadstavbové 
čtyřky splnili dílčí úkol,“ poskytl 
průběžné hodnocení kouč Vos Da-
vid Konečný.
Zmíněná nadstavba teď bude velice 
krátká, jen tříkolová. Všechny čtyři 
kolektivy se střetnou každý s  kaž-
dým, Hanáci mají díky druhému 
místu výhodu dvou utkání doma 
a pouze jednoho venku. Každopád-
ně se dosud získané body mažou, 
startuje se od nuly. A  Vosíme.cz 
vstoupí do nadstavbové části už nej-
bližší sobotu 11. ledna od 17.00 ho-
din s Modrými Slony YMCA Zno-
jmo na vlastní palubovce, tedy v hale 
RG a ZŠ Otto Wichterleho PV.

„Samozřejmě půjdeme zvítězit 
a  herně potvrdit dobré výkony 
z předchozích zápasů. Obecně však 
potřebujeme co nejlépe trénovat, 
aby hlavně u  studujících hráček 
a hráčů nebylo tolik absencí jako na 
podzim kvůli tanečním,“ přál si Ko-

nečný s úsměvem. „Potřebujeme se 
dál herně zlepšovat, což se nám v do-
savadním průběhu sezóny dařilo. 
Pokud budeme stejně i pokračovat, 
můžou s námi soupeři včetně Brna 
mít velké problémy. A  to přesně 
chceme,“ připojil jeden z trenérské-

ho dua prostějovských korfbalistů.
Nechce o  tom mluvit zbytečně 
moc ani nahlas, ale letošní meta 
svěřenců a  svěřenkyň Davida Ko-
nečného a Martina Uherky je zřej-
má, přitom naprosto reálná: jít po
mistrovském titulu!
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PROSTĚJOVPROSTĚJOV Aktuální korfbalová sezóna je ve své polovině. 
A její dosavadní průběh jednoznačně ukázal, že tým Vosíme.
cz Korfbal Prostějov má na to, aby v extralize dospělých ČR 
2024/25 bojoval o zlato. Po loňském stříbru je právě druhý 
zisk mistrovského titulu v klubové historii jasným cílem.

Foto: Marek Sonnevend

PROSTĚJOV V  posledních le-
tech se Petr Šnajdr zařadil mezi 
největší hráčské opory prostějov-
ských korfbalistů. Pokud zrovna 
nechybí, tak je pevnou součástí 
základní sestavy, od začátku této 
sezóny se český reprezentant do-
konce stal kapitánem dospělého 
výběru Vosíme.cz. Následující 
rozhovor s  vyhlášeným šoume-
nem vznikl po závěrečných du-
elech extraligové základní části 
doma proti Kutné Hoře (45:3) 
a Náchodu (37:10).

pro Večerník 
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MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
 Co řeknete k obřímu triumfu 

nad Kutnou Horou?
„My jsme byli rádi, že soupeř vůbec 
přijel a nastoupil, i když měl o jednu 
holku míň. Do zápasu jsme šli s jas-
nými pokyny vyzkoušet si věci, které 
trénujeme. Mám radost, že je všichni 
výborně plnili, obě čtyřky naší se-

stavy udržely po celou dobu kvalitní 
výkon. Prostě jsme bez ohledu na 
hosty hráli to, co umíme.“

 A  jak jste viděl také naprosto 
jednoznačné střetnutí s Náchodem?
„To je určitě silnější soupeř než Kut-
ná Hora, Náchod před několika lety 
hrával i extraligu. My jsme s ním ale 
neměli žádné problémy, protože se 
nám znovu herně dařilo, a navíc jsme 
se dnes mohli opřít o dobrou střelbu. 
Zakončením nám to dost padalo do 
koše, což v součtu s vysokou kvalitou 
obou našich výkonů přineslo tak jas-
né výsledky.“

 Dát dvaaosmdesát košů za 
dva extraligové mače v  jediném 
dni, to je snad rekord, ne?
„Je to možné. Osobně si nepamatuju, 
že bychom v seniorské extralize něko-
mu nasázeli tolik košů, navíc ve dvou 
zápasech po sobě. V  dorostenecké 
extralize jsme jednou zvládli dát i se-
dmdesát košů v  jednom utkání, ale 
mezi dospělými tolik jako dnes určitě
 ještě nikdy.“

 Váš současný mančaft v  da-
ném složení mi připadá strašně na-
dupaný a silný. Souhlasíte?

„Ano, z  našeho týmu a  toho, jak 
momentálně hrajeme, mám velice 
dobrý pocit. Naše sestava má v muž-
ské části jasné tahouny díky tomu, 
že se Saša Vyroubal i  Peťa Galíček 
vrátili po dlouhodobých zraněních. 
Mezi holkama zase máme dvě repre-
zentantky ČR Nelu Kubů s  Klárou 
Novákovou i  další šikovné holky, 
k tomu naskakují taky hodně nabití 
mladí kluci v  čele s  Adamy Janko-
vičem a  Fidlerem. Právě kvalitního 
mládí schopného doplnit nás zku-
šené teď máme dostatek, a  pokud 
se budeme aspoň slušně trefovat po 
střelecké stránce, tak jsme schopni 
porážet kohokoliv. Jen potřebujeme 
solidní zakončení okolo dvaceti pro-
cent úspěšnosti nebo víc, pak se ne-
musíme bát nikoho, ani Brna.“

 Zvýšil vaši pohodu nedávný 
turnaj Ligy mistrů?
„Přesně tak, právě Champions Lea-
gue v Polsku nám hodně dala. Tohle 
úspěšné vystoupení nás pořádně 
nabudilo i posunulo dál, z čehož mů-
žeme čerpat v důležitější fázi české ex-
traligy, tedy během nadstavbové části 
a pak hlavně v play-off.“

 Patříte s  Brnem k  největším 
favoritům na zlato?
„Určitě to takhle vnímám. Při vší úctě 
ke Znojmu a  Budějovicím nevidím 
v  jejich současných družstvech ta-
kovou kvalitu, aby nám nebo Brnu 
tyto týmy dokázaly za normálních 
okolností více konkurovat. Samozřej-
mě je to sport a stát se může cokoliv, 
například nějaké erupce na slunci. 
Nemluvě o  nevyzpytatelnosti play 
-ff. Ale my s  Brnem jsme teď podle 
mého názoru herně jinde, o  dost 
výš. Proto věřím, že se právě s  KK 
popereme o titul.“

 V rozjeté sezóně jste si odsko-
čil s reprezentací ČR do Thajska na 
Světový pohár v  beach korfbalu. 
Jaké to tam bylo?
„Vybojovali jsme stříbro, takže super. 
Beach korfbal je spíše doplňkový ke 
klasickému korfbalu, ale mě osobně 
moc baví a  hraju ho rád. S  nároďá-
kem jsme absolvovali už třetí takový 
vrcholný turnaj, v dubnu to bylo taky 
v  Thajsku mistrovství světa, odkud 
se dalo kvalifikovat na Světové hry. 
A mezi čtyřiadvaceti týmy jsme tam 
skončili třetí, bronz byl fakt hezký 

úspěch. Stejně jako teď druhé mís-
to ze Světového poháru. Užili jsme 
si to a domů se vraceli spokojení.“

 Navíc silně rezonovalo vi-
deo, kdy jste trefil koš přes celé 
hřiště. Vnímal jste velký ohlas 
tohoto zásahu?
„Hřiště na beach korfbal je menší, 
takhle se trefit je možné, dokonce se 
mi to v minulosti už párkrát povedlo. 
Ale zatím nikdy v natolik sledova-
ném mezinárodním utkání. 
Zrovna den předtím jsem 
střely přes celé hřiště tro-
chu trénoval, tak jsem 
to pak zkusil i  během 
zápasu – a  vyšlo to! 
Přímo na místě 
a  taky na soci-
álních sítích 
vzbudila po-
tom moje trefa 
docela roz-
ruch, takže 
jsem si mohl 
užít trochu 
slávy. Což 
mám rád, 
paráda!“ 

Stejně jako teď druhé mís-
ětového poháru. Užili jsme
omů se vraceli spokojení.“
avíc silně rezonovalo vi-

dy jste trefil koš přes celé
Vnímal jste velký ohlas
zásahu?
na beach korfbal je menší,
e trefit je možné, dokonce se
minulosti už párkrát povedlo.
m nikdy v natolik sledova-

mezinárodním utkání. 
den předtím jsem 

řes celé hřiště tro-
noval, tak jsem 
zkusil i  během 
– a  vyšlo to! 
na místě 
na soci-
sítích

a po-
oje trefa 

roz-
takže
mohl 

rochu
Což 
rád, 
“

Foto: Marek Sonnevend
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Jedničku s  hvězdičkou si jako ob-
vykle zasloužili právě organizátoři 
z  pořádajícího klubu. Bezezbytku 
dodržovali časový plán, což bylo 
v  tentokrát dost mrazivém počasí 
(tři stupně Celsia pod nulou, a na-
víc nepříjemně pofukující vítr) 
nemálo důležité. Stejně jako ob-
čerstvení v  podobě teplého čaje 
zdarma pro každého z  aktérů zá-
vodu i přihlížejících diváků. Navíc 
účastníci hned po doběhu dostáva-
li drobnou sladkost a  posledních 
čtyřicet párků v  rohlíku připrave-
ných v  místním kiosku šlo mezi 
přítomné rovněž zadarmo!
Co se týče samotných závodů, 
měly hlavní kategorie dramatický 
náboj díky značné vyrovnanosti 
i  dobrým výkonům. Mezi žena-
mi zazářila talentovaná atletická 
naděje Klára Němcová z  AC Pro-
stějov, jež navzdory svému mládí 
triumfovala v dospělé konkurenci 

výborným časem 7:20 minuty, kte-
rým jen o jedenáct sekund zaostala 
za rok starým traťovým rekordem 
české reprezentantky v  orientač-
ním běhu Terezy Rauturier (za 
svobodna Janošíkové).
Přesto byla Klára trochu zklamaná, 
neboť chtěla toto maximum pře-
konat. Což se jí v chladu o kousek 
nepovedlo, tak třeba za rok. Každo-
pádně Němcová běžela skvěle a po 
nelehkém souboji nechala za sebou 
další dvě kvalitní atletky, nakonec 
druhou Anetu Fritzovou z  Prostě-
jova (7:26) i třetí Annu Macharáč-
kovou z Brna (7:37).
Po ženách předvedli krásný souboj 
o  vítězství také nejlepší veteráni, 
jimž vévodil hlavní trenér Klubu 
biatlonu Prostějov Roman Veče-
řa (11:03) těsně před domácím 
orientačním běžcem Jiřím Otru-
sinou (11:04) a  alojzovským běž-
cem Františkem Hornou (11:07). 

Všichni tři si právem vyslechli 
potlesk obecenstva, což platilo 
též pro dvojici lítě soupeřících do-
rostenců. Mírně rychlejší byl par-
dubický Filip Chmelář (11:49), 
nedaleko za ním skončil prostějov-
ský Václav Larva (12.00).
Už předtím zápolily věkově nižší vě-
kové kategorie staršího, mladšího 
i  nejmladšího žactva, tradičně ne-
chyběla ani populární klání rodičů 
s dětmi či rodičů vezoucích mimin-
ka v kočárku. Opravdovým zlatým 
hřebem vydařeného silvestrovské-
ho dopoledne se však stal až závě-
rečný závod mužů. V něm obhajo-
val loňský primát brněnský Michal 
Hroch, a  to mu vyšlo, ačkoliv ke 
svému traťovému rekordu 15:52 se 
tentokrát ani nepřiblížil.
V  panující zimě spíše pouze kon-
troloval vedení a  nikam se pře-
hnaně nehnal, načež dosáhl času 
17:01. Stříbro bral další borec 

z  jihomoravské metropole Michal 
Šmída (17:12) a bronz získal šum-
perský Martin Poklop (17:16). 
Zástupci našeho regionu zůstali 
těsně pod bednou, za pozornost 
jistě stojí i  opětovná účast redak-
tora PROSTĚJOVSKÉHO Večer-
níku Martina Zaorala – otužilecky 
v krátkém rukávu!
„Máme radost, že i  48. ročník 
Silvestrovského běhu konaného 
potřetí jako Memoriál Borise Vy-
stavěla se vydařil. Děkujeme akté-
rům za účast, divákům za povzbu-
zování a všem, kteří se podíleli na 
pořádání, za jejich nezištnou po-
moc. Velké díky za podporu akce 
pak patří také statutárnímu městu 
Prostějov, Olomouckému kraji, 
Národní sportovní agentuře ČR 
a České unii sportu Prostějovska,“ 
zdůraznil hlavní organizátor Du-
šan Vystavěl z Oddílu orientačních 
sportů SK Prostějov.

PROSTĚJOV Osmačtyřicátý ročník Silvestrovského 
běhu 2024 pořádaný v poslední den uplynulého 
roku Oddílem orientačních sportů SK Prostějov 
tradičně v Kolářových sadech byl znovu super. 
Sice se počtem účastníků ani dosaženými výkony 
nevyrovnal rekordní loňské edici, ale z veškerých 
hledisek byla jeho úroveň zase velmi vysoká.

1. Němcová (AC Prostějov) 7:20 
2. Fritzová (Prostějov) 7:26 
3. Macharáčková (Univerzita Brno) 7:37

1. Hroch (Univerzita Brno) 17:01 
2. Šmída (MS Brno) 17:12 
3. Poklop (Šumperk) 17:16

1. J. Kratochvíl (1. SK Prostějov) 1:38 
2. Roučka (AC Prostějov) 1:39 
3. Crha (Prostějov) 1:50

1. Špačková (Prostějov) 3:57 
2. L. Kabilková (AC Prostějov) 4:54

1. Kučová (Prostějov) 2:22 
2. M. Kratochvíl (1. SK Prostějov) 2:34 
3. A. Kouřil a Z. Kouřil (oba Kralice n. H.) 2:59

1. V. Kabilková (AC Prostějov) 1:46 
2. Večeřová (Klub Biatlonu PV) 2:03 
3. Schotliová (Prostějov) 2:08

1. Gall (SK K2 Prostějov) 3:20.

1. Špaček (Klub biatlonu Prostějov) 3:37 
2. Tyl (Prostějov) 4:00 
3. Cetkovský (Prostějov) 4:07

1. Všetička 8:41 
2. Černý 8:57
    (oba Klub biatlonu Prostějov)

1. Zapletalová (Prostějov) 4:01.1. Polcrová (OOS SK Prostějov) 9:02

1. Chmelář (Hvězda Pardubice) 11:49 
2. Larva (Prostějov) 12:00 
3. Kupka (TRX bez hranic) 16:12

1. Večeřa (Klub biatlonu Prostějov) 11:03 
2. Otrusina (OOS SK Prostějov) 11:04 
3. F. Horna (Atletika Alojzov) 11:07

PROSTĚJOVOsmačtyřicátýročníkSilvestrovského

opět moc potěšil

Foto: Jan Honkyš
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PROSTĚJOV Šachový oddíl 
SK Rošáda Prostějov uspořádal 
2.  ročník velkého mezinárodní-
ho turnaje O zlaté prasátko 2024. 
Trval tři dny, konal se v  jídelně 
„Základní školy Kollárova Pro-
stějov“ a  zúčastnilo se jej pěta-
třicet hráčů a hráček ze tří zemí, 
neboť kromě České republiky 
přicestoval i  jeden plejer ze Slo-
venska a dva aktéři z Polska.
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Hrálo se od pátku 27. do neděle 
29. prosince, tedy mezi vánočními 
svátky a  Novým rokem, a  to švý-
carským systémem na sedm kol 
v  tempu jednotlivých partií 2 x 60 
minut + 30 sekund na každý další 
tah. O šachisty přitom bylo výbor-
ně postaráno, když měli k dispozici 
veškeré potřebné zázemí, a  navíc 
celodenní občerstvení i  stravování 
včetně chutných obědů za doslova 
lidové ceny.
„Moc děkujeme vedení ‚ZŠ Kol-
lárova‘, že nám poskytlo hrací pro-
story ve své jídelně, celkově jsme 
v budově školy měli perfektní pod-
mínky k pohodovému průběhu ce-
lého turnaje. Snažili jsme se všem 
zúčastněným vytvořit takové záze-
mí, aby se během druhého ročníku 

‚Zlatého prasátka‘ cítili co nejlépe 
a nic jim nechybělo ke spokojenos-
ti,“ vyzvedl nejvyšší prioritu ředitel 
klání Pavel Navrátil.
Suverénním vládcem kvalitně ob-
sazeného turnaje se přitom stal 
jednoznačný favorit Vojtěch Plát 
z  domácí Rošády Prostějov. Zná-
mý mezinárodní velmistr a  jeden 
z  nejlepších šachistů ČR smolně 
zmeškal v  důsledku opožděného 
letu svůj plánovaný start na mis-
trovství světa 2024 v  rapid šachu 
na území USA. Místo toho tedy 
nastoupil doma v  Prostějově, kde 
s  přehledem vyhrál šest úvodních 
partií a  bez problémů opanoval 
celý podnik, v  jehož posledním 
sedmém dějství si mohl dovolit zá-
pasové volno.
„Zmeškání světového šampioná-
tu mě samozřejmě moc mrzí, ale 
nemohl jsem to nijak ovlivnit. Za 
dané situace vznikla šance startovat 
na ‚Zlatém prasátku‘, čehož jsem rád 
využil. Byl to moc pěkný a výborně 
zorganizovaný turnaj, snažil jsem se 
nic nepodcenit. To se mi podařilo, 
proto jsem s  celkovým vítězstvím 
neměl větší problémy,“ spokoje-
ně konstatoval Vojta Plát, s  nímž 
v příštím vydání Večerníku přinese-
me exkluzivní rozhovor.
Ale pojďme zpět k  turnaji O  zlaté 
prasátko 2024, kde pod taktov-
kou hlavního rozhodčího Martina 
Hampla vybojoval druhé místo 
Ladislav Vaněk z  Grygova a  třetí 

příčku obsadil 
mistr FIDE Vít 
Václav Valenta. 
Hned za medai-
lovými pozicemi 
čtvrtý skončil polský 
host Marek Kubicki, 
pátý post tentokrát zaujal 
častý premiant místních klání 
Roman Závůrka z SK Prostějov.
Šestice nejlepších brala kromě 
věcných cen i  finanční výhry, při 
slavnostním vyhlášení byli tradič-
ně odměněni hodnotnými cenami 
také vítězové jednotlivých kategorií 
včetně medailistů Okresního pře-
boru jednotlivců, který se uskuteč-
nil v  rámci povedené akce. „Mám 
radost, že se druhý ročník takhle 
vydařil. Patří za to velký dík všem, 
kdo se podíleli na jeho organizaci, 
a velmi poděkovat za podporu chci 
pochopitelně statutárnímu měs-
tu Prostějov, Olomouckému kraji 
i  všem dalším partnerům,“ zdůraz-
nil Pavel Navrátil.

1. Plát (SK Rošáda Prostějov) 6
2. Vaněk (Agentura 64 Grygov) 5,5
3. Valenta (Individuální člen ŠSOK) 5,5
4. Kubicki (Polsko) 5
5. Závůrka (SK Prostějov) 5
6. Zajíček (SK Prostějov) 4,5
7. Mejzr (ŠK Dobrovice) 4,5
8. Kovalčík (Orel Opava) 4,5
9. Dabrowska (Polsko) 4
10. Brácha (SK Rošáda Prostějov) 4

Foto: Marek Sonnevend

-
(druhý zleva) Foto: Marek Sonnevend
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BOXERSKÁ EXTRALIGA SE VRACÍ DO PROSTÌJOVA POD HLAVIÈKOU OHBC!

Na posledním MÈR v dráhové cyklistice 2024 se zaskvìl

PROSTĚJOV Na Hané koncem le-
tošního roku vybuchla rohovnická 
bomba. Jaká? Our Hope Boxing Club 
Prostějov po dlouhých letech přivádí 
zpět do našeho okresního města bo-
xerskou extraligu ČR! A první zápasy 
této nejvyšší české soutěže družstev 
zde proběhnou ještě v aktuální sezó-
ně 2024/25.

Marek SONNEVEND
„Z extraligy před časem odstoupila Jihla-
va. Krátce nato jsem vstoupil do jednání 
s vedením České boxerské asociace, že by-
chom jako OHBC Prostějov rádi převzali 
jihlavské místo v soutěži. A ještě před Vá-
nocemi výkonný výbor ČBA rozhodl, že 
se čtvrtým extraligovým týmem oprav-
du staneme,“ popsal Večerníku vstup 
mezi tuzemskou elitu nadšený šéftrenér 

Our Hope Boxing Clubu Martin Klíč.
Za soupeře bude nováček mít Ústí nad 
Labem, RBC Praha a Ostravu. „Ve zbyt-
ku tohoto ročníku by se mělo uskutečnit 
ještě šest galavečerů, jejichž součástí ex-
traliga vždy je. A hned tři z těchto gala-
večerů plánujeme uspořádat my doma 
v  Prostějově, první z  nich pravděpo-
dobně už někdy brzy na jaře,“ navázal 
Klíč prozrazením dalších velmi zajíma-
vých informací.
„Sestavu máme už teď skoro celou 
pohromadě. Co nejdříve jsem oslovil 
borce, se kterými jsem v kariéře spolu-
pracoval, a většina z nich hned odpově-
děla, že do toho se mnou půjde. Jména 
kluků ale zveřejníme až později, stejně 
jako další podrobnosti ohledně návratu 
boxerské extraligy do Prostějova,“ dopl-
nil kouč ke žhavé novince z tradičního 
bojového sportu.

Poslední turnaj roku 2024 absolvo-
vali mladí boxeři Our Hope Boxing 
Clubu PV týden před vánočními 
svátky v  Litvě. „Jezdíme tam už 

několik let v  rámci vzájemné 
spoluprá-

ce s  oddílem z  Kaunasu, který na 
oplátku vždy startuje na našem let-
ním Hanáckém beranovi. V  Litvě 
každoročně jde o velmi kvalitní me-
zinárodní akci vysoké úrovně, která 
našim borcům hodně dá,“ zdůraznil 

Martin Klíč.
Ze tří prostějovských kadetů si 
nejlépe počínal zkušený Dori-
an Kropog ve váhové kategorii 
do 57 kilogramů. „Dorian nej-
prve porazil domácího Kon-
dradase a  ve finále si pak na 

body poradil i s Musafimem ze 
Švédska. Turnaj v Kaunasu tak 
vyhrál už podruhé ve své kari-
éře,“ vyzdvihl trenér Kropoga, 
dlouhodobou výkonnostní 
i  výsledkovou jedničku hanác-
kého klubu.

Co další dva zástupci OHBC 
v Pobaltí? Jiří Pavlica (váha do 
66 kg) podlehl na body lotyš-
skému soupeři Sergajavsovi 
a  Tomáše Kantora (do 52 kg) 
vybodoval Litevec Davidaviči-

us. „I přes porážky ale kluci za-
boxovali bojovně a  houževna-
tě, proti dobrým zahraničním 
soupeřům nabrali nové cenné 
zkušenosti,“ uzavřel Klíč.několik let v  rámci vzájemné 

spoluprá-
zinárodní akci vysoké úrovně, která 
našim borcům hodně dá,“ zdůraznil 

do 57 kilogramů. „Dorian nej
prve porazil domácího Kon-
dradase a  ve finále si pak na

dlouhodobou výkonnostní
i  výsledkovou jedničku hanác-
kého klubu.

a  Tomáše Kantora (do 52 kg) 
vybodoval Litevec Davidaviči-

zkušenosti,  uzavřel Klíč.

PROSTĚJOV Zápasnický oddíl 
TJ Sokol Čechovice uspořádal 
v tamní sokolovně první prosin-
covou sobotu již 19. ročník Tur-
naje Františka Nesvadbíka 2024, 
který se premiérově konal jako 
memoriál této osobnosti zápasu.
Bojovalo se řecko-římským i  vol-
ným stylem, přičemž se do Čecho-
vic sjela konkurence 77 závodníků 
z jedenácti klubů z České republiky 
a  Slovenska. Domácí borci v  tom-
to startovním poli vybojovali čtyři 
medaile včetně tří nejcennějších.
Na vítězství ve svých kategoriích 
dosáhli Patrik Lukovský (příprav-
ka B, váha do 47 kilogramů), Elena 
Polenová (žákyně, do 68 kg) i Filip 

Kouřil (kadeti, do 80 kg), druhé 
místo přidal Christopher Dostál 
(žáci, do 68 kg).
Poslední akci letošního roku pak 
čechovičtí zápasníci absolvovali na 
Slovensku. Do Trenčína na tamní 
Velkou cenu vycestovala trojice 
oddílových zástupců – a  ani jeden 
z nich se nevracel zpátky domů na 
Hanou bez medailového zisku.
Ke spokojenosti trenéra Vojtě-
cha Szilvy bral stříbro mladší žák 
Adam Dvořák (do 35 kg), bronz 
si odvezli Patrik Lukovský (kate-
gorie A, do 46 kg) bojující mezi 
staršími soupeři a Elena Polenová 
(do 68 kg), jež tentokrát měřila 
síly s chlapci! (son)

Ha

PRAHA, PROSTĚJOV Ve-
lodrom v  pražském Motole byl 
svědkem posledního národního 
šampionátu v  dráhové cyklistice 
2024. Závěrečný díl MČR se již 
tradičně konal s názvem Maxbike 
Mistrovství planety pod skvělou 
organizační taktovkou TJ Dukla 
Praha. Pochopitelně u  toho ne-
chyběli cyklisté TUFO PARDUS 
Prostějov, kteří si domů odvezli 
solidní sbírku cenných kovů. Nej-
výraznější postavou přitom byl 
Matyáš Koblížek se dvěma mis-
trovskými tituly i dvěma stříbrný-
mi medailemi!
Program úvodního dne vyplnily vy-
lučovací závody (eliminace) a muži 
ještě přidali boje ve stíhačce jednot-
livců i družstev a rovněž v madisonu. 
Prostějovský medailový účet otevřel 
mladší žák Michal Zavřel druhou 
pozicí, mezi kadetkami získala bronz 

Apolena Pechová a  kadet Vojtěch 
Nečada i  junior Tomáš Vrána vy-
bojovali stříbra. V mužích se skvěle 
dařilo Matyáši Koblížkovi, jenž vy-
jel mistrovský titul ve vylučovacím 
závodě a  následně fantastickým fi-
nišem společně s  Tomášem Bártou 
(Caja Rural Seguros RGA) i  v  ma-
disonu. Na druhou příčku vystoupal 
v  madisonu Radovan Štec, který 
tvořil dvojici s  olympionikem De-
nisem Rugovacem (Favorit Brno). 
Ve stíhačce družstev se tým mužů 
TUFO PARDUS ve složení Kob-
lížek, Vávra, Štec a  Šilhavý (ACS 
DEVELOPMENT) musel ve finále 
sklonit před výběrem Favoritu Brno 
a nezbylo mu než se spokojit se stří-
brným stupínkem.
V neděli měly dle rozpisu všechny 
kategorie naplánováno omnium, 
tedy cyklistický dráhový víceboj. 
A  též v  této disciplíně bral jako 

první cenný kov mladší žák Mi-
chal Zavřel, když našel jediného 
přemožitele ve Viktoru Kyselovi 
z Favoritu Brno. I kadetka Apolena 
Pechová si udržela vysoký standard 
a po čtyřech disciplínách jí patřil za 
omnium druhý post. Junior Tomáš 
Vrána se musel vypořádat s velkou 
silou početné skupiny jezdců Duk-
ly Praha a po srdnatém boji vydřel 
bronz. Celý víkend uzavřel opět 
Matyáš Koblížek, který mezi elit-
ními muži ukořistil stříbro. Svou 
medailovou sbírku za celý rok 2024 
tak rozšířil na šest kousků, neboť 
již v letní části sezóny bral bronz ze 
scratche a druhé místo ze stíhacího 
závodu jednotlivců.
„Určitě jsem spokojený. Matyáš 
přijel na mistrovství republiky do 
Motola skvěle připraven a  regu-
lérně prohrál pouze v  omniu, kde 
byl v závěru Adam Křenek z Favo-

ritu Brno opravdu silnější. Hodně 
silným momentem pro mě bylo 
poslední rozloučení s  prezidentem 
Českého svazu cyklistiky Petrem 
Markem... Bohužel s  pocity, kte-
ré jsou ty nejsmutnější,“ ohlížel se 
sportovní ředitel TUFO PARDUS 
PV Michal Mráček.
Mladší kategorie ještě bojovaly ve 
vloženém závodě Českého poháru 
v  omniu, zde se vítězstvím pro-
sadila Apolena Pechová. V  junio-
rech skončil druhý Tomáš Vrána 
a  mezi mladšími žáky třetí Michal 
Zavřel. Také šéftrenér prostějov-
ských cyklistů Martin Cetkovský 
byl s výsledky na MČR spokojený. 
„U  mládeže nám několik dobrých 
závodníků skolila nemoc a nemohli 
tak na mistrák odcestovat. Nicmé-
ně zisk sedmi medailí považuji za 
úspěšné vystoupení,“ konstatoval 
kouč. (son)

MatMatyyáš Koblížek, medaile brali i další z áš Koblížek, medaile brali i další z TUFO PARDUSTUFO PARDUS
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